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هفته نامه اقتصاد                                          ی   سیاسی   اجتماعی   ورزشی

سرمقاله

شماره 

243

حدود دخالت دولت در اقتصاد
فاصله  رعایــت  ضمن 
اجتماعــی، ماســک زدن، 
شستشوی مرتب دستها، به 
کادر درمانی و خودمان خدمت 
کنیم. هفتــه دولت و تجلیل از 
شهدای گرانقدری چون رجایی 
و باهنر که هر ساله  دوم لغایت 
هشتم شــهریورماه برگزار می 
گردید.  در سال جاری و با توجه 
به شیوع  ویروس کووید 19  که در جهان همچنان می تازد 
،  افتتاحیــه های  هفته دولت امســال به صورت ویدئو 

کنفرانسی )مجازی ( بر گزار شد .
ره آورد هر ساله از بیانات رهبری در گزینش شعار سال که 
دولت و دگر مراکز اقتصادی را ملزم به اجرای فرامین می کند 
، ایشــان امسال را سال »جهش تولید « نامید ، امید است این 

فرامین بیش از پیش به مرحله اجرایی برسد .
اقتصاد دولتی ، تعاونی و خصوصی

بنا بر نظر شوراي نگهبان ، مجلس نمي تواند دولت را ملزم به 
فروش سهم 20 درصدي خود در شرکتهاي خودروسازي کند، اما 
خصوصي ســازي صنعت خودرو با بازار دولتي معنا ندارد.  و با آغاز 
سیاست هاي تعدیل اقتصادي که در واقع انجام نوعي اصلاحات در 
نظام اقتصادي کشــور ، حرکتي در جهت کاهش مداخله دولت در 
فعالیت هاي اقتصادي صورت گرفت . اما این حرکت با مخالفت  عدة 
بســیاري همراه بود ، آنها که به واسطة برخورداري از حمایت هاي 
دولتي ، منافعي را کسب کرده بودند.          ادامه در صفحه 4
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شماره 30
28 مرداد 1396
قیمت 1500 تومان

از ایرانه خانم تا ایران جوان با 
پیمان سلطانی

همیشهازپخشنابجاوبیاجازهقطعه"ایرانجوان-وطنم"ناراضیبودهام.
فهمموسیقیخوبودرستیکیازبحرانهایجدیجهانامروزاست

منتشــر شد

مهدیمیرحیدری
مد                    یر عامل و سرد                        بیر

عناوینخبرهاتربیت یافتگان مکتب  امام حسین)ع(

دیجیتال سازی منابع، بخشی از قدرت 
و دیپلماسی فرهنگی ایران است

14

نقش شرکت فولاد مبارکه در معیشت مردم 
و کاهش پرونده های قضایی انکار ناپذیر است

15

نگاهی دقیق تر به  نخسیتن کراس اوور  ایرانی
رونمایی  از  سایپای  جدید

16

مسکن ملی
 ادامه مسکن مهر است 

13

فیلترینگ فضای مجازی، موجب
 عقب ماندن ما از دنیای امروز می شود

10

تشکیل کارگروه مشترک مرکز پژوهش ها 
و معاونت علمی ریاست جمهوری

11

بیش از 8 میلیون خانوار 
مشمول برق رایگان می شوند 

12

دستور رئیس قوه قضائیه به سازمان بازرسی
 برای راه اندازی سامانه های شفاف ساز اقتصادی 

3

مخالف ارز 4200 تومانی 
بوده و هستم 

6

افتتاح 400 هزار طرح اجتماعی و معیشتی
توسط نیروی زمینی سپاه

بهره برداری از ۶00 کتابخانه نیمه تمام 
طی ۶ سال گذشته

7

نقشه راه تولید خودروی برقی 
با بهره مندی از ظرفیت مپنا تکمیل می شود

4

صادرات گاز به ۱۶ میلیارد مترمکعب 
می رسد 

ذوب آهن اصفهان گواهینامه استاندارد 
ملی ایران برای تولید ریل را دریافت نمود

5

مدیر پــروژه خودرو پادرا پلاس از 
آغاز تولید کامیونت پادرا پلاس به عنوان 
جدیدترین محصول تجاری این شرکت 
خبر داد و افزود: با برنامه تدوین شــده 
تولید، 1۰۰۰ دستگاه از این نوع کامیونت 
در سال جاری در زامیاد تولید و عرضه 

خواهد شد.
به گزارش اعتبار به نقل از ســایپانیوز به 
نقل از ارتباطات زامیاد، فرشــاد رادمهر مدیر 
پروژه خودرو "پادرا پلاس" شــرکت زامیاد با 
اعلام این خبر، اظهار داشت: پیشینه بیش از 
نیم قرن تولید انواع محصولات تجاری سبک و 
سنگین همچون انواع وانت، کامیونت، مینی 
بوس، ون، کامیون باری و کشــنده، اتوبوس و 
همــکاری با برترین برندهــای تولید کننده 
خودروهای تجاری دنیا نشــان می دهد که 
زامیاد با همت و تلاش مجموعه خود توانسته 
است سلائق مشتریان را در تمام رده ها پوشش 
دهد. وی با اشاره به برنامه توسعه سبد محصول 
در این شــرکت افزود: تولید "کامیونت پادرا 
پلاس" که با تحقق شــعار »جهش تولید« و 
براساس سیاســت های تعیین شده از سوی 
مدیریت ارشد گروه خودروسازی سایپا آغاز 
شده است، با تمرکز بر رعایت استانداردهای 
کشور و به  روزرسانی در تجهیزات رفاهی، فنی 
و در راستای حفظ و ارتقاء اصل مشتری مداری  
توسط متخصصان داخلی زامیاد به مرحله اجرا 

درآمده است.
مدیر پروژه خودرو "پادرا پلاس"، هدف 
گذاری تولید این محصول را 1000 دستگاه در 
سال جاری عنوان کرد و افزود: با برنامه در نظر 
گرفته شده در حوزه های تامین، پشتیبانی و 

تولید، زامیاد ضمن حفظ جایگاه خود به عنوان 
برترین خودروساز تجاری سبک کشور، سهم 
بازار فروش خود در حوزه ســبک را افزایش 
خواهد داد. تولید این محصول در ســال های 
آینده به تدریج افزایش خواهد یافت و جایگاه 
خود را به عنوان یکی از محصولات پرتیراژ در 

کشور تثبیت خواهد کرد.
وی همچنین کامیونت "پادرا پلاس" را 
خودرویی با بالاتریــن رده کیفی و مطابق با 
استانداردهای روز دانست و اظهار داشت: در 
طراحی کامیونت "پادرا پلاس" به ســلیقه و 
رضایت مندی مشــتریان توجه شده و لذا به 
لحاظ شــکل ظاهــری، مشــخصات فنی و 
تجهیزات به کار برده شــده خواهد توانست 
میزان رضایت مندی مشتریان را ارتقاء بخشد. 
در این محصول سعی شده تا حداکثر راحتی 
سرنشینان در طراحی محصول در نظر گرفته 

شود. 
رادمهــر تصریح کرد: مدیریت ارشــد 
شرکت زامیاد همواره بر بومی سازی قطعات 
محصولات این شرکت تاکید داشته اند؛ لذا با 
برنامه ریزی دقیق و توسعه در زیر ساخت ها و 
تعامل با قطعه سازان، کامیونت” پادرا پلاس” 
با تــوان و دانش نیروهای داخلی با 70 درصد 
داخلی سازی، تولید می شود. علاوه بر آن طبق 
برنامه ها و هدف گذاری شرکت، پروژه تعمیق 
ساخت داخل به منظور حداقل سازی ارزبری 
این محصول تعریف شــده و در آینده نزدیک 
کامیونت پادرا پلاس بالاترین سطح ساخت 

داخل را در میان رقبای خود خواهد داشت.
وی در ادامه با اشاره به ویژگی های این 
خودرو نیز گفت: کامیونت" پــادرا پلاس" با 

امکاناتی مناســب و به روز از جمله استاندارد 
 ،ABS+EBD سیستم ترمز ،EURO4 آلایندگی
ظرفیت حمل بار 2100 کیلوگرم، سیســتم 
فرمان هیدرولیک، سیستم تهویه، شیشه ها و 
آینه های برقــی، ارگونومی بهتر صندلی ها، 
ریموت و قفل مرکزی و .. به بازار عرضه خواهد 

شد.
مدیر پروژه خودرو "پادرا پلاس" زامیاد، 
توان حمل بار بالا و قیمت اقتصادی را دو ویژگی 
مهــم و منحصر به فرد انــواع محصولات این 
شرکت دانست و خاطر نشان کرد:  محصولات 
زامیاد از گذشته به توان حمل بار بالا شناخته 
شــده اند، در کنار این مهــم، به دلیل داخلی 
ســازی قطعات )با توجه بــه افزایش کیفی 
قطعات(، قیمت تمام شده محصول نیز نسبت 
به مقدار توان حمل بار خودرو شرایطی بسیار 
اقتصادی و مقرون به صرفه برای مشــتریان 
ایجــاد می کنــد و می توان گفــت که هیچ 
خودرویی در بخش محصولات تجاری سبک، 
قابل رقابت با محصولات زامیاد نمی باشــد. 
رادمهــر در خاتمه تولید محصولات جدید را 
گامی مهم در جهت تحقق برنامه های توسعه 
سبد محصول در گروه خودروسازی سایپا بیان 
کرد و ابراز امیدواری کرد با چشم انداز تعیین 
شده در اجرای پروژه های زیربنایی و توسعه 
ای در شرکت زامیاد شاهد موفقیت های بیشتر 
این شرکت خودروساز برتر تجاری در صنعت 

خودرو کشور باشیم.
گفتني اســت، طبق اعلام مدیر پروژه 
خودرو "پادرا پلاس" شرکت زامیاد، کامیونت 
پادرا پلاس دو کابین نیز تا پایان ســال جاري 

تولید و به مشتریان تحویل خواهد شد.

آغاز تولید جدیدترین خودرو تجاری گروه سایپا؛

گاه کامیونت " پادرا پلاس" در سال جاری هدف گذاری زامیاد برای تولید ۱۰۰۰  دست

رهبر معظم انقلاب اسلامی  در دیدار مجازی با هیئت دولت:

پیگیری  و تلاش جدی 

برای  اجرای

 قول هایی که داده شده است

محمد مهدی کرباسچی درگذشت

محمدمهدی کرباسچی از مدیران ارشد رسانه ای کشور و مدیرعامل چاپ هم میهن فارس درگذشت.
  حاج محمد مهدی کرباســچی از مدیران پیشین موسسه همشــهری به عنوان نخستین مدیرعامل موسسه 

همشهری او در آبان سال 1۳71 منصوب شد.
 در پاییز 1۳۹7 مجددا مدتی کوتاه به عنوان سرپرست موسسه همشهری فعالیت کرد. او علاوه بر مدیرعاملی، 

عضویت در هیئت مدیره موسسه همشهری را نیز در کارنامه فعالیت رسانه ای خود داشت.   
مرحوم حاج محمد مهدی کرباسچی مدیرعامل اسبق سازمان چاپ و انتشارات وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی 

نیز بود. 
علیرضا تابش مدیرعامل بنیاد فارابی می گوید: خدمات این مدیر فرهنگی به کتاب و مطبوعات ایران و نقشش در 

شکل گیری روزنامه همشهری ستودنی بود.
مدیریت و کارکنان گروه نشریات ) هفته نامه اعتبار، شهریران، شهرتاش(  این ضایعه را به خانواده ایشان  و اهالی 

مطبوعات و کارکنان چاپ هم میهن فارس تسلیت می گوییم و برای آن مرحوم علو درجات را آرزو مندیم.
شرکت حیدر بازرگان - مهدی میرحیدری

ما  ملت  امام  حسینیم
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مراسمعزاداریهفته نامه اقتصادی ایران

درحسینیه
امامخمینی
بهصورتعمومی
برگزارنمیشود

دفترمقاممعظمرهبریدراطلاعیهایاعلامکردمراســمعزاداریامسالدرحسینیهامامخمینی)ره(بهصورتعمومیبرگزارنمیشودومشروحبرنامههای
عزاداریدرحضوررهبرانقلاباسلامیازشبکهیکسیماپخشخواهدشد.متناطلاعیهبهاینشرحاست:

بسمهتعالی،ضمنعرضتسلیتبهمناسبتفرارسیدنایامعزاداریسیدوسالارشهیدانحضرتاباعبداللهالحسینعلیهالسلامویارانباوفایایشانبهاطلاع
میرساندمراسمعزاداریدرحسینیهامامخمینی)ره(امسالبهعلترعایتدستورالعملهایبهداشتیوضوابطاعلامیستادملیمقابلهباکرونابهصورتعمومی
برگزارنمیشودومشروحبرنامههایعزاداریدرحضوررهبرمعظمانقلاباسلامی)مدظلهالعالی(ازشبکهیکسیماپخشخواهدشد.امیداستبهبرکتعرض
ارادتوعزاداریهایخالصانههمهارادتمنداناهلبیتعلیهمالسلامبویژهملتحسینیایران،دفعبلاوبیمارینزدیکترشود.انشاءالله./دفترمقاممعظمرهبری

خبـــــر

رهبر  خامنه ای  آیت الله  حضرت 
معظم انقلاب اســلامی صبح امروز 
)یکشنبه( به مناسبت هفته دولت در 
ارتباط تصویری بــا رئیس جمهور و 
اعضای دولت، سال آخر فعالیت دولت 
دوازدهم را فرصتی خوب برای افزایش 
خدمات در حوزه های مختلف خواندند 
و با بیان نکاتی درباره مســائل مهم 
اقتصادی همچون تولید، ســرمایه 
گذاری، ارزش پــول ملی و نیز فضای 
مجازی تأکید کردنــد: باید با جدیت 
کامل موانع تولیــد را رفع و برای حل 

مشکلات همت بیشتر گماشت.
رهبر انقلاب اسلامی حادثه عاشورا را 
قله جهاد، فداکاری و شــهادت نامیدند و با 
اشاره به مصادف شدن هفته دولت با دهه اول 
محرم افزودند: مبنای هفته دولت نیز جهاد و 
شــهادت اســت چرا که رجایــی و باهنر با 
مجاهدت مستمر، سختکوشی و تلاش در 
هنگام هجوم و محاصره مشکلات، خودداری 
کامل از پیگیری منافع شــخصی و پرهیز از 
چهره ســازی برای جذب نظر مردم، خود را 
شایســته پاداش بزرگ الهی یعنی شهادت 

ساختند.
ایشــان با اشــاره به خبرهای بزرگ و 
مهمی که رئیــس جمهور و اعضاء دولت در 
گزارش های خود اعلام کردند افزودند: هفته 
دولت فرصت مناسبی برای تبیین و اطلاع 
رسانی خدمات اعضای دولت و نقد نقاط قوت 
و ضعف اســت که دولت باید بیش و پیش از 

دیگران به نقد درونی بپردازد.
حضرت آیت الله خامنه ای به دولتمردان 
توصیــه کردنــد: در گزارشــهایی جامع و 
صادقانه، آنچه توانســتید و آنچه قرار بود اما 
نتوانستید برای مردم بیان کنید که مردم از 
این گونه گزارشــهای صادقانه، خرســند و 

امیدوار می شوند.
رهبر انقلاب سال آخر فعالیت دولت را 
فرصتی قابل توجه و از جهات مختلف بسیار 
مهم برشمردند و گفتند: هرچه می توانید از 
فرصت آخر برای خدمت به مردم و کشــور 

استفاده کنید.
حضرت آیــت الله خامنه ای در همین 
زمینه با اشــاره به مشکل جدی مسکن در 
کشور گفتند: دولت قول ساخت ۶00 هزار 
واحد مسکونی در آخرین سال فعالیت را داده 
اســت که تحقق این قول می تواند در زمینه 

حل مشکل مسکن مؤثر باشد.
ایشان افزودند: تلاش کنید در یک سال 
باقیمانــده کارهای اساســی و بزرگی برای 
دولــت بعد به یــادگار بگذارید که »اصلاح 
ساختار بودجه، نظام بانکی و نظام مالیاتی« 

جزو اینگونه کارهاست.
»پیگیــری و تلاش جدی برای اجرای 
قولهایی که داده شــده« از جمله طرح های 
هفتگی وزارت نیرو، سیاست پالایشگاه سازی 
برای جلوگیــری از صدور نفت خام، تقویت 
شرکتهای دانش بنیان، ادامه کارهای خوب 
علمی و بهداشــتی و درمانی که در مقابله با 
کرونا انجام شــده و افزایــش تولید از دیگر 
توصیه های مؤکد رهبر انقلاب به دولت برای 
سال آخر فعالیت بود. سالی که به هیچ وجه 
نباید دولت به صورت وقت اضافه به آن نگاه 
کند. بخش دوم سخنان رهبر انقلاب اسلامی 
در ارتباط تصویری با هیأت دولت به مسائل 

اقتصادی اختصاص داشت.
ایشــان بار دیگر تولید را مادر و کلید 
اصلــی حل مشــکلاتی نظیر »اشــتغال، 
معیشــت، تورم و کاهش ارزش پول ملی« 
خواندند و تأکید کردند: باید هرچه می توانید 

در این زمینه ها کار و تلاش کنید.
رهبر انقلاب رفع موانع تولید را از وظایف 
اساسی دولت برشمردند و گفتند: البته رفع 
برخی موانع از جملــه تحریم یا ندادن پول 
فروش نفت ایران، تحت اختیار دولت نیست 
اما بســیاری از موانع درونی اســت و باید با 

جدیت آنها را رفع کرد.
ایشــان »واردات بی رویه« را که باعث 
شــکایت مکــرر تولید کننــدگان و حتی 

ورشکستگی برخی از آنها شده است بسیار 
خطرناک خواندند و افزودند: واردات لوکس 
نیز از جمله موانعی است که دولت باید آن ها 

را از سر راه تولید حذف کند.
حضرت آیت الله خامنه ای »جلوگیری 
از قاچاق« را با همکاری قوای مجریه، قضاییه 
و نیروهای مســلح، تســهیل کننده تولید 
دانستند و گفتند: استفاده از ظرفیت نهضت 
قطعه ســازی که به خصــوص در نیروهای 
مسلح ایجاد شده است، می تواند بخش قابل 

توجهی از نیازهای تولیدکنندگان را تأمین 
کند بویژه اینکه متخصصان داخلی توانسته 
اند قطعات بسیار ظریف و پیچیده را نیز تولید 

کنند.
رهبر انقــلاب »رفع ناهماهنگی ها در 
ســطوح پایین دســتی« را برای افزایش و 
جهش تولید، مهم برشــمردند و گفتند: در 
گزارشــهای خبــری تلویزیــون، برخی 
تولیدکنندگان از ناهماهنگی های عجیب و 
غریب در گرفتن مواد اولیه مورد نیاز گله می 
کنند که اگر وزیر مربوط به محض دیدن این 
گزارشــها پیگیــری کند، بســیاری از این 
مشکلات ظرف مدت کوتاهی قابل حل است.
»رفع پیچ و خمهای عجیب اداری در 
دادن مجــوز تولیــد« و نیز »حل مشــکل 
تسهیلات بانکی« دو توصیه آخر رهبر انقلاب 
به اعضای دولت در بحث مهم رفع موانع تولید 

بود.
رهبــر انقــلاب اســلامی در ادامــه 
سخنانشان درباره مسائل اقتصاد کشور، به 
موضوع »خام فروشی و صادرات فله ای مواد 
خام« اشاره کردند و گفتند: خام فروشی در 
سنگ های معدنی قیمتی و فرآوری آنها در 
خارج و بازگرداندن به کشور با چندین برابر 
قیمت، فــروش خاک جزیره هرمز، فرآوری 
نشــدن زعفران جنوب خراسان و خرمای 
مناطق گرمسیری از جمله مواردی است که 
نشان می دهد باید در این زمینه کار جدی 

صورت گیرد.
ایشان افزودند: چندی پیش، پیشنهادی 
برای تشکیل کارگروهی از جانب روسای سه 
قوه جهت شناســایی و برطرف کردن موانع 
تولید مطرح کردم و با استقبال سه قوه هم 
مواجه شد که باید هر چه زودتر تشکیل شود 

و کار خود را با جدیت آغاز کند.
رهبر انقلاب اســلامی یکــی دیگر از 
موضوعات بســیار مهم اقتصادی را مسئله 
»سرمایه گذاری« برشمردند و تأکید کردند: 
متأسفانه در سالهای اخیر، سرمایه گذاری در 
کشور دچار اختلال شده و در این زمینه عقب 
هستیم که برای بر طرف کردن این مشکل، 
ابتدا باید سرمایه گذاری های کلانی که در 
کشور رها شده و یا کُند پیش می روند، احیا 
شــوند و هیچ طرح بزرگ ســرمایه گذاری 

بلاتکلیف نماند.
حضرت آیت الله خامنه ای با تأکید بر 
لزوم تشویق سرمایه گذاران بخش خصوصی، 
خاطرنشان کردند: بخش خصوصی دارای 
امکانات فراوان و نقدینگی لازم است و باید از 
طریق برطرف کردن مشــکلات مالیاتی و 
مجوزها و همچنین تسهیلات بانکی، بخش 

خصوصی را به سرمایه گذاری ترغیب کرد.
ایشــان با اشــاره به اهمیت موضوع 
»هدایت نقدینگی به سمت تولید« گفتند: 
در سال ۹7 و در دیدار با هیأت دولت پیشنهاد 
تشــکیل یک هیأت متخصص شبانه روزی 
برای یافتن روشــهای هدایت نقدینگی به 
سمت تولید مطرح شــد که اگر این هیأت 
تشکیل نشده است، باید هرچه زودتر شکل 

بگیرد.
رهبر انقلاب اســلامی »تقویت ارزش 

پول ملی« را موضوعی بسیار مهم و در ارتباط 
مســتقیم با تولید و تقویت بنیه اقتصادی 
کشــور و بهبود معیشــت مردم دانستند و 
افزودند: در کنار اقدامــات بلندمدت برای 
تقویت ارزش پول ملی، برخی اقدامات کوتاه 
مدت نیز ضروری اســت کــه از جمله آنها 
برخــورد جدی بــا اقدامــات بدخواهانه و 
ســودجویانه برای کاهش ارزش پول ملی 

است.
حضرت آیت الله خامنه ای با اشــاره به 
اعلام دولت مبنی بر بازگردانده نشــدن 27 
میلیــارد دلار ارز حاصل از صادرات گفتند: 
ممکن است بخشــی از این ارزها به دلایل 
منطقی هنوز بازگردانده نشــده اما با موارد 
سودجویانه همچون واردات کالاهای لوکس 
یا خرید ملک در خارج از کشور باید برخورد 

شود.
ایشان بر لزوم هماهنگی دستگاههای 
اجرایی برای تصمیمــات اقتصادی تأکید 
کردند و با اشــاره به تصمیم های نسنجیده 
برخی دستگاهها، افزودند: البته بانک مرکزی 
فعالیت های خوبی را آغاز کرده است و همه 
دســتگاهها باید به آن کمک کنند تا بتواند 

اقدامات خود را به سرانجام برساند.
رهبر انقلاب اســلامی یکــی از موارد 
ضروری برای برطــرف کردن موانع و ایجاد 
اصلاحات ســاختاری را »راه اندازی سامانه 
های اطلاعاتی و اتصال این ســامانه ها« به 
یکدیگر برشــمردند و با یــک تذکر مهم، 
سخنان خود را درباره مسائل اقتصادی کشور 

به پایان رساندند.
حضــرت آیت الله خامنــه ای گفتند: 
اقتصاد کشور به هیچ وجه نباید به تحولات 
خارجی پیوند بخــورد زیرا این یک خطای 

راهبردی است.
ایشان تأکید کردند: نباید برنامه ریزی 
اقتصادی برای کشور، معطل لغو تحریمها یا 
نتیجه انتخابات فلان کشور شود. باید بنا را بر 
این گذاشت که تحریمها به عنوان مثال تا ده 
ســال دیگر ادامــه دارد، بنابرایــن باید بر 
ظرفیت ها و امکانات داخلی تمرکز کرد، البته 
ممکن است آنها تصمیمات خوب بگیرند که 
در آن صــورت از آن اســتفاده می کنیم اما 
مســائل اقتصادی کشــور نباید موکول به 

تحولات خارجی شوند.
رهبر انقلاب اسلامی در بخش دیگری 
از سخنانشان، موضوع فضای مجازی را بسیار 
مهم خواندند و گفتند: ما هم اهمیت فضای 
مجازی را و اینکه بخشی از زندگی مردم شده 
است، قبول داریم اما بحث ما در مورد فضای 
مجازی این اســت که ایــن عرصه از خارج 

مدیریت و هدایت می شــود و ما نمی توانیم 
مردم را بی پناه رها کنیم.

حضرت آیت الله خامنه ای با تأکید بر 
اینکه عوامل مســلط بین المللی در فضای 
مجازی به شدت فعال هستند، افزودند: تأکید 
مکرر بر شــبکه ملی اطلاعات و تشــکیل 
شــورای عالی و مرکز ملی فضای مجازی و 
شرکت روسای سه قوه در آن به همین علت 
است اما متأسفانه اهتمام لازم به این موضوع 

نمی شود.

ایشان گفتند: شــبکه ملی اطلاعات 
اجزایی دارد که این اجــزا از زمان بندی ها 

عقب هستند.
رهبر انقلاب اسلامی در ادامه خطاب به 
همه مسئولان و دست اندرکاران کشور یک 
توصیه مهم کردند: خدمت در نظام اسلامی 
دارای ارزش مضاعف است که باید قدردان آن 
باشید چرا که خدمت در جمهوری اسلامی 
کمک بــه رونمایی از الگوی اســلام برای 
جامعه سازی و مدیریت جامعه است، بنابراین 

اهمیت مضاعف دارد.
حضرت آیت الله خامنه ای با اشــاره به 
ناکامی مکاتب مختلف بشــری برای اداره 
جامعــه، از آمریکا به عنوان یک الگوی واقعاً 
شکست خورده یاد کردند و گفتند: ارزشهای 
بشری مانند سلامت، عدالت و امنیت از همه 
جا بیشتر در آمریکا لگدمال می شود، فاصله 
طبقاتی در آنجا وحشــتناک است، تعداد و 
نسبت گرسنگان و بی خانمان ها در آمریکا از 
کشورهای متعارف دنیا بیشتر است، طبق 
اعلام صریح رقبــا در کارزارهای انتخاباتی، 
یکی از هر پنج کودک آمریکایی، گرســنه 
اســت ضمن اینکه ناامنی و آمار جنایت در 

آمریکا بسیار بالاست.
ایشان افزودند: علاوه بر این مشکلات 
داخلی و مدیریتی، قتل، جنگ افروزی و ایجاد 
ناامنی جزو کارهای رایجِ امروز آمریکایی ها 
در ســوریه، فلسطین و یمن و قبلًا در عراق، 
افغانستان و مناطقی مثل ویتنام و هیروشیما 
است. رهبر انقلاب اسلامی حضور افرادی در 
رأس آمریــکا را که مایه تحقیر آن کشــور 
هستند، نشانه دیگری از شکست الگوهای 
بشــری و آرمانشهر رو به انحطاط غربزده ها 
برشــمردند و گفتند: الگوی مستقل اسلام 
برای نظام ســازی و جامعه سازی بر سه پایه 
»ایمان، علم و عدل« استوار است البته ما در 
هر سه عرصه عقبیم اما در جمهوری اسلامی 
شعارها و جهت گیری ها بر این اساس بوده و 
الگوهای انســانی آن نیز شــهدایی مانند 
بهشتی، مطهری، باهنر، رجایی و سلیمانی 

هستند.
حضرت آیــت الله خامنه ای خطاب به 
مسئولان تأکید کردند: عملکرد شما می تواند 
این الگوی برجسته را در چشم مردم جهان 
تبلیغ کند و علت دشمنی و ترس مستکبران 

از جمهوری اسلامی همین مسئله است.
رهبر انقلاب اسلامی در بخش پایانی 
سخنانشــان با اشــاره به فرازی از سخنان 
امیرالمؤمنین علی علیه السلام مبنی بر اینکه 
اگر مؤمنان دســت از یاری یکدیگر بردارند 
شکست می خورند، افزودند: این درسی برای 

بشــریت و همه مؤمنان است و امروز نیز که 
دشمن به طور دائم در حال طراحی است، در 

مقابل آن باید نقشه و برنامه داشت.
ایشان همچنین با تشکر از رعایت اصول 
بهداشتی در مجالس عزاداری تا به امروز، بر 
گسترش کامل و استمرار رعایت  توصیه های 
ســتاد ملی کرونا تأکید و مجــدداً از عوامل 
یاریگر مــردم در مقابله با ویروس خطرناک 

کرونا تشکر کردند.
پیش از سخنان رهبر انقلاب اسلامی، 
رئیس جمهور و 4 نفر از اعضای کابینه به بیان 
گزارشــی از اقدامــات و برنامه های دولت 

پرداختند.
آقای روحانــی در گزارش خود گفت: 
سقوط قیمت نفت در ســال ۹۳ و تحمیل 
تحریم های اقتصادی در ســال ۹7 در کنار 
شیوع ویروس کرونا در شش ماه گذشته، سه 
تکانه شدید اقتصادی بود که دولت توانست 
با اتکاء به سیاست های اقتصادی مقاومتی، 

آنها را مدیریت کند.
رئیس جمهــور با بیان آماری از میزان 
کاهش رشد اقتصادی در کشور های پیشرفته 
به سبب شیوع کرونا، وضعیت ایران را نسبتاً 
قابل قبول خواند و افزود: اجرای طرح تحول 
سلامت، جهش در زیرساخت های ارتباطاتی 
و دولت الکترونیک و همچنین پیشــرفت 
بــزرگ در زمینه توســعه شــرکت های 
دانش بنیان، سه اقدام پیشگیرانه دولت در 
ســالهای اخیر بود که باعث حفظ آمادگی 

کشور در برابر کرونا شد.
آقای روحانی گفت: در صنایع مهم نظیر 
پتروشیمی، از ۵۶ میلیون تن به 100میلیون 
تــن و در زنجیره فولاد به 2 برابر میزان قبل 
افزایش تولید داشته ایم ضمن اینکه در دولت 
های یازدهــم و دوازدهم ســالیانه به طور 

متوسط 700هزار شغل ایجاد شده است.
رئیس جمهور با اشاره به اقدامات دولت 
در زمینه گازرســانی و آب شرب روستایی 
گفت: حقوق کارمندان حدود ۶ برابر و حقوق 
فرهنگیان حدود ۵ برابر نســبت به ابتدای 

دولت یازدهم افزایش یافته است.
افزایش مستمری بازنشستگان، اعطای 
وام به کســب و کارهای آسیب دیده، یارانه 
کرونایی و اعطای وام ودیعه مسکن از دیگر 
اقدامات دولت در گزارش آقای روحانی بود.

رئیــس جمهور لغو شــش قطعنامه 
 ،PMD سازمان ملل علیه کشور و خروج از
و افزایش برداشــت چشــمگیر از میادین 
مشترک نفت و گاز با همسایگان را از جمله 
اقدامات دولت برای اســتیفای حقوق ملت 

نامید.
همچنیــن آقای زنگنــه وزیر نفت در 
گزارشی، صنعت گاز و پتروشیمی را محصول 
جمهوری اسلامی خواند و گفت: ۹4 درصد 
کشور امروز تحت پوشش گاز قرار دارد و در 
بخش پتروشــیمی ارزش تولیــدات از 11 
میلیارد دلار در سال ۹1 به 2۵ میلیارد دلار 

در سال 1400 خواهد رسید.
آقای زنگنه با اشاره به افزایش 4 برابری 
مجموع صادرات فرآورده های نفتی از سال 
۹1 تا سال ۹۸، افزود: تا اواخر سال 1401 گاز 
همراه نفت در مشعل ها به صورت کامل وارد 

چرخه فراورش خواهد شد.
در ادامــه آقای اردکانیــان وزیر نیرو 
گزارشی از افزایش تولید برق و کاهش تلفات 
شبکه توزیع بیان کرد و افزود: در بخش آب، 
4۳ ســد بزرگ مخزنی از اعتبارات دولتی 
ســاخته شــد. همچنین آقای نمکی وزیر 
بهداشــت، درمان و آموزش پزشــکی در 
گزارش خــود، تحول ســاختاری در ارائه 
خدمات نظام سلامت پس از کرونا را از جمله 
نقاط مهم عملکرد این وزارتخانه برشمرد و 
افزود: در جریان کرونا هیچ بیماری پشت در 

بیمارستانها سرگردان نماند.
آقای نوبخت رئیس ســازمان برنامه و 
بودجه نیز گزارشــی از اقدامات این سازمان 
برای تخصیص بودجه فعالیت های عمرانی و 
پرداخت مطالبات و معوقات بازنشستگان و 

ایثارگران بیان کرد.

رهبر معظم انقلاب اسلامی در نشست تصویری با هیئت وزیران بمناسبت هفته دولت:

مراسم عزاداری از شب هفتم محرم الحرام اقتصاد کشور به هیچ وجه نباید به تحولات خارجی پیوند بخورد
برگزار شد

در شب هفتم محرم الحرام، مراسم عزاداری سید و 
ســالار شهیدان با حضور رهبر معظم انقلاب اسلامی در 

حسینیه امام خمینی)ره( برگزار شد.
در این مراسم که به علت رعایت ضوابط بهداشتی 
بدون حضــور جمعیت برگزار شــد، حجت الاســلام 
والمسلمین صدیقی در سخنانی، حضرت سیدالشهداء 
علیه السلام را باب نجات از گناهان، قیود و تعلقات غیرالهی 
و  وسوسه های نفسانی و شیطانی خواند و گفت: کربلا به 
مظلومــان این درس را می دهد که در مقابل ظالم باید با 
توکل به خدا به میدان آمد و در اقلیت بودن نباید جبهه 

حق را از مقابله با مستکبران منصرف کند.
همچنین در این مراسم حجت الاسلام مرتضی وافی 

به ذکر مصیبت پرداخت.

رهبر معظم انقلاب اسلامی درگذشت 
حجت الاسلام حسینیان را تسلیت گفتند

احداث ۳00 واحد مسکونی مددجویی
 در 4 استان کشور آغاز شد 

حضرت آیت الله خامنه ای در پیامی درگذشت روحانی 
مبارز و انقلابی حجت الاسلام حسینیان را تسلیت گفتند.

متن پیام رهبر انقلاب اسلامی به این شرح است:
بسم الله الرحمن الرحیم

درگذشت روحانی مبارز و انقلابی جناب حجةالاسلام 
آقای حاج شیخ روح الله حسینیان رحمةالله علیه را به خاندان 
مکرم و بازماندگان و دوستان و همکاران ایشان تسلیت عرض 
میکنم. مقاومت و خستگی ناپذیری و صراحت این روحانی 
مجاهد در مواضع بحق انقلابی، برجسته و نمایان بود. رحمت 

سیّدعلی خامنه ایو رضوان الهی بر او باد.
۵ شهریور 1۳۹۹

احداث ۳00 واحد مسکونی مددجویان بهزیستی 
استان های آذربایجان غربی، آذربایجان شرقی، کرمان و 
فارس با همکاری قرارگاه سازندگی خاتم الانبیا )ص( آغاز 

شد.
فرمانده قرارگاه سازندگی خاتم الانبیاء )ص( در آئین 
کشوری کلنگ زنی این واحدها به صورت ویدئوکنفرانس 
با  اشــاره به اینکه کل تفاهم نامه این بخش برای ساخت 
مسکن 1۵ هزار واحد است که در مرحله اول یک هزار و 
۵00 واحد احداث شده و تاکنون برای ۹00 واحد، زمین 
اختصاص یافته است، افزود: این واحدها بعد از ساخت، 
تحویل خانواده های دارای معلول شدید یا زنان سرپرست 

خانوار اعطا می شود.
ســعید محمد ، با بیان اینکه عملیات احداث 200 
واحد نیز در استان های زنجان، چهارمحال و بختیاری و 
یزد شروع شده است، اضافه کرد: ساخت 400 واحد دیگر 
هم به زودی شــروع می شود و احداث ۶00 واحد منتظر 

دریافت زمین است.
مدیرعامــل قــرارگاه خاتــم الانبیــاء )ص( در 
آذربایجان غربی نیز در این آئین اظهارکرد: مساحت هر 
واحد که به معلولان شــدید و سرپرســت خانوار داده 
می شود، ۶0 متر مربع و واحدهای ساخته شده برای زنان 

سرپرست خانوار نیز ۵0 متر مربع است.
محسن گلپایگانی ، گفت: برآورد هزینه برای احداث 
هر متر مربع بین ۶/1 تا 1/7 میلیون تومان است و چون 
کار خیری بــوده، حداکثر تخفیف ها نیز از پیمانکاران و 

مصالح فروشان اخذ  شده  است.
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عضــو  یــک 
کمیســیون برنامه و 
بودجه مجلس از پنج 
و  تحقیق  محور طرح 
ســازمان  از  تفحص 
برنامه و بودجه خبر داد 
و گفت: این طرح تقدیم 

هیئت رئیسه مجلس شده است.
احســان ارکانی، با اشــاره به اینکه طرح تحقیق و 
تفحص از سازمان برنامه و بودجه دارای پنج محور اصلی 
است، اظهار داشت: هم اکنون به صورت الکترونیکی تعداد 
زیادی از نمایندگان مجلس از تحقیق و تفحص مذکور 
حمایت کرده و طرح تقدیم هیئت رئیســه مجلس شده 
است. یکی از محورهای اصلی این تحقیق و تفحص از نحوه 
تهیه، تخصیــص و توزیع بودجه ســالانه و بودجه های 
عمرانی در دستگاه های عمرانی و استان هاست. مباحثی 
درخصوص فشار و مذاکره در تخصیص بودجه دستگاه ها 
شنیده شــده است که شفاف شــدن این موارد یکی از 
دغدغه های اصلی طراحان تحقیق و تفحص از سازمان 
برنامه و بودجه اســت. عدم تشــکیل جلســات کمیته 
تخصیص ســازمان برنامه و بودجــه و نحوه تحصیل و 
تخصیص منابع حاصل از هدفمنــدی یارانه ها از دیگر 
محورهای این تحقیق و تفحص است. حامل های انرژی 
به صورت سالانه طبق قانون هدفمندی یارانه ها افزایش 
قیمت دارد و منابع حاصل از آن باید صرف موارد مشخص 

شود.  
اکنون باید مشخص شود چه میزان منابع به دست 
آمده و سازمان برنامه و بودجه هم این منابع را به چه شکل 
و در کجا مصرف کرده اســت. همچنین به عنوان محور 
چهــارم نحوه واگذاری اوراق خزانه به پیمانکاران در این 
طرح بررســی و مشخص خواهد شد که به چه شکل در 
سازمان برنامه و بودجه و دولت این فرایند انجام شده است.

به گفته وی، بررســی وضعیت امور اســتخدامی و 
مدیریت سرمایه انسانی در سازمان مدیریت و برنامه ریزی 
سابق از سال ۹۳ تا ۹7 قبل از جداسازی سازمان برنامه از 
سازمان مدیریت محور پنجم این تحقیقات است. تحقیق 
و تفحص از ســازمان برنامه و بودجه در بازه زمانی  سال 
1۳۹۳ تاکنون انجام خواهد شد و این طرح  اکنون به طور 

اتوماسیون برای کارتابل نمایندگان ارسال شده است.

مختارپور  علیرضــا 
کتابخانه  نهاد  دبیرکل 
های عمومی کشور طی 
حکمی هوتن والی نژاد 
را به عنوان معاون اداری 

و مالی منصوب کرد. 
به گــزارش اعتبار به نقل از 
روابــط عمومی و امور  بین 
الملل نهاد کتابخانه های عمومی کشــور، دبیرکل نهاد 
کتابخانه های عمومی کشور طی حکمی هوتن والی نژاد 
را به عنوان معاون اداری و مالی منصوب کرد. متن حکم 

از این قرار است:
برادر گرامی جناب آقای هوتن والی نژاد

با سلام
نظر به تعهد، شایستگی و سوابق ارزشمند شما، به موجب 
این حکم به عنوان »معاون اداری و مالی« این نهاد منصوب 

می  شوید.
انتظار دارم با تدبیر و در سایه همدلی و همفکری همکاران 
و بهره گیری از نظر مشــاوران و کارشناسان و همکاری 
صمیمانه تمامی معاونان و مدیران در ساماندهی و بهبود 
کمــی و کیفی فعالیت های آن معاونت به ویژه مســائل 

مربوط به بودجه و تشکیلات کوشا باشید.  
گفتنی است پیش از این هوتن والی نژاد با حکم دبیرکل 
نهاد به عنوان دستیار دبیرکل برای برنامه  ریزی و پیگیری 
اصــلاح و ارتقای بودجه و منابع مالی نهاد کتابخانه  های 

عمومی کشور منصوب شده بود.

خبـــــر
معاون اداری و مالی نهاد کتابخانه های 

عمومی کشور منصوب شد

خبـــــر

هفته نامه اقتصادی ایران
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درهیاتامنای
کتابخانههایعمومی

معاون هماهنگ کننده نیروی 
زمینی سپاه پاسداران از افتتاح ۴۰۰ 
هزار طرح کمک اجتماعی، فرهنگی 
و معیشــتی توســط قــرارگاه 
محرومیت زدایی نیروی زمینی سپاه 

خبر داد.
ســردار علی اکبر پورجمشیدیان 
معاون هماهنگ کننــده نیروی زمینی 
سپاه پاسداران انقلاب اسلامی در رزمایش 
کمک مؤمنانه که در ستاد فرماندهی این 
نیرو برگزار شــد، اظهار داشــت: نیروی 
زمینی سپاه برنامه های متعددی را در این 
زمینه پیش بینــی کرده اســت که در 
محوریت مردم یاری و  محرومیت زدایی 
می تــوان به برنامه هایی مانند افتتاح 10 
هزار و ۳00 پروژه عمرانی شامل ساخت 
هــزار و ۸00 واحد مســکونی، راه و  پل 
روستایی، مدرسه و مسجد و پروژه های 
آب رسانی، لایروبی نهرها، تسطیح اراضی 
زمین های کشاورزی، راه اندازی پنل های 
کارگاه هــای  ایجــاد  و  خورشــیدی 

اشــتغال زایی، اشــاره کــرد. ســردار 
پورجمشیدیان راه اندازی 12 بیمارستان 
سیار فوق تخصصی شامل تخصص های 
چشم پزشکی، جراحی، ارتوپدی، زنان، 
دندان پزشکی، مغز و اعصاب، قلب و عروق 
و... به صــورت رایــگان در سیســتان و 
بلوچستان، کرمانشاه، خوزستان، ایلام، 
آذربایجان غربی و کردســتان را از دیگر 
اقدامــات نیــروی زمینــی ســپاه در 
خدمت رســانی به مناطق محروم عنوان 
کرد. معاون هماهنگ کننده نزسا گفت: 
افتتــاح 400 هــزار کمــک اجتماعی، 
فرهنگی و معیشتی شامل اهدای چهار 
هزار سری جهیزیه، توزیع 40 هزار بسته 
معیشــتی، لوازم التحریر، کیف و کفش، 
برگزاری جشن تکلیف 40 هزار دانش آموز 
و توزیع 2۵ دستگاه ماشین آلات مهندسی 
و امــدادی اهدایی رهبــر معظم انقلاب 
اســلامی به تعدادی از استان های مرزی 
ازجملــه اقدامات این نیرو به مناســبت 

40سالگی دفاع مقدس است.

ناگفته های دفاع مقدس
 طی ۴۰ هفته بیان خواهد شد

سردار ســرتیپ پاسدار علی فضلی 
جانشین معاون هماهنگ کننده سپاه در 
حاشیه مراسم توزیع کمک های مومنانه 
نیروی زمینی ســپاه که در محل ستاد 
فرماندهی این نیرو برگزار شد، در جمع 
خبرنــگاران اظهار داشــت: امروز همه 
نیرو های مسلح در برپایی برنامه های ویژه 
چهلمین سال دفاع مقدس حضور فعال 

دارند.
وی ادامــه داد: نیرو های مســلح 
کشــورمان امسال 40 هفته را برای بیان 
بخشی از ناگفته های دفاع مقدس به عموم 
مــردم اختصاص داده اند که در رأس این 
اقدامــات، برنامه هایی اســت که نیروی 
زمینی سپاه به همین منظور پیش بینی 

کرده است.
ســردار فضلی افزود: نیروی زمینی 
سپاه در کنار بیان ناگفته های دفاع مقدس 
در مدت یادشده، چند اقدام جانبی را هم 

برای محرومیت زدایی به ویژه آن دسته از 
محرومانی که در مناطق مرزی همچون 
استان های خوزستان، ایلام، کرمانشاه، 
کردستان، آذربایجان غربی، سیستان و 
بلوچستان، هرمزگان، خراسان جنوبی و 
برخی از اســتان های دیگر هســتند در 

دستور کار دارد. 
 امسال در کنار این اقدامات، نیروی 
زمینی ســپاه حــدود 11 بیمارســتان 
صحرایی را هم با رعایــت پروتکل های 
بهداشتی با هماهنگی وزارت بهداشت در 
ســطح مناطق عملیاتی دفاع مقدس و 
اســتان های سیســتان و بلوچستان و 

هرمزگان برپا خواهد کرد.
جانشــین معاون هماهنگ کننده 
ســپاه عنوان کرد: امروز شاهد یک اقدام 
بزرگ و ارزشــمند از نیروی زمینی سپاه 
پاســداران انقلاب اسلامی هستیم و آن 
واگــذاری بخــش اول 40 هزار بســته 
معیشتی در قالب رزمایش کمک مومنانه 

است.

5 محور طرح تحقیق و تفحص مجلس
 از سازمان برنامه 

ترکیب هیئت رئیسه شورای شهر تهران 
در سال چهارم  مشخص شد

انتخابات ۱400 در 28 خرداد 

برگــزاری  بــا 
انتخابــات، ترکیــب 
شورای  هیئت رئیسه 
شــهر تهران در سال 
چهــارم از دوره پنجم 

مشخص شد.  
در جریان جلسه دیروز شورای شهر تهران انتخابات 
هیئت رئیسه شورا در سال چهارم برگزار شد. بر اساس این 
انتخابات محسن هاشمی با کسب 1۸ رأی از 20 رأی مأخوذه 
به عنوان رئیس شورای شهر تهران در سال چهارم باقی ماند. 
همچنین ســیدابراهیم امینی به عنــوان تنها کاندیدای 
نایب رئیســی در این دوره شرکت کرد و با کسب 1۶ رأی از 
1۸ رأی اخذ شده به عنوان نایب رئیس شورای شهر تهران 
انتخاب شد. در ادامه نیز رأی گیری برای انتخاب دو منشی 
هیئت رئیسه برگزار شد در این رقابت که زهرا نژادبهرام، الهام 
فخاری و ســید آرش میلانی برای کسب این سمت رقابت 
کردند در نهایت نژادبهرام با کسب 1۳ رأی و آرش میلانی 
با کســب 12 رأی به عنوان دو منشی هیئت رئیسه شورای 
شهر تهران انتخاب شدند. به گزارش فارس، محسن هاشمی 
در مورد انتخابات هیئت رئیســه شورای شهر تهران گفت:  
سال سوم شورا به اتمام رسید و وارد سال آخر فعالیت شدیم. 
یکسال به اتمام فعالیت شورای پنجم باقی مانده و در تلاشیم 
که برنامه های اولویت محور تحقق پذیر را به سرانجام برسانیم 
که راه اندازی میدان گاه امیرکبیر طی روز گذشته از جمله 
این برنامه ها بود. وی افزود: شهردار تهران قول داده است که 
همه برنامه های اولویت محور تحقق پذیر را اجرایی کند که 
راه اندازی 12 ایستگاه مترو تا پایان سال از جمله پروژه های 

وعده داده شده است.
 زمان برگزاری انتخابات ریاســت جمهوری 
اعلام شد. بر اساس اعلام وزارت کشور، ۲۸ خرداد 
1۴۰۰ روزی است که برای برگزاری این انتخابات 

تعیین شده است.
 البته موضوع کرونا بر موعد این انتخابات نیز سایه 
انداخته و مقامات وزارت کشور نیز بر وجود نگاه بدبینانه 
نسبت به برگزاری انتخابات ریاست جمهوری در شرایط 
وجود احتمالــی این بیماری اذعان دارند. بنابر اظهارات 
رئیس ســتاد انتخابات کشور، از وزارت خارجه خواسته 
شده تا پروتکل های بهداشتی انتخابات در کشور روسیه 

و کره جنوبی را در اختیار وزارت کشور قرار دهد. 
زمان برگزاری انتخابات ریاست جمهوری اعلام شد؛ 
وزارت کشور از 2۸ خرداد 1400 به عنوان موعد برگزاری 
این انتخابات یاد کرد. بر این اســاس دیروز جمال عرف، 
رئیس ستاد انتخابات کشور، با اعلام نظر موافق شورای 
نگهبان 2۸خــرداد 1400 را زمان برگــزاری انتخابات 
ریاست جمهوری و شوراها و میان دوره ای مجلس شورای 

اسلامی و خبرگان رهبری اعلام کرد. 
به گزارش اعتبار به نقل از ایســنا، عرف در نشست 
خبری خــود با بیان اینکــه برای برگــزاری انتخابات 
ریاست جمهوری نگاه بدبینانه نسبت به شرایط بیماری 
کرونا داشته باشیم، گفت: از وزارت خارجه خواستیم تا 
پروتکل های بهداشتی انتخابات در روسیه و کره جنوبی را 
در اختیار ما قرار دهند که این پروتکل ها در اختیار ما قرار 
گرفت. ما باید براســاس مقررات و قوانین شرایط را برای 

برگزاری انتخابات فراهم کنیم.
او در ادامه این نشست، اصلاح قانون انتخابات را یک 
ضرورت دانست و تاکید کرد: شرایط ثبت نام در انتخابات 
ریاست جمهوری خیلی آزاد است. کمیسیون شوراهای 
مجلس اصلاح قانون انتخابات را در دستور کار قرار داده 
است و امیدواریم به انتخابات سال بعد برسد. لایحه جامع 
انتخابات می توانست مشکلات را حل کند که در مجلس 

دهم تصویب نشد.
برنامه ای برای تقسیمات استانی نداریم

عــرف همچنین در ادامه تاکید کــرد: دولت هیچ 
برنامه ای برای تقســیمات استانی ندارد، بلکه ارتقاها در 
درون استان ها انجام می شود.او در پاسخ به سوالی درباره 
استیضاح وزیر کشور نیز گفت: در مجلس دهم و یازدهم 

موضوع استیضاح مطرح است. 
وزیر و معاونان به مجلس رفته و توضیحات لازم را 
به نمایندگان داده اند. من نمی خواهم کسی را متهم کنم، 
اما برخی موضوعات انگیزه های دیگری دارد و اگر وزارت 
کشور با درخواستی مثلا درباره فرمانداری کسی مخالفت 
کند، استیضاح مطرح می شود. به هر حال وزیر آمادگی 

پاسخگویی را دارد.
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افتتاح 400 هزار طرح اجتماعی و معیشتی توسط نیروی زمینی سپاه 

رئیس قوه قضائیه گفت: 
جامعه باید احســاس کند 
دستگاه قضا در نظام اسلامی 
ملجاء و پناهــگاه و نهادی 
برای احقاق حق آنهاست و 
تحقق مطالبات مقام معظم 
رهبــری در ایــن زمینه، 
نیازمند تلاش مضاعف همه 
همکاران قضایی و همکاری 

با دولتمردان است.
به گزارش اعتبار به نقل از  
اداره کل روابــط عمومــی قوه 
قضائیه، آیت الله ســید ابراهیم 
رئیسی در جلسه شورای عالی 
قوه قضائیه راهبــرد این قوه را 
استقرار عدالت با مشارکت مردم 
عنوان کرد و گفت: حضور مردم 
در همه عرصه ها به ویژه در اجرای 
عدالت اثربخش اســت و آحاد 
ملــت می توانند با احســاس 
مســئولیت در برابــر فســاد، 
رانت خــواری و ناهنجاری ها، 
دستگاه قضایی را در پیشگیری 
و برخــورد با جرم و تخلف یاری 

دهند.
مسئولان باید نقدپذیر

 و حامی  آمران به معروف و 
ناهیان از منکر باشند

رئیســی با تأکید بر لزوم 
نقدپذیری مسئولان و حمایت از 
آمران به معروف و ناهیان از منکر، 
خاطرنشان کرد: حضور مردم در 
صحنه و حمایت مســئولان از 
آمــران به معــروف و ناهیان از 
منکر، مسیر پیشگیری از جرم و 
ناهنجاری هــای اجتماعــی را 

هموار می کند.
هیچ دستگاهی نباید  در 

پیشگیری از جرم غایب باشد
وی بــا بیــان اینکه همه 
دستگاه ها در پیشگیری از وقوع 
جرم و تخلــف باید نقش آفرین 
باشند و هیچ مدیر و دستگاهی 
نباید در این عرصه غایب باشد، 
تلاش نهادها و دســتگاه های 
الگوساز فرهنگی و اقتصادی و 
مجموعه دولت برای پیشگیری 
از جرم را مهم و ضروری دانست.

 نمایش کارآمدی مدیریت 
اسلامی مهم تر از خدمتگزاری 

است
رئیس قوه قضائیه در بخش 
دیگری از سخنانش با  اشاره به 
بیانات مهم و مطالبات لازم الاتباع 
رهبر معظم انقلاب که در دیدار 
روز یکشنبه دولتمردان مطرح 
شــد، دســتگاه قضایی را نیز 
مخاطب فرامین ایشان دانست و 
اظهار داشــت: خدمتگزاری به 
مردم علاوه  بــر اجر و ثوابی که 
دارد، افتخــار بزرگــی بــرای 

مسئولان نظام اسلامی است.
رئیسی در عین حال، ارائه 
الگویــی کارآمــد از مدیریت 
اســلامی را از خدمتگزاری به 
مردم مهم تر و به نمایش گذاشتن 
یک الگوی مؤثر، کارآمد و موفق 
از دســتگاه قضای اســلامی و 
عدالت مبتنی بــر آن را وظیفه 
خطیــر همــکاران خــود در 

مجموعه قوه قضائیه دانست.
 ارائه الگوی قضایی 

نظام اسلامی  همت مضاعف 
می طلبد

وی ادامه داد: جامعه باید 
احساس کند دســتگاه قضا در 
نظام اسلامی ملجاء و پناهگاه و 
نهادی برای احقاق حق آنهاست 
و تحقــق مطالبات رهبر معظم 
انقلاب در ایــن زمینه، نیازمند 
تلاش مضاعــف همه همکاران 
قضایی و همکاری با دولتمردان 

است.
مسئولیت های اقتصادی دولت 

به روایت رئیس دستگاه قضا
رئیس قوه قضائیه در ادامه، 
اقتصاد مستقل، برخورد با موانع 
تولید، مبارزه با فســاد و قاچاق 
کالا، جلوگیری از واردات بی رویه 
ســامانه های  راه انــدازی  و 
شفاف ساز اقدامات اقتصادی را 
از مهم تریــن مطالبــات رهبر 
معظم انقلاب و مسئولیت های 
دولت در حوزه اقتصادی عنوان 

کرد.
 پیگیری راه اندازی سامانه های  

شفاف ساز اقتصادی
رئیسی با تأکید بر همکاری 
دســتگاه قضایی با دولت برای 
تحقق این مطالبات، به سازمان 
بازرسی کل کشور دستور داد که 
راه اندازی سامانه های مؤثر برای 
شفاف ســازی حوزه اقتصاد و 
پیوند این سامانه ها با یکدیگر را 
در چارچــوب تحقــق دولت 

الکترونیک پیگیری نماید.
پیگیری جدی تشکیل 

کارگروه ویژه  رفع موانع تولید 
وی همچنین تأکید کرد که 
دستگاه قضایی تشکیل کارگروه 
ویژه رفــع موانع تولید با حضور 
نمایندگان سه قوه را با جدیت 
پیگیری می کند و متذکر شد که 
شــکل گیری این کارگروه، در 
رونــق فعالیــت کارگاه هــای 
تولیــدی و جهــش تولیــد و 

همچنین جلوگیری از بیکاری 
کارگران راهگشا خواهد بود.

رئیس قــوه قضائیه افزود: 
دستگاه قضایی و همه همکاران 
این مجموعه در سراسر کشور، 
هم در بخش نظــارت و هم در 
حوزه قضــاوت، بــرای تحقق 
فرامین رهبر معظم انقلاب اراده 
جدی دارند و تلاش خواهیم کرد 
ضمن برخورد با فساد و ریشه ها 
و عناصر آن، نگذاریم چراغ تولید 
و  اشتغال در کشور خاموش یا کم 

نور شود.
 وکالت آسان، ارزان و سالم 

در دسترس همه ملت
 قرار گیرد

رئیسی در بخش دیگری از 
سخنانش به موضوع رقابت در 
وکالت، کارشناسی و دفاتر اسناد 
رســمی  پرداخت و تأکید کرد: 
تمام این خدمات باید در فضایی 
رقابتی و به صورت سالم، ارزان و 
آســان در خدمت آحاد ملت در 
اقصی نقاط کشــور قرار گیرد و 
موانع دسترســی شهروندان به 

این تسهیلات برطرف شود.
وی در واکنش به گزارشی 
درباره تکلیف قانونی دولت مبنی 
بر فراهم آوردن بستر الکترونیکی 
شدن اســتعلام های مربوط به 
یک پرونده نیز، گفت: لازم است 
در بســتر دولــت الکترونیک، 
بــه  دادگســتری ها  دســت 
بانک های اطلاعاتی باز شود تا بار 

مهمی  از دوش دستگاه قضایی 
برداشته شده و زمینه رسیدگی 
آســان تر و سریع تر به پرونده ها 

فراهم شود.
 توصیه رئیس دستگاه قضا 

برای نادیده گرفتن توصیه ها 
در جذب نیرو

رئیس قوه قضائیه همچنین 
با  اشاره به برخی توصیه ها برای 
به کارگیری و اســتخدام اقوام و 
آشنایان مســئولان قضایی در 
دستگاه ها اظهار داشت: قبل از 
اینکه فردی استخدام شود، باید 
نیاز سازمان ســنجیده شده و 
سپس بر اســاس این نیاز افراد 
شایسته و توانمند در فرایندی 
ضابطه مند جذب و به کارگیری 

شوند.
رئیســی تأکید کرد: ورود 
نیروی انسانی باید صرفاً از طریق 
بخش منابع انسانی صورت گیرد 
و جذب نیرو نیز باید فرع بر نیاز 
سازمان باشد؛ هر چند که نتیجه 
این رویه دلخــوری و ناراحتی 
اقوام و آشنایان از مدیران بشود.
بازگشت ۶ میلیارد دلار ارز 

مربوط به صادرات
در این نشســت، القاصی 
مهر دادستان تهران با اشاره به 
تاکید رهبر معظم انقلاب مبنی 
بر تعیین تکلیف 27 میلیارد دلار 
ارز حاصل از صادرات گفت: در 
مجموع ۵/ ۵ میلیارد ارز اعم از 
یورو و دلار، معادل ۶ میلیارد دلار 
ارز حاصــل از صــادرات و ارز 
تخصیصــی بــرای واردات، به 
چرخه اقتصادی برگردانده شده 
است. القاصی مهر همچنین از 
آغاز بررســی گزارش سازمان 
بازرســی کل کشــور مبنی بر 
شناســایی هــزار و 400 فرد 
حقیقی و حقوقی که در زمینه 
بازگردانــدن نزدیــک به 20 
میلیــارد یــورو ارز حاصــل از 
صــادرات و 10 میلیارد دلار ارز 
تخصیص یافته بــرای واردات 
تخلف داشته اند، در دادستانی 

تهران خبر داد.

در پی مطالبه رهبر انقلاب انجام شد

دستور رئیس قوه قضائیه به سازمان بازرسی
 برای راه اندازی سامانه های شفاف ساز اقتصادی 

دکتر سیدمحمد کریمی  گفت: دکتر مصطفوی از مدیران متعهد و ارزشمند صنعت بیمه است و بیمه میهن با تثبیت و استمرار مدیریت ایشان به سرمنزل مقصود خواهد رسید.  
شرکت بیمه میهن میزبان دبیرکل سندیکای بیمه گران ایران بود و سران دو مجموعه در دیدارِ صمیمانه، به بحث و تبادل نظر در زمینه مسائل جاری صنعت بیمه پرداختند. در این دیدار 
که ابراهیم حمیدی رئیس هیأت مدیره بیمه میهن نیز حضور داشت، دکتر سیدمحمد کریمی ضمن تبریک انتصاب دکتر مصطفوی به عنوان مدیر عامل جدید شرکت بیمه میهن، اظهار 
داشت که این انتخاب برای مجموعه میهن پربرکت و نویدبخش اقدامات ارزشمندی است و سندیکای بیمه گران نیز با قدرت حمایت های لازم را از این مجموعه معظم به عمل خواهد 
آورد. دبیر کل سندیکای بیمه گران با تشریح فعالیت های جاری و برنامه های در دست اقدام سندیکای بیمه گران، ارتباط و تعامل با بیمه مرکزی و بدنه صنعت بیمه، نهادها و دستگاه های 

مختلف را با هدف تبیین اهداف کلان صنعت بیمه و پیگیری مطالبات این صنعت، از اهم برنامه های این دوره سندیکای بیمه گران خواند و از استمرار این همکاریها خبر داد.

بیمه مرکزی ج.ا.ایران طی نامه ای با ابلاغ تأییدیه محاسبات نسبت توانگری مالی شرکت بیمه دی برای سال مالی ۹۹، توانگری مالی این شرکت را سطح یک 
با نسبت 20۸ درصد، که عالی ترین سطح توانگری شرکت های بیمه ای است، اعلام کرد. به گزارش روابط عمومی شرکت بیمه دی؛ این در حالی است که شرکت 
بیمه دی علاوه بر اجرای قرارداد درمان ایثارگران کشور برای سومین سال متوالی، توانسته است در سال های اخیر با رشدی متناسب، سهم خود را به طور چشم 
گیری در تمامی رشــته های بیمه ای ارتقا دهد، به گونه ای که در بین شــرکت های خصوصی صنعت، رتبه ســوم در جذب حق بیمه را کسب نماید. این دستاورد 
ارزشمند بر اساس یک برنامه ریزی بلند مدت شکل گرفته است که از مهم ترین آن ها  می توان به رعایت اصول بیمه گری در انتخاب ریسک، بازنگری در قراردادهای 

اتکایی و واگذاری، تأکید بر وصول به موقع حق بیمه ها و مطالبات، مدیریت موثر بر وجوه نقد شرکت و سرمایه گذاری در بخش های سودآور اشاره کرد.

دبیرکل سندیکای بیمه گران در بازدید از بیمه میهن بیمه دی: این توانگری فراتر از یک است



واکنش رسمی سایپا به ویدئوی چهارسال پیش فروش خودرو در لبنان:

گزارش شبکه الجدید مربوط به سال 95 است
 گروه خودروســازی سایپا در 
واکنش به انتشار فراگیر گزارش 
خبری، ویدئویی شبکه الجدید 
لبنان از فــروش محصولات این 
خودروساز در کشور لبنان اعلام 
کرد که این ویدئو مربوط به سال 
95 است که به تازگی اما با ترجمه 
و تحلیل اشــتباه در شبکه های 
شــده بازنشــر   اجتماعــی 

 است.
به گزارش اعتبار به نقل از سایپانیوز، در 
سال های گذشته گروه خودروسازی 
ســایپا در جهــت توســعه بازارهای 
صادراتی و افزایش صادرات غیرنفتی 
کشــور، فروش محصــولات خود در 
کشورهای دیگر را در دستور کار قرار 
داده و با همکاری شریک تجاری خود 
در لبنان تعدادی از محصولات سواری 
و تجــاری خود را در بازار این کشــور 

عرضه کرد.
گزارش شبکه الجدید مربوط به سال 

95 است
 شــبکه الجدید لبنان در گزارشی که 

چهار سال پیش از نمایندگی سایپا در 
این کشــور تهیه کرد، به محصولات 
متنوع ســواری و تجاری و شــرایط 
منعطف فــروش نقدی و اعتباری این 
خودروها به شــهروندان لبنانی در آن 
ســال ها پرداخت امــا ویدئوی این 
گزارش در روزهای اخیر و با ترجمه و 
تفســیری اشــتباه در شــبکه های 
 اجتماعــی کشــور بازنشــر شــده

 است.

قیمت محصولات سایپا در لبنان از 
۸۴۰۰ دلار برای پراید تا 19۲۰۰ دلار 

برای چانگان بوده است
براساس اعلام سایپا قیمت محصولات 
این گروه خودروسازی در سال ۹۵ در 
کشور لبنان از ۸400 دلار برای پراید 
تا 1۹هــزار و 200 دلار برای چانگان 
جهت مشــتریان لبنانی متغیر بوده و 
هیچ خودرویی به قیمت 1۵00 دلار 
عرضه نشده است. آنچه که در گزارش 

شــبکه الجدید در ســال ۹۵ توسط 
نماینده سایپا در لبنان بیان می شود 
این است که هر شــهروند لبنانی که 
ماهیانه 1۵00 دلار درآمد کسب می 
کند یا حقوق ماهیانه ای معادل 1۵00 
دلار داشــته باشــد، توانایی پرداخت 
اقساط خودرو را خواهد داشت و لذا می 
تواند این خودروها را به صورت اقساطی 
از طریــق بانک هــای عامل لبنانی یا 
مستقیماً از نمایندگی سایپا در لبنان 

خریداری کند.
این تفسیرها یا از روی عدم آگاهی و یا عامدانه 
و در راستای اهداف سیاسی و ضدامنیتی است

گروه خودروسازی سایپا درخصوص 
اطلاعات و توضیحات نادرستی که به 
همراه این ویدئو منتشــر شده نیز از 
هموطنــان عزیز می خواهد که بدون 
اطمینان از درستی محتوا، هیچ پیامی 
را باور و بازنشر نکنند. زیرا تفسیرهای 
این چنینی در فضای مجازی بعضا یا از 
روی عدم آگاهی و اشتباه و یا عامدانه 
و در راســتای اهــداف سیاســی و 

ضدامنیتی است.
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درصحن
مجلس

محســن زنگنه رئیس 
کمیته اصلاح ساختار بودجه 
مجلس، ضمن تاکید براینکه 
اصلاح اساسی ساختار بودجه 
طی مدت زمان دو یا ســه ماه 
انجام نمی شــود، گفــت: این 
موضوع حدود 4 سال به طول 

خواهد انجامید که در این دوره از مجلس با توجه به تاکیدات مقام 
معظم رهبری و رئیس مجلس اصلاح ساختار بودجه انجام خواهد 
شد. مرکز پژوهش های مجلس حداقل 10 موضوع را برای اصلاح 
ساختار بودجه به مجلس پیشنهاد کرد که ما عناوین آن را بعد از 
بررسی های متعدد در کمیته اصلاح ساختار بودجه در 1۳ حکم 

جمع بندی کردیم.
عضو کمیسیون برنامه، بودجه و محاسبات مجلس ادامه داد: 
در صورت تاثیر این 1۳ حکم در تدوین و تصویب بودجه سال 1400 
مطمئنا اتفاقات خوبی برای کشور رقم خواهد خورد البته شاید نسبت 
به این احکام قوانینی وجود داشــته باشــد که نیاز به اصلاح دارد. 
مولدسازی دارایی های دولت، موضوع منابع مالی بخش نفت و گاز و 
شرکت های دولتی در بخش منابع نیاز به اصلاحاتی دارند، به طور 
مثال در بحث مولدسازی در سال ۹7، دولت دارای 7 هزار هزار میلیارد 
تومان دارائی های غیرمنقول بود که هنوز بلاتکلیف هستند که مقرر 
شد، در بحث مولدسازی دارائی های دولت مرکز پژوهش های مجلس 
متنی را ارائه کند تا در کمیته بررسی شود. همچنین سه چهارم بودجه 
سالانه کشور مربوط به بودجه شرکت های دولتی است که تنها حدود 
۹00 هزار میلیارد آن مربوط به شرکت نفت می شود. پیش از این قرار 
بود، دولت لایحه ای را برای ساماندهی بودجه شرکت های دولتی به 
مجلس ارائه کند که اکنون اعلام کرده این موضوع منتفی است و 
بنابراین ما طرحی را در این مورد بررسی و تدوین خواهیم کرد. در 
بخش هزینه ای بودجه هم بحث تشکیل کمیته بازبینی هزینه ها، 
انضباط مالی و پرداخت به ذینفع نهایی و یارانه نقدی ذکر شده که قرار 
است؛ مرکز پژوهش ها، وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی و سازمان 
برنامه و بودجه متن جدیدی را درباره حذف برخی یارانه بگیران و 
ساماندهی آن ارائه کنند. همچنین بحث تشکیل پایگاه اطلاعات رفاه 
ایرانیان، استقرار پرونده الکترونیک سلامت ایرانیان، بهره برداری کامل 
از سامانه ستاد، شفافیت تراکنشهای بانکی، مالیات بر عایدی سرمایه، 
اصلاح قانون مالیات بر ارزش افزوده، مالیات ستانی هوشمند، نظام 
انگیزشی سازمان امور مالیاتی و همکاری استان ها و بحث معافیت 
های مالیاتی جزو احکام مندرج در بخش هزینه ها قرار گرفته است 
که باید برای اصلاح ساختار بودجه مورد بازبینی و بررسی قرار بگیرند.

خبـــر

مدیران عامل گروه صنعتی ایران 
خودرو و گروه صنعتی مپنا، در نشست 
مشــترکی، بــه بررســی زمینه های 
همکاری در حوزه تولید خودروی برقی 

پرداختند.
 مدیرعامل گــروه صنعتی ایران 
خودرو در نشستی با مدیرعامل مپنا، 
ضمن افتخار آفرین خواندن اقدامات و 
فعالیت های انجام شده در این شرکت، 
عنوان کرد: خوشبختانه مجموعه مپنا 
توفیقات بســیار خوبی در زمینه های 
مختلف صنعتی داشته است. امروز هم 
شاهد پیشــرفت های بیشتری در زیر 
ساخت تولید خودروهای برقی و برقی 

سازی خودروها هستیم.
فرشــاد مقیمی، افزود: در بخش 
خودروهای برقی، سند و نقشه راهی در 
ایران خودرو به تصویب رساندیم، این 
انگیزه مضاعف نیز وجود داشــت تا با 
مجموعه مپنا در راستای ارتقای دانش 
فنــی و افزایش بهــره وری، همکاری 

کنیم.
وی ادامه داد: سرمایه گذاری های 
انجام شــده و ظرفیت های موجود در 
شــرکت مپنــا، ســبب می شــود تا 
ایران خودرو نیز با استفاده از این امکان، 
مسیر حرکت برای تولید خودروی برقی 
را با ســرعت بیشــتری طی کند و با 
بهره مندی از این ظرفیت ها پازل تولید 
خــودروی برقــی داخلی با ســرعت 

بیش تری تکمیل شود.
مقیمی با بیان اینکه ایران خودرو 
صرفا برقی کردن خودروهای سواری را 
در دستور کار قرار نداده، گفت: به دلیل 
اینکه زمینه برقی کردن خودروهای کار 
در کشور مساعد است، وارد این حوزه 
نیز شــده ایم. این موضــوع می تواند 
خلاءهایی که منجر به درخواست برای 
واردات خــودروی کار برقی شــده را 
مرتفع کند. در ایــن زمینه اولویت ما 
تعمیق ســاخت داخل اســت، اما در 
صورت نیــاز، می توانیم از شــرکای 

استراتژیک نیز بهره ببریم.
در ادامــه ایــن نشســت عباس 
علی آبــادی، مدیرعامل گروه صنعتی 
مپنا، با بیان اینکــه مپنا تا امروز برای 

ایجاد زیرســاخت در راســتای فراهم 
کردن پذیــرشِ خودروهای برقی در 
سامانه حمل و نقل کشور تلاش کرده، 
گفت: در این زمینه ما مستعد تجاری 
سازی هستیم. یعنی امروز محصولاتی 
داریــم که قابل رقابــت با محصولات 
جهانی هســتند و می تواننــد در بازار 

داخلی یا خارجی عرضه شوند.
وی در ادامــه اذعان کرد: در حال 
حاضر در مرحله بازاریابی هســتیم و 
سعی کردیم متناســب با بازار جهانی 

محصولات متنوعی را ارایه دهیم.
علی آبادی گفــت: از آنجایی که 
خودروی برقی در سامانه انرژی کشور 
نقش بسیار مهمی را ایفا می کند ، اگر  
بتوانیم ذخیره انرژی کشور را افزایش 

دهیم، اقدامی راهبردی و استراتژیک 
صورت داده ایم.

مدیرعامــل گــروه صنعتی مپنا 
افــزود: در زمینه تولید خودروی برقی 
نقش اصلی را خودروسازان ایفا می کنند 
و ما در زمینه فراهم سازی زیرساخت با 
آنها همکاری خواهیم کرد و امیدواریم 
نتیجه همکاری این دو شرکت بزرگ، 

سبب رضایت بیشتر مردم شود.
وی اظهار امیدواری کرد: مذاکراتی 
در این زمینه داشــتیم تــا در آینده، 
همکاری هایمان را به صورت گسترده 
تر پایه ریزی کنیم تــا زمینه تجاری 

سازی خودروی برقی فراهم شود.
علی آبادی با اشاره به اینکه تاکنون 
و  فنــی  دانــش  ظرفیت هــای  
زیرساخت های لازم برای برقی کردن 
خودروها فراهم شده، گفت: به عنوان 
مثال در زمینه باتری و ذخیره انرژی که 
از اهمیت بالایی برخوردار اســت، در 
حــال ســرمایه گذاری و آمــاده ارایه 

محصول هستیم.
گفتنی اســت، مدیرعامل گروه 
صنعتی ایران خودرو و هیات همراه، از 
شرکت مهندسی و ساخت برق و کنترل 
مپنا )مکــو( و همچنین نمایشــگاه 
دســتاوردهای گروه صنعتی مپنا در 
حوزه برق و الکترونیک، تولید ایستگاه 
های شــارژ برق سریع و کند و پلتفرم 

خودروی برقی بازدید کردند.

مسیر جایگزین
 سیاست گذاری دستوری

 سعید مدنی/ کارشناس ارشد 
صنعت خودرو

 اگر این تعریف را قبول 
داشته باشــیم که حضور 
دولت یعنی قدرت، پس اگر 
دولت حتی سهامی هم در 

خودروسازی نداشته باشد باز هم می تواند در 
امور این شرکت ها دخالت و برنامه های خود را به 

آنها دیکته کند. 
تنها زمانی دولت از خودروسازی خارج خواهد شد 
که تفکر حاکم بر دولــت در ارتباط با نحوه دخالت در 
خودروســازی تغییر کند. تا زمانی که این تفکر حاکم 
باشــد شــاهد دخالت هــای دولــت و ادامــه روند 
سیاست گذاری دستوری در خودروسازی خواهیم بود. 
بر خلاف تصور مدیران ارشد وزارت صمت و همچنین 
سیاســت گذار کلان خودرو، دخالــت در برنامه های 
خودروســازان و تکالیف مختلفی که به مدیران ارشد 
خودروســاز تحمیل می شود، نه تنها کمکی به بهبود 
وضعیت خودروسازی در کشور نکرده است که سبب 
شده این شرکت ها با انواع و اقسام چالش ها روبه رو شوند 
و شــاهد باشیم که آنها به جای ســوددهی در باتلاق 

زیان دهی فرورفته اند. 
پیشنهاد می کنم دولت به تدریج از خودروسازی 
خارج شــود زیــرا تداوم حضــور دولت یعنــی ادامه 
سیاست گذاری دستوری، و این نمی تواند خودروسازان 
را از زیان دهی خارج کند. خصوصی سازی شرکت های 
خودروساز، در تشریح الگوی چینی برای واگذاری سهام 
دولت در خودروسازی این کشور و  اینکه که دولت چین 
شرکت های تحت مدیریت خود را به تدریج واگذار کرد 
بــه طوری که در هر مقطع از بخش خصوصی که اداره 
شــرکت را بر عهده داشت، برنامه می خواست و بعد از 
پایش برنامه چنانچه بخش خصوصی مطابق با برنامه 
اعلامی عمل کرده بود، بخشی از سهام مورد توافق را به 
بخش خصوصی واگذار می کرد. این شــیوه واگذاری 
می تواند هم نگرانی دولت از بابت واگذاری شرکت های 
تحت مدیریتش به بخش خصوصی را رفع کند و هم این 
امکان را فراهم می کند که شرکت های دولتی در یک 
چارچــوب و برنامــه زمان بندی مشــخص به بخش 
خصوصی واگذار شــوند. وزارت صمــت باید به جای 
سیاســت گذاری، ابلاغ تکلیف و دســتور به مدیران 

خودروساز، بعد نظارتی خود را تقویت کند.

هفته نامه اقتصادی ایران

مقیمی: نقشه راه تولید خودروی برقی 
با بهره مندی از ظرفیت مپنا تکمیل می شود

جزئیاتجدیددربارهاصلاح
ساختاربودجهدرمجلسیازدهم

شرایط دریافت وام خرید کامیون  دست انداز جدید
مشاور رئیس  ســازمان راهداری در طرح نوسازی در مسیر ترخیص وارداتی ها 

ناوگان گفت: در طرح نوسازی یک هزار دستگاه کامیون 
و کِشــنده از محل تولید داخل، در مجموع هزار میلیارد 
تومان تســهیلات با نرخ ســود ۹ درصــد و بازپرداخت 

پنج ساله پرداخت می شود.
صدرالله بمانا با  اشاره به امضای قرارداد نوسازی یک 
هزار دستگاه کامیون و کِشنده که روز گذشته بین وزارت 
راه و شهرسازی، شرکت ایران خودرو دیزل و بانک توسعه 
تعاون به عنوان بانک عامل منعقد شد، اظهار کرد: مدت 
این قرارداد یک ســال است و در گام اول شرکت سازنده 
داخلی، تعداد یک هزار دستگاه کامیون و کشنده تولید 
می کند و در اختیار متقاضیان نوســازی نــاوگان قرار 
می دهد. وی ادامه داد: در این پروژه میزان سرمایه گذاری 

بخش خصوصی هزار و 7۶0 میلیارد تومان است.
مشاور رئیس  ســازمان راهداری در طرح نوسازی 
ناوگان درباره شرایط و ملزومات این قرارداد افزود: اسقاط 
حداقل یک دستگاه کامیون در ازای هر دستگاه کامیون 
نــو، ضرورت دارد. بمانا با بیــان اینکه ۶0 درصد قیمت 
کامیون به عنوان تسهیلات اختصاص می یابد، عنوان کرد: 
آورده متقاضی در این قرارداد 40 درصد از قیمت ناوگان 
اســت. وی رقم کل تســهیلات این قرارداد را یک هزار 
میلیارد تومان اعلام کرد و توضیح داد: سود این تسهیلات 
۹ درصد و مدت زمان بازپرداخت آن پنج ســال اســت. 
مشاور رئیس  سازمان راهداری، صرفه جویی در مصرف 
سوخت و افزایش بهره وری را از مزایای اجرای این طرح 
اعلام کرد و یادآور شد: کاهش آلاینده های زیست محیطی 
و ارتقاء ایمنی حمل ونقل از دیگر مزایای اجرای این طرح 
است. بنابر این گزارش، بمانا پیش از این از نوسازی 4۳۶ 
دستگاه کامیون فرســوده از محل تولید داخل در قالب 
طرح نوسازی ناوگان تجاری درون و برون شهری خبر داده 

بود.

به گفته دبیــر انجمن واردکنندگان خودرو، به رغم 
اینکــه با ورود معاون امور فنی و گمرکی گمرک ایران به 
موضوع خودروهای دپو شده در گمرکات، موانع ترخیص 
این خودروها حل و کار ترخیص آنها آغاز شده است، اما به 
دلیل پاره ای از مشکلات دیگر از سوی برخی سازمان ها، 
ممکن است عرضه و دسترسی خریداران به خودروها وجود 
نداشته باشــد.مهدی دادفر تصریح کرد: در حال حاضر 
همکاران ما )شرکت های واردکننده خودرو( در سازمان 
حمایــت مصرف کنندگان و تولیدکننــدگان در بخش 
گارانتی و بارگذاری گارانتی دچار مشکل شده  و در تنگنا 
قرار گرفته اند. این در حالی است که متصدی مربوطه نیز 
به درســتی پاسخگو نبوده، حضور ندارد و پیگیر موضوع 
نیســت و شرایط همچون دور باطلی شــده و کار پیش 
نمی رود. البته ناگفته نماند سازمان تعزیرات هم وارد شده 
و با تصمیمی خلاف قانون ومقررات، شــرایط را سخت تر 
کرده است. در رابطه با شکایاتی که مشتریان از بابت عدم 
پرداخت مابه التفاوت نرخ ارز مصوبه دولت دارند، سازمان 
تعزیرات شــرکت ها را محکوم به دریافــت نکردن این 
مابه التفاوت نرخ ارز می کند که اقدامی عجیب اســت. در 
رابطه با این موضوع تمام اموال و دارایی های شرکت ها را 
مورد توقیف خود قرار می دهد که شامل خودروهای مانده 
در گمرکات، اموال و دارایی مدیران، حساب های بانکی، 
کارت های بازرگانی و... می شود.  دبیر انجمن واردکنندگان 
خودرو اعلام کرد: موارد به دفتر وزیر دادگستری و معاون 
وی منعکس شده و موضوع در حال پیگیری است. چنانچه 
این معظل حل نشود، حدود 170 - 1۸0 دستگاه حداقل 
یکی از شرکت های ما در گمرک باقی مانده و نمی توان به 
مردم تحویل داد.  امیدواریم هرچه ســریع تر ســازمان 
تعزیرات حکومتی این مشکلات را حل کند، چنانچه حل 

نشد، خود سازمان باید پاسخگوی مشتریان باشد.

یک کارشــناس صنعت تایر با 
انتقاد از عدم همکاری تولیدکنندگان 
با وزارت صمت گفت: با اجرای طرح 
توزیع سیســتمی تایر ســواری، 
مشکلات مربوط به کمبود و توزیع 

نا عادلانه این کالا برطرف می شود.
علی حسینی  با اشــاره به وضعیت 
نابسامان بازار لاســتیک سواری گفت: 
متاسفانه با حضور دلالان و محتکران در 

بازار تایر و به خصوص حوزه لاســتیک 
سبک با گرانی و کمبود سایز های گوناگون 
تایر روبه رو هستیم. ســودجویان از این 
فرصت سوءاســتفاده کرده و بخشــی از 
افزایش قیمت  هــا مربوط به عدم حضور 
نهاد های نظارتی در بازار تایر می شــود؛ 
برای مثال هم  اکنون یک جفت تایر پراید 
با قیمت 1میلیون تومان معامله می شود 
و این قیمت 2 برابر قیمت مصوب دولتی 

اســت که ۵40هزار تومان اســت و این 
مسئله در مورد دیگر سایز های تایر سواری 

نیز صادق است. 
مسئله ضعف نظارت  بر بازار تایر در 
حوزه لاســتیک سنگین کمتر به چشم 
 می خورد، چرا که این طرح ابزار لازم برای 
رصد بازار را مهیا کرده و به دلیل شفافیت 
زنجیره تامین و توزیع کالا، هرگونه تخلف 
و احتــکار به صورت برخط شناســایی 

می شود.
حســینی با تاکید بر اینکه امکان 
استفاده از سامانه های شفافیت زا در حوزه 
تایر ســواری وجود دارد گفت: متاسفانه 
تاکنون اطلاعات لازم برای توزیع شفاف 
تایر سواری ایجاد نشده است، که دلیل آن 
نیز به عدم ثبت اطلاعات تولید و فروش 
توسط تولیدکنندگان داخلی در سامانه 

جامع تجارت است.

فروش تایر پراید به 2 برابر قیمت مصوب در بازار آزاد 

 با ثبت نماد بورسی »بپیوند« برای شرکت برق و انرژی پیوندگستر پارس )نیروگاه قم(، تعداد شرکت های بورسی بنیاد مستضعفان به ۳۳ شرکت رسید. شرکت 
برق و انرژی پیوند گستر پارس )سهامی عام( مالک نیروگاه قم پس از احراز تمامی شرایط پذیرش در بازار سرمایه، از تاریخ 22 مرداد سال جاری به عنوان سی وسومین 
شرکت بنیاد مستضعفان در فهرست شرکت های فرابورس ایران ثبت شد. به گزارش روابط عمومی بنیاد مستضعفان، شرکت برق و انرژی پیوند گسترپارس به عنوان 
مالک نیروگاه سیکل ترکیبی 714 مگاواتی قم فعالیت می کند که جزو شرکت های زیرمجموعه هلدینگ برق و انرژی صبا وابسته به بنیاد مستضعفان است. سهام 
این نماد قرار است طی هفته های آتی به صورت عرضه اولیه و به عنوان دویست  و  بیست  و سومین نماد معاملاتی )شصت  و دومین شرکت در بازار اول( در فهرست 
نرخ های فرابورس ایران در معرض فروش قرار گیرد و بر اساس اعلام صورت گرفته، در عرضه اولیه این نماد، 1۵ درصد سهام این شرکت به خریداران واگذار می شود.

ادامه از صفحه اول
با این تفاسیر به نظر مي رسد تعیین نقشي مناسب براي دولت ضروري است و تنها در این صورت است که مي توان به آیندة بخش هاي مختلف اقتصادي امیدوار بود. 
نظارت دولت بر اقتصاد باید به گونه اي باشد که نه مانع فعالیت سایر بخش ها گردد) منظور بخش دولتي و تعاوني است ( و نه آنها را در اجراي هر عملي آزاد گذارد . در واقع 
بکارگیري سیاستهاي مناسب اقتصادي به عنوان ابزاري در دست دولت ، او را در اجراي سیاستها و دستیابي به هدف کمک مي نماید ، اما این کافي نیست . شرط کافي براي 
رسیدن به دخالت مطلوب دولت ودستیابي به اهداف کلان اقتصادي و تعادل بهینه ، مکانیسم هاي اقتصادي هستند . همان مکانیسم هایي که بکارگیري نا صحیح آنها ، 
شرایط موجود را رقم زدند . در واقع وظیفة مسئولین این است که به شناخت مکانیسم ها پرداخته و آنها را در نقاط و مکان هاي مناسب بکار گیرند.                          ادامه دارد

۳۳ شرکت بنیاد مستضعفان در بورس  حدود دخالت دولت در اقتصاد
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ذوب آهن اصفهان گواهینامه استاندارد ملی ایران 
برای تولید ریل را دریافت نمود

  گواهینامه اســتاندارد ملی 
ایران برای تولید ریــل راه آهن و 
پروانه کاربرد علامت استاندارد این 
محصــول طــی آیین ویــژه ای 
چهارشنبه 5 شهریور ماه از سوی 
نیــره پیروز بخت معــاون رئیس 
جمهــور و رئیس ســازمان ملی 
استاندارد ایران به منصور یزدی زاده 
مدیرعامل ذوب آهن اصفهان اعطا 

شد .
این آیین با حضور رئیس ســازمان 
ملی اســتاندارد ایــران ، مهدی صادقی 
نیارکی معاون امور صنایع وزارت صمت ، 
مرتضی جعفری معاون  بازرگانی و بهره 
برداری راه آهن جمهوری اسلامی ایران ، 
مدیرعامل ذوب آهن اصفهان ، مهدی نصر 
معاون برنامه ریزی و توســعه ، حسین 
دیباجی مدیر کیفیت ، مرتضی شیرین 
پرور مدیر تحقیق و توســعه ذوب آهن 
اصفهــان و محمود فرمانــی مدیر کل 
اســتاندارد اســتان اصفهان ،  در سالن 
اجتماعات سازمان ملی استاندارد ایران 

برگزار شد .
رئیس سازمان ملی استاندارد ایران 
در این آیین گفت : ذوب آهن اصفهان به 
عنوان یک تولید کننــده مهم فولادی 
کشور از توانایی بالایی برخوردار است و 
تولیدات این شرکت در سطح خاورمیانه 

و جهان مطرح است .
وی افزود : ریل تولید شده در ذوب 
آهــن اصفهان در مدت کمی توانســت 
استاندارد ریل ملی را پاس کند و این امر 
نشان دهنده کیفیت بالای این محصول 

است .
پیروزبخت اظهار داشــت : نگرش 
نسبت به استاندارد باید تغییر کند و هرگز 

نباید نگاه اجباری به این مقوله داشــته 
باشیم . همچنان که استاندارد ملی برای 
ریل نیز به صورت اجباری نبود بلکه این 
امر به صورت اختیاری و تشویقی صورت 

گرفت .
رئیس سازمان ملی استاندارد ایران 
، تولیــد ریل را یک افتخار برای کشــور 
دانســت و گفت : با توجه به سابقه ای که 
در همکاری برای تدوین استانداردهای 
محصــولات فــولادی دارم ، از نقــش 
پیشکســوتان در این امر آگاه هستم و از 
پیشکسوتان این عرصه دعوت کردم که 
در این مراســم حضور داشــته باشند و 
خوشبختانه دو پیشکسوت ذوب آهنی ، 
مهندس منوچهر توفیقــی و مهندس 

یلتقیان در اینجا حضور دارند.
مهدی صادقی نیارکی معاون امور 
صنایع وزارت صمت نیز در این مراسم ، 
اســتاندارد را زمینه ساز توسعه صادرات 
توصیف کرد و گفت : باید از مسئولین و 
تلاشگران ذوب آهن اصفهان تقدیر ویژه 
نمود که در شــرایط ســخت کنونی و با 
وجود مشکلات مختلف ، محصول مهمی 

همچون ریل را تولید کردند .
وی ، حرکت ذوب آهن اصفهان به 
سمت تولید محصولات با ارزش افزوده 
بالاتر را حاصل خبرگی در مدیریت این 
شرکت دانست و گفت : تولید ریل موجب 
افزایش حس خوداتکایی در کشور شد ، 

و مانع خروج ارز از کشور گردید .
معاون وزیر صمت با اشــاره به سه 
بازدید خود از ذوب آهن اصفهان گفت : 
این شرکت تجهیزات بسیار پیشرفته ای 
برای تولید و تست ریل نصب نموده است 
و ایــن امر تضمین کننــده امنیت برای 

حمل و نقل ریلی است .
منصور یزدی زاده مدیرعامل ذوب 
آهن اصفهان در این آیین گفت : اندیشه 
تولید ریــل از ســال 72 در ذوب آهن 
اصفهان وجود داشت و مرحوم دادمان نیز 

پی گیر تولید این محصول بود .
وی افزود : ترکیبی از تجربه و تعهد 
موجب شد تا این شــرکت بتواند ، ریل 
اســتاندارد را تولید کند و هم اکنون این 
محصول در سبد محصولات ذوب آهن 
موجود است و در محورهای مختلف خط 

آهن کشور استفاده می شود .
مدیرعامل ذوب آهن ، فرایند تولید 
ریل را در سه بخش ، تولید شمش ، نورد 
محصول و تست ریل تشریح کرد و افزود 
: این شــرکت برای تولید انواع ریل ، راه 
بســیار دشــواری را طی نمود و امروز بر 
اساس استاندارد ، تلرانس این محصول 

میکرونی است .
یزدی زاده از مسئولین سازمان ملی 
اســتاندارد به جهت ســرعت و کیفیت 
تدوین این استاندارد قدردانی کرد وابراز 
امیدواری نمود کــه ذوب آهن اصفهان 
بتواند دیگر محصولات فولادی مورد نیاز 

کشور را نیز تولید کند .
مرتضی جعفری معاون  بازرگانی و 
بهره برداری راه آهن جمهوری اسلامی 
ایران نیز طی سخنانی تولید ریل در کشور 
را یک اقدام مهم در جهت توسعه حمل و 
نقل ریلی توصیف نمود و گفت : امیدوارم 
به زودی شــاهد صادرات این محصول 

باشیم .
محمود فرمانی مدیرکل استاندارد 
اســتان اصفهان در ابتــدای این آیین ، 
گزارش روند اعطای پروانه کاربرد علامت 
اســتاندارد ریل راه آهن بــه ذوب آهن 
اصفهان را تشریح کرد و اظهار داشت : این 
شــرکت تنها تولید کننده ریل در غرب 
آســیا است و امروز استانداردی را کسب 
می کند که به نظارت تمام دستگاه های 
متخصص مربوط به خود تدوین شــده 

است .
وی با اشــاره به پی گیــری های 
ســازمان ملی استاندارد تصریح کرد : در 
سالی که به عنوان جهش تولید نامگذاری 
شده است ، استاندارد سازی تولیدات ملی 
، افتخاری برای کشور محسوب می شود.

مجیدمشعلچیفیروزآبادیمدیرعاملبیمهکوثرگفت:پیوندهنروصنعتبیمهمیتواندتاثیربسزاییدرافزایشآگاهیمردمازمفاهیمبیمهایداشتهوبهرهگیریاززبانهنردربیانمفاهیمبیمهای
بسترهایخریدبیمهنامهدرمیانعمومجامعهرافراهممیکند.رسالتصنعتبیمه،کاهشنگرانیهایمردماستواگردغدغهبیمهرابهمسالهجدیکشورمبدلکنیم،اطمینانوآرامشدرجامعهحکمفرما
خواهدشد،صنعتبیمهدرایران،باوجوداثربینظیریکهمیتوانددرکاهشدغدغههایمردمداشتهباشد،هنوزنتوانستهنظراکثریتافرادجامعهرابهسمتخودجلبکندوازرشدمناسبیبرخوردار
شود.باوجودتلاشهاییکهدرسالهایاخیربرایتوسعهاینصنعتانجامشدهاست،هنوزبیمهدرکشورماازجایگاهمناسبیکهشایستهآنباشدبرخوردارنیستوباتوجهبهاینکهعرضهگستردهپوششهای
بیمهاییکیازمهمترینمولفههایارتقاوبهبودسطحرفاهاجتماعیاست؛تنهاراهکاربرایتوسعهوبالابردنجایگاهصنعتبیمهدرکشور،فرهنگسازیمناسبواطلاعرسانیدرستاستکهباعثمیشود

صنعتبیمهدرایراننسبتبهسایرکشورهاازقافلهعقبنماند.مهمترینفعالیتدراینراه،تقویتباوربیمهایدرهنرمنداناستکهمیتواندزمینهسازخلقآثارهنریدرصنعتبیمهشود.

جهــاد  وزیــر 
کشاورزی با بیان اینکه 
بازار به شدت در حال 
رصد اســت گفت: به 
خبرهایــی  زودی 
می شنویم که بسیاری 
از کســانی که در این 
مســیر اخلال ایجاد 

کرده اند شناسایی و دستگیر خواهند شد.
کاظم خاوازی در حاشیه مراسم افتتاح یک طرح 
کشاورزی در شهرری اظهار داشت: یکی از مباحث دنبال 
شــده به عنوان سیاست های اصلی در جهاد کشاورزی 
موضوع خام فروشی و پیگیری و جلوگیری از این موضوع 
است که با ایجاد زنجیره های ارزش و واحدهای دولتی 

برای دادن تسهیلات محقق خواهد داشت.
وی با بیان اینکه یکی از آرزوهای بخش کشاورزی 
حضور زنجیره تولید در کنار بخش کشاورزی است گفت: 
اگــر این مورد به صورت زنجیــره تولید اتفاق بیافتد و 
تشکلی از کشاورزان تشکیل شود و آنها تقاضای این کار 
را داشــته باشند به مراتب مطلوب تر است و ما حمایت 
بیشــتری از آنها به عمل خواهیــم آورد. تاکنون 1۵0 
کشاورز در این زمینه فعال شده اند و با تسهیلاتی که در 
اختیار آنها قرار می دهیم کمک زیادی به کشــاورزان و 
باغداران خواهد شد. شاید ما صدها نوع از این کارخانه ها 
در محل های تولید نیــاز داریم و کل مجموعه دولت و 
جهاد کشاورزی برای ارائه تسهیلات کم بهره آمادگی 
دارد تا این واحدها راه اندازی شوند به شرطی که جانمایی 
و هماهنگی آن با وزارت کشاورزی باشد و جایی باشد که 
بیشــینه تولید وجود دارد. یکــی از موضوعات در این 
خصوص کودهای شــیمیایی فسفره و پتاسه است که 
بارگیری ها صورت گرفته و بیــش از ۸0 هزار تن کود 
فســفره در حال حاضر در حال توزیع است که به زودی 
به دست کشاورزان می رســد. توزیع 40 هزار تن کود 
پتاسه نیز از بنادر آغاز شده و درخصوص نهاده ذرت هم 

هیچ مشکلی نداریم.
به گفته وی، در زمینه کنجاله نیز هم اکنون 1۵0 
هزار تن در حال توزیع است و تعداد زیادی کشتی هایی 
که بار نهاده دارند به زودی می رســند و مشکل نهاده ها 
حل می شود. فقط درخصوص کنجاله سویا وقفه داشتیم 
کــه بانک مرکزی و وزارت صمت کمک کردند و روزانه 
پیگیر واردات نهاده ها هستیم و امیدواریم بازار نهاده های 
دامی در کنجاله سویا حل شود. وزیر جهاد کشاورزی در 
ارتباط با نظارت بر توزیع نهاده ها گفت: در این زمینه از 
قوه قضائیه تقاضا کردیم که نهایت همکاری را با ما داشته 
باشند و در این راستا به زودی خبرهایی می شنویم که 
بسیاری از کسانی که در این مسیر اخلال ایجاد کرده اند 
شناسایی و دستگیر خواهند شد و بازار به شدت در حال 
رصد اســت.  گفتنی است، با گذشــت حدود ۹ ماه از 
نابســامانی بازار نهاده های دامی  و چالش های به وجود 
آمــده در تأمیــن بــازار، تلاش ها در حــد چند وعده 
بی ســرانجام باقی مانده است. در همین زمینه حبیب 
اسدالله نژاد، نایب رئیس کانون انجمن صنفی مرغداران 
گوشــتی در واکنش به افزایش قیمت سویا به ۹000 
تومان گفته بود: »درباره وضعیت ذخایر و تأمین و عرضه 
سویا هشدار داده بودیم. اگر تدبیر لازم اندیشیده نشود 

مشکلات از شهریورماه جدی تر خواهد شد.« 

وزیر جهاد کشاورزی: اخلالگران بازار 
نهاده های دامی دستگیر می شوند 

یادداشت-33
بانکداری اسلامی

سیدجواد ساداتی نژاد : نان تولیدی در کشور 
کیفیت مطلوب را ندارد 

افزایش توان مدیریتی »بیمه رازی « 
ساکت مدیرعامل باشگاه سپاهان شد

عبدالحسین سیف اللهی 
کارشناس ارشد اقتصادی:

وام دهی هــای ســنتی 
بیشــترین توجه را به توانایی 
بازپرداخــت وام هــا معطوف 
می کنــد و بــرای تضمین این 
توانایی، با شــدت زیــادی بر 
وثیقه ها و ضمانت نامه ها تکیه 

دارد. در این چارچوب، ثروتمندان دسترسی بیشتری به وجوه 
دراند. در مقابل، مالیه اسلامی وجوه را بر اساس سهام و یا سهم 
حاصل از منافع تأمین می کند و بیشتر مبتنی بر مقدار سوددهی 
و نرخ بازگشت اســت و کمتر به وثیقه متکی است. در نتیجه 
افرادی که ثروتمند نیســتند، اما پروژه های با ارزشــی برای 
سرمایه گذاری دارند، امکان بیشتری برای بدست آوردن وجوه 

دارند.
۸-۴-11. مالیه اســلامی پایداری بیشتری برای 

صنعت مالی فراهم می کند
وام های سنتی ویژگی های مشخصی دارند که می توانند 
وام گیرندگان را در مضیقه قرار دهند، به طوری که اگر شرایط به 
آنها اجازه بازپرداخت را ندهد، بهره مرکب مشمول آنها می شود 
و وام گیرندگان در معرض نرخ های بهره جریمه ای قرار می گیرند 
که بالاتر از نرخ های معمول است. مالیه مبتنی بر بهره، پایداری 
زیادی ندارد. اعطاکنندگان تسهیلات باید هر چند سال یک بار 
متوقف شوند تا برای اعطای تخفیف به وام گیرندگان برنامه ریزی 
مجدد کنند. در بعضی مواقع این عمل موجب به جریان افتادن 
وام های با کیفیت پایین در بازارهای فرعی می شــود و آنها در 

مقابل سهام معاوضه می شوند.

رئیس  کمیسیون کشــاورزی، آب و منابع 
طبیعی مجلس ضمن  اشاره به تخصیص ۲۳ هزار 
میلیارد تومان یارانه به گندم گفت: نان تولیدی در 

کشور کیفیت مطلوب را ندارد.
سیدجواد ســاداتی نژاد، در گفت وگو با تسنیم در 
کاشــان، ضمن انتقاد از عدم دارا بودن کیفیت لازم نان 
تولیدی کشــور اظهار داشت: لازم است تا در این زمینه 
اقدام عملی لازم صورت پذیرد چرا که امروز هدر رفت نان 
به میزان قابل توجهی است و برای کاهش این مهم باید 

راه چاره ای اندیشید.
وی ضمــن تاکید بر فرهنگ ســازی درخصوص 
مصرف مردم به سمت نان های صنعتی افزود: ۳۵ درصد 
از نان مصرفی مردم، نان لواش است و بر همین اساس لازم 
است تا در این زمینه اقدامات لازم صورت پذیرد تا کمتر 
شــاهد هدر رفت این برکت خداوندی به دلیل کیفیت 
پایین نان باشــیم. او ضمن  اشــاره به ارزش میلیاردی 
ضایعات نان در کشور تصریح کرد: 2۳ هزار میلیارد تومان 
یارانه در زمینه تامین گندم مصرف می شود اما متاسفانه 
نان تولیدی کیفیت لازم را ندارد. با توجه به توزیع نهاده ها 
لازم است تا نظارت بیشتری در این زمینه صورت پذیرد  
چراکه واحدهای تولیدی نظیر مرغداران نهاده مورد نیاز 
را 70 درصد بالاتر از نرخ مصوب تهیه می کنند. وی با بیان 
اینکه واگذاری و تخصیص نهاده های دامی در سال های 
اخیر به وزارت صمت واگذار شــده بود، تصریح کرد: این 
موضوع بروز مشــکلاتی را برای تولیدکنندگان به وجود 
آورده است که با اقدامات صورت گرفته مقرر شده تا این 

مهم به وزارت جهاد کشاورزی تفویض شود.

محمدرضا ساکت بعد از 
حدود یک دهه غیبت، مجددا 
مدیرعامل ســپاهان شــد. 
دبیرکل ســابق فدراسیون 
فوتبال بــه عنوان مدیرعامل 
جدید باشگاه سپاهان انتخاب 
شد. سایت باشگاه سپاهان در 
ایــن زمینــه نوشــت: »در 

جلســه ای که با حضــور عظیمیان، مدیرعامل شــرکت 
فولادمبارکــه اصفهان و اعضــای هیأت مدیره باشــگاه 
فولادمبارکه سپاهان برگزار شد، محمدرضا ساکت به عنوان 
عضو هیأت مدیره و مدیرعامل باشگاه فولاد مبارکه سپاهان 

تعیین گردید«. 
در کارنامه محمدرضا ساکت مدیریت تیم های ملی و 
چندین شغل کوچک و بزرگ در فدراسیون فوتبال و سازمان 
لیگ دیده می شــود. او پیش از این نیز ســال ها مدیرعامل 
ســپاهان بود و با این تیم چندین قهرمانی در لیگ برتر به 

دست آورد. 

مدیرعامل بنیاد برکت ســتاد 
اجرایی فرمان امام از سرمایه گذاری 
بیش از ۲۲۲ میلیارد ریالی این بنیاد 
در حوزه های اشتغال زایی، عمرانی و 

زیربنایی جزیره هرمز خبر داد.
امیرحسین مدنی با اشاره به برگزاری 
»جشن برکت هرمز« با حضور عبدالعلی 
صاحب محمدی معاون ســتاد اجرایی 
فرمان امام، مقامات اســتانی و محلی و 
اهالی جزیره هرمز گفت: در این جشــن، 
۳0 دست جهیزیه به ارزش ۶ میلیارد ریال 
به زوج های جوان هرمزی اهدا و همچنین 
مرمت 70 باب مسکن ساکنان این جزیره 
آغاز شد. در جشن برکت هرمز همچنین 
اقلام مورد نیاز مراکز آموزشی فرهنگی 
هرمز به ارزش 1۵ میلیــارد ریال اهدا و 
هزینه های درمان بیماران صعب العلاج 
جزیره تامین و مراسم عقد یک زوج جوان 
ساکن این جزیره به شکل نمادین برگزار 
شد. بنیاد برکت طی سه سال فعالیت در 
هرمز، بیش از 144 طرح اشــتغال زایی و 
۹۸ پروژه عمرانــی و زیربنایی را در این 
جزیره به بهره برداری رســانده اســت. 
راه انــدازی 144 طــرح اشــتغال زایی 
اجتماع محور باعــث ایجاد بیش از 4۳2 
فرصت شــغلی در هرمز شده است و ۸۵ 
متقاضــی دیگر نیــز در مرحلــه اخذ 
تســهیلات اشــتغال زایی قــرار دارند.  
همچنین بیش از 17 گروه توسعه محلی 
و 1۵ صندوق پس انداز کسب و کار در این 
جزیره تشکیل شده است. بیشتر مشاغل 

ایجاد شده توسط بنیاد برکت در رسته های 
شــغلی مرتبط با گردشگری و خدمات 
جانبی آن، صنایع دســتی، بوم گردی، 
تولید پوشــاک و مشاغل خدماتی است. 
سرمایه گذاری بیش از 222 میلیارد ریالی 
بنیاد برکت در حوزه های اشتغال زایی و 
عمرانی و زیربنایــی هرمز در طرح های 
اشتغال زایی و عمرانی مهاجرت معکوس 
را در جزیره هرمز رقم زده و باعث بازگشت 
یک هزار نفر از اهالی این جزیره شده است.

امسال اجرای یک صد طرح اشتغال زایی  
در هرمز در دستور کار بنیاد قرار دارد که 
راه اندازی این  طرح ها، ۳00 شــغل را به 
دنبــال خواهد داشــت. 10 کیلومتر از 
تعویض لوله های فرسوده شهر و توسعه 
شبکه آب رسانی هرمز به اتمام رسیده و 
ادامــه عملیات آن در حال اجراســت و 
همچنین توســعه شــبکه فاضلاب این 
جزیره نیز به طول یک کیلومتر در دست 
اقدام اســت. در حوزه پســماند جزیره، 
مرحله اول نیز در حال انجام و  مرحله دوم 

هم به زودی آغاز خواهد شد.

رضا شهرستانی عضو انجمن 
فولاد با بیان اینکه امروز اختلاف 
بین بورس و کف بازار عاملی شده تا 
بازار با بی ثباتی روبه رو شود، گفت: 
می توانیم نیاز بازار داخل را تامین و 
رانت موجود ۲۴ تا ۴۰ هزار میلیارد 

تومانی را از بین ببریم.
در بخش پتروشیمی سال گذشته 
12 میلیارد دلار صادرات انجام شــده 
اســت اما امســال با وجود افزایش 40 
درصدی تولید، صادرات هشت میلیارد 
دلاری پیش بینی شــده، اما در صنایع 
معدنی که تابع عرضه و تقاضا بوده و کمتر 
متأثــر از قیمت نفت اســت امســال 
پیش بینی صادرات 11 میلیارد دلاری 

شده است.
وی افزود: این موضوع را باید در نظر 
گرفت که ســال گذشته شمش قیمت 
۳۸0 دلاری داشت که به دلیل بیماری 
کرونــا به ۳۵0 دلار رســید اما در حال 
حاضــر 400 دلار قیمــت دارد کــه 
پیش بینی می شود در ماه های آینده این 
رقم روند صعودی هم پیدا کند. این آمار 
نشــان می دهد باید اولویت نخست ما 
معدنــی  صنایــع   صــادرات 

باشد.
این عضو انجمن فولاد با اعلام اینکه 
امــروز اختلاف بین بــورس و کف بازار 
عاملی شــده تا بازار با بی ثباتی رو به رو 
شــود، تصریح کــرد: اگــر در مقطعی 
صادرات اسلب )نوعی محصول فولادی( 

متوقف شود ما می توانیم نیاز بازار داخل 
را تامین و رانت موجود که رقمی حدود 
24 تا 40 هزار میلیارد تومان است را از 
بین ببریم. حتــی در آینده می توان به 
صادرات ورق های فولادی نیز متمرکز 

شد.
شهرســتانی ادامه داد: در بخش 
طویل محصولات فولادی ما 1۹ میلیون 
تن تولید شمش داریم که از این میزان 
10 میلیون تن مصرف داخلی و صادرات 
انجام شــده و ۹ میلیون تن مازاد تولید 
داریم. به نحوی که نمی توان با تصمیمات 
غیرکارشناسی مانع صادرات مازاد تولید 

فولاد شد.
وی افزود: به نظر می رســد باید در 
بخش فــولاد تصمیمات کارشناســی 
اعمال و مانع بروز رانت شــد. در همین 
ارتباط ما معتقدیم باید سازوکار مناسبی 
بــرای تامین نیــاز داخــل و صادرات 
محصولات فولادی اتخاذ شــود تا رانت 
اختلاف قیمت بین بــورس و کف بازار 

برطرف گردد.

سرمایه گذاری 222 میلیاردی 
بنیاد برکت در جزیره هرمز 

رانت ۴۰ هزار میلیارد تومانی 
در بازار ورق های فولادی 

 بانک اقتصادنوین به منظور تسهیل دریافت خدمات بانکی نوین از طریق تلفن همراه، اپلیکیشن »همراه نوین« را به روزرسانی کرد و با امکانات و قابلیت های جدید 
در دسترس کاربران قرار داد. به گزارش »دنیای اقتصاد« در نسخه جدید اپلیکیشن »همراه نوین« که از ابتدای شهریور ماه 1۳۹۹، با قابلیت اجرا روی سیستم  عامل های 
Android و iOS و نسخه تحت وب در دسترس قرار گرفته است، کاربران می توانند از امکانات جدیدتری مانند پرداخت اقساط بیمه عمر شرکت بیمه نوین، ذخیره کد 
شارژ و شناسه قبض، محاسبه شماره شبا از روی شماره کارت و سپرده )و برعکس(، اشتراک گذاری پیامکی رسید تراکنش، تفکیک انتقال وجه عادی و بین بانکی، 
به روزرسانی داخلی برنامه و... بهره مند شوند. بنا بر این گزارش مشتریان بانک اقتصاد نوین می توانند اپلیکیشن »همراه نوین« را که خدمات بانکی مبتنی بر کارت و 

سپرده را روی تلفن همراه به مشتریان حقیقی و حقوقی ارائه می کند. برای نصب این اپلیکیشن به صفحه ویژه »همراه نوین« در پورتال این بانک مراجعه کنند.  

سطح توانگری مالی شرکت بیمه آسماری برای ششمین سال متوالی در بالاترین میزان ممکن تثبیت شد. سطح یک، بالاترین سطح توانگری است 
که یک شرکت بیمه می تواند دریافت کند، شرکت بیمه آسماری توانست طی سال های متوالی در سطح یک توانگری قرار بگیرد و نسبت توانگری بیش 
از 100 درصد را برای خود ثبت کند. شرکت های بیمه در اجرای مقررات مصوب شورای عالی بیمه )آیین نامه شماره ۶۹( موظفند توانگری مالی خود را 
پس از حسابرســی صورت های مالی سالانه، محاسبه و همراه اظهارنظر حسابرس و بازرس قانونی به بیمه مرکزی ارسال کنند. بیمه مرکزی سپس این 
گزارش را بررسی و نظر خود را درباره توانگری مالی اعلام می کند. شرکت هایی که در سطح »یک« توانگری قرار دارند، از توانایی کافی برای ایفای تعهدات 

خود در مقابل بیمه گذاران و صاحبان حقوق آنها برخوردارند و یکی از اقدامات فنی در راستای حفظ و توسعه توانگری مالی یک شرکت بیمه است.

امکانات جدید همراه بانک اقتصاد نوین  بیمه آسماری در رتبه »توانگری یک« قرار گرفت 
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مدیر عامل بیمــه رازی گفت: ایجاد دفتر مدیریت 
یادگیری و توســعه استعدادها در بیمه رازی حرکتی در 

راستای شناخت و بروز استعدادها است. 
سید مجید بختیاری در جلسه با مدیران استان های 
سراســر کشور که به صورت ویدئو کنفرانس برگزار شد، 
ضمن ارزیابی مثبت عملکرد شرکت، بر موضوع یادگیری 

و پرورش استعدادها تاکید کرد.
وی ایجــاد دفتر مدیریــت یادگیری و توســعه 
استعدادها در بیمه رازی را حرکتی در راستای شناخت و 
بروز استعدادها توصیف کرد و تسهیل گری در کار مدیران 
را کار ویژه آن دانست که به افزایش توان مدیریتی در بیمه 
رازی منجر خواهد شد.  در این جلسه مدیر دفتر یادگیری 
و توسعه استعدادها به تبیین چشم انداز و اهداف کلی این 
دفتر پرداخت و مدیران اســتان ها نیــز نظرات خود را 

پیرامون آن مطرح کردند.



www.etebar.net

بانک و بیمه

www.etebar.net

دوشنبه 10 شهریورماه 1399، شماره 243

6
دکتررضاییدرادامهسفربهقزوینبااستاندارقزویندیدارودربارهزمینههایمشترکهمکاریوراهکارهایافزایشنفوذبیمهورفعمشکلاتصنعتبیمهدرایناستانگفتگووتبادل
نظرکرد.مدیرعاملبیمهایراندرایندیداربااشارهبهظرفیتهایفراواناستانقزوینبهعنوانیکاستانصنعتی،گفت:استانقزوینقابلیتهایبیمهایفراوانیداردکهامیداستبا
همدلیووفاقهمهمدیرانتاحصولنتیجهمطلوبگامبرداریم.مدیرعاملبیمهایرانوهیاتهمراهدرسفریکروزهبهاستانقزوینهمچنینازکارخانجاتالغریوایرانچسببهعنوان
بزرگترینتولیدکنندهوصادرکنندهنمونهکشوریانواعچسبومحصولاتپلاستیکیوسلولزیکشوربازدیدکردند.دکتررضاییدراینبازدیدضمنابرازخرسندیازحضوردراینشرکت
بزرگملی،خاطرنشانکردبیمهایرانهمچونگذشتهدرکنارصنعتوتولیدکشوراستوبهترینخدماترابهبیمهگزارانارایهمیکند.درپایانسفریکروزهمدیرعاملبیمهایرانو

هیاتهمراهبهاستانقزوین،دکتررضاییومدیرانارشدهمراه،بااعضایانجمنصنفینمایندگانبیمهایراندراستاندیدارودرخصوصمباحثمختلفگفتگووتبادلنظرکردند.

بیمهایران
همچونگذشته
درکنارصنعت
وتولیدکشور
است

هفته نامه اقتصادی ایران

 وزیر نیرو گفت: با توجه به مطرح شــدن این موضوع در جلســه هیئت دولت و درخواست رئیس 
جمهور پیرامون تکمیل اطلاعات این سامانه، وزارت نیرو نسبت به ارائه اطلاعات و راه اندازی این سامانه 
اقدام خواهد کرد.  رضا اردکانیان وزیر نیرو، در نشست خبری با رسانه ها به مناسبت هفته دولت، ضمن 
اشاره به دست آوردهای پویش هر هفته الف- ب- ایران گفت: ما با راه اندازی این پویش در سال گذشته، 
227 پروژه بزرگ آب و برق و فاضلاب را با سرمایه گذاری ۳۳هزار میلیارد تومان در ۳1 استان کشور به 
ثمر رساندیم و تا پایان امسال هم 2۵0 پروژه را با سرمایه گذاری ۵0هزار میلیارد تومان به ثمر خواهیم 
رساند. وزیر نیرو، با اشاره به افتتاح ۵۸ پروژه با سرمایه گذاری حدود 1۶هزار میلیارد تومان از ابتدای سال 
تاکنون، گفت: این پروژه ها هر هفته در استان های مختلف به ثمر می رسند. وی در ارتباط با یکپارچه سازی 
شــرکت های آب و فاضلاب شــهری و روستایی و داشتن یک شرکت برای شهر و روستا در سال جاری 
افزود: این اقدام منابع مالی، انسانی و تجهیزات فنی را تکمیل و آبرسانی به روستاها را نیز تکمیل می کند 

و در تلاشیم که لایحه جدیدی را هم برای قانون “مدیریت جامع منابع آب” به مجلس بفرستیم.

وزارتنیرو
اطلاعاتسامانهاملاکرا
تکمیلمیکند

رضا اردکانیان

واحدهای مختلف و فرایند تولید شرکت ورق خودرو چهارمحال و بختیاری طی دو روز با حـــضور ارزیابان 
مؤســـسة DQS آلــمان و مـــطابق با اسـتانـــداردهـــای ISO۹001:201۵ و IATF1۶۹4۹:201۶ با موفقیت 
و حصول دستاوردهای مثبت مورد ارزیابی قرار گرفت. اصغر اسماعیلی، مدیرعامل شرکت ورق خودرو، در جلسة 
افتتاحیه این ممیزی تصریح کرد: دستاوردها و موفقیت های پی درپی شرکت که با تلاش مدیریت و کارکنان و 
استقرار سیستم های مدیریت کیفیت و تعالی سازمانی به دست آمده به طور مستمر ارتقای سطح کیفی و کمی 
محصولات را به دنبال داشته است. وی تأمین حداکثری نیاز خودروسازان داخلی و حضور مستمر و مقتدر در 
بازارهای جهانی را از اهداف استراتژیک شرکت ورق خودرو اعلام و اظهار کرد: به همین منظور رعایت الزامات خاص 
موردنظر مشتری و استانداردهای مدیریت کیفیت ازجمله IATF1۶۹4۹:201۶ همواره سرلوحة تیم مدیریتی 
شرکت ورق خودرو بوده است. گفتنی است در جلسة اختتامیه این ممیزی محمدرضا برزیده، سرممیز شرکت 
DQS، ضمن ابراز خرسندی از روند روبه رشد شرکت ورق خودرو در سال های اخیر، بستر ایجادشده همراه با برنامه 

ریزی های مدون جهت تحقق تعالی سازمانی در این مجموعه را قابل تقدیر دانست.

اجرایهشتمیندورۀ
ممیزیاستانداردها
درشرکتورقخودرو

اصغر اسماعیلی

بانک قرض الحسنه مهر ایران خدمات مختلفی را ارائه می کند تا مشتریان بتوانند از طریق آن صفر تا 100 عملیات بانکی 
خود را بدون حضور در شعبه و بهصورت غیرحضوری انجام دهند. به گزارش اعتبار به نقل از روابط عمومی بانک قرض الحسنه 
مهر ایران، بانکداری الکترونیکی در سال های اخیر پیشرفت چشمگیری در ایران داشته و اکنون خدمات بانکی از طرق دستگاه ها 
و کانال های مختلف قابل دریافت است. با این حال به نظر می رسد در برهه گذر از بانکداری الکترونیکی به بانکداری دیجیتالی 
قرار داریم. وزارت امور اقتصادی و دارایی نیز در سند »بانکداری آینده و تحول دیجیتالی« تأکید کرده است: در اقتصاد هوشمند، 
نیازی به حضور بانک های بزرگی به لحاظ ابعاد فیزیکی نیست و بانک ها از طریق در دسترس قرار دادن خدمات در هر جایی و 
در هر زمانی به اقتصاد و جامعه کمک می کنند. البته این مهم، مستلزم تحول بانکداری متناسب با رشد فناوری است تا زمینه 
تحقق و توسعه اقتصاد هوشمند را فراهم سازد. به یک معنا می توان گفت در بانکداری دیجیتالی دیگر مانند بانکداری الکترونیکی 
مشتری به شعبه یا محل استقرار ماشین بانکی مراجعه نمی کند، بلکه سعی بر این است که خدمات بانکی در محل حضور مشتری 
ارائه شود. به همین علت نیز ارائه خدمات بانکی از طریق دستگاه های در اختیار مشتری در اولویت قرار می گیرد. بانک مهر ایران 

نیز در همین راستا سعی کرده گستره خدمات بانکی را که ارائه می کند تا حد ممکن در این محدوده تعریف کند.

بانکرا
بهخانهشما
آوردیم

بانک قرض الحسنه مهر ایران

رئیس کل بیمه مرکزی ضمن رونمایی از سامانه های یکپارچه نظارت و بیمه حمل ونقل و آتش سوزی 
گفت: عملیاتی شدن صدور کد یکتا علاوه بر تسهیل امر بیمه گری، به کاهش فساد اقتصادی نیز منتهی خواهد 
شــد. به گزارش »ایرنا« به نقل از اداره کل روابط عمومی و امور بین الملل بیمه مرکزی، غلامرضا سلیمانی در 
مراسم رونمایی از سامانه های یکپارچه نظارت و بیمه حمل ونقل و آتش سوزی گفت: صنعت بیمه با پیشگامی 
در زمینه دولت الکترونیک یکی از حلقه های مقابله با ورود و توزیع کالای قاچاق است. رئیس کل بیمه مرکزی 
ضمن یادآوری صدور کد یکتا در سامانه »سنهاب« برای بیمه نامه های آتش سوزی و حمل ونقل، افزود: عملیاتی 
شدن صدور کد یکتا علاوه بر تسهیل امر بیمه گری، به کاهش فساد اقتصادی نیز منتهی خواهد شد و پس از 
این هیچ محموله ای که استعلام دستگاه های ذی ربط را نداشته باشد، قابلیت بیمه  نخواهد داشت. سلیمانی 
سال ۹۹ را سال تکمیل فرآیند هوشمندسازی صنعت بیمه و الکترونیکی شدن محصولات این صنعت دانست 
و خاطرنشان کرد: اکنون دریافت کد یکتا برای سه رشته بیمه شخص ثالث، آتش سوزی و حمل ونقل اجباری 
شده و به تدریج برای اجباری شدن کد یکتا در تمامی رشته های بیمه ای اقدام های لازم انجام خواهد گرفت.

صنعتبیمهباکدیکتا
کاهشفسادرا
دنبالمیکند

غلامرضا سلیمانی

 ســازمان جهانی »شهرداران صلح« که شهر اصفهان نیز یکی از اعضای آن به شمار می آید، به منظور 
ارتقای آموزش های مربوط به »صلح« به برگزاری رقابتی هنری ویژه کودکان شهرهای عضو اقدام کرده است. 
موضوع اصلی این رقابت، »شــهرهای صلح جو« اســت و به کودکان دو گروه سنی ۶ تا 10 و 11 تا 1۵ ساله 
اختصاص دارد. براساس برنامه ریزی این سازمان جهانی، هریک از شهرهای عضو، پس از انتشار فراخوان برای 
شهروندان خود، آثار را بررسی کرده و با نظر کارشناسی کمیته ای متخصص، حداکثر پنج اثر برتر از هر گروه 
سنی )مجموعا 10 اثر( را برای رقابت پایانی به دبیرخانه شهرداران صلح ارسال می کنند. فراخوان این رویداد 
که با همکاری اداره امور بین الملل شهرداری و دو زیرمجموعه سازمان فرهنگی، اجتماعی و ورزشی شهرداری 
اصفهان یعنی خانه کودک و موزه هنرهای معاصر در اصفهان برگزار می شود، از اوایل مرداد منتشر شد و آخرین 
مهلت ارســال آثار، پایان مهر سال جاری خواهد بود. متقاضیان می توانند با مراجعه به آدرس vcci.ir، ضمن 
مطالعه شرایط کامل برای شرکت در این رقابت، تصاویر آثار خود را به ثبت برسانند. نتایج نهایی این رویداد و 

اسامی برندگان، دی ماه از سوی سازمان جهانی شهرداران صلح اعلام خواهد شد.

رویدادبینالمللیصلح
برایکودکان
اصفهانی

 »شهرداران صلح«

 معاون مدیرعامل بانک تجارت در امور سرمایه گذاری چند روز پس از اعلام خبر نحوه واگذاری شرکت مولد نیروگاهی 
فارس در بورس، از واگذاری ســهام بانک تجارت در شرکت تامین سرمایه کاردان از سوی این بانک از طریق بازار بورس 
اوراق بهادار خبر داد.  عباس ابراهیمی، معاون سرمایه گذاری مدیرعامل بانک تجارت با تشریح اقدامات این بانک در حوزه 
سرمایه گذاری گفت: بانک تجارت با هدف آزادسازی سهام برخی از شرکت های خود، موضوع بورسی کردن تعدادی از این 
شــرکت ها را در راستای انجام سیاســت های ابلاغی وزارت امور اقتصادی و دارایی مبنی بر خروج از بنگاه داری در دست 
پیگیری قرار داده است. بنابر این تصمیم، شرکت هایی که امکان وارد شدن در بازار بورس را داشتند انتخاب شده و اقدامات 
مربوط با هماهنگی سازمان بورس در دست اقدام است. پس از برنامه واگذاری شرکت مولد نیروگاهی فارس، اکنون سهام 
شرکت تامین سرمایه کاردان در دستور کار بانک برای واگذاری از طریق بورس اوراق بهادار قرار گرفته است. شرکت تامین 
سرمایه کاردان با تجربه سال ها فعالیت در حوزه تامین سرمایه شرکت های توانمند در حوزه های مختلف، در حال حاضر 
یکی از ۹ شــرکت تامین سرمایه فعال در کشور به شــمار می رود که در بازار سرمایه، نوآوری و پویایی خود را در اجرای 
پروژه های متعدد به اثبات رسانده است و در تامین منافع حداکثری مشتریان با در نظر گرفتن اخلاق حرفه ای گام بردارد.

واگذاری
دومینشرکتبانکتجارت
دربورس

عباس ابراهیمی

با وجود گذشت 5 ماه از سال، همچنان تعداد بانک های مندرج در سامانه وام ازدواج 
بانک مرکزی بسیار اندک است و بانک مرکزی در برابر تخلفات بانک ها در زمینه پرداخت 

وام ازدواج سکوت کرده است. 
میزان وام ازدواج در قانون بودجه امسال از ۳0 به ۵0 میلیون تومان افزایش یافت و در متن این 

قانون به پرداخت این وام با یک ضامن و سفته تأکید شد.
 با این وجود، بانک های مختلف تمایلی به پرداخت این وام بر اســاس شرایط مندرج در متن 

قانون بودجه ۹۹ نداشتند و در زمینه پرداخت این وام به متقاضیان، سنگ اندازی کردند. 
با رســانه ای شــدن این موضوع، بانک مرکزی با صدور اطلاعیه ای در تاریخ 2۳ خردادماه، بر 
پرداخت وام ازدواج با شرایط مندرج در قانون بودجه یعنی یک ضامن و سفته تأکید کرد. با این وجود، 
همچنان که انتظار می رفت، صدور اطلاعیه بانک مرکزی هم موجب تسریع روند پرداخت وام ازدواج 

در بسیاری از بانک ها نشد. 

تخلفبانکها
درزمینهپرداخت
وامازدواج

سامانه وام ازدواج بانک مرکزی

خبـــــر

رحیــم زارع عضــو 
کمیســیون برنامه و بودجه 
مجلس با بیان اینکه حدود 
نیمی از دو میلیون و 5۰۰ هزار 
واحد خالی کشور در تهران 
برخی صاحبان  گفت:  است 
قدرت و نفوذ جلوی طرح اخذ 

مالیات از خانه های خالی را گرفته بودند.
با تاکید براینکه موضوع مالیات بر خانه های خالی از دوره نهم و 
دهم در مجلس مطرح بوده است، تصریح کرد: برخی صاحبان قدرت 
و نفوذ جلوی این طرح را گرفته بودند. دریافت مالیات از خانه های خالی 
هرچه زودتر باید اجرایی شود. قوانین مالیاتی دو نوع است، یکی مالیات 
با هدف تامین بودجه کشور و دیگری مالیات هایی که جدا از درآمدزایی 
قابلیت کارکردی و تنظیمــی دارد. هدف از تصویب قانون مالیات بر 
خانه های خالی را، قابلیت تنظیمی و کارکردی آن خواند و گفت: این 
قانون می تواند در کاهش و کنترل قیمت مسکن و رونق تولید و هدایت 
سرمایه موثر باشد. حدود نیمی از دو میلیون و ۵00 هزار واحد خالی 
کشور در تهران است. لزوم شناسایی خانه های خالی و اینکه حاکمیت 
برای اجرای سیاست های اقتصادی و حمایتی و یارانه ای باید مالکیت و 
سکونت افراد را بداند و عموم کشور ها با بررسی اطلاعات سکونتی افراد 
جامعه، بسته های حمایتی و اقتصادی را در اختیار افراد قرار می دهند. 
پرداخت مســاوی به ۶0 میلیون نفر از هموطنان یکی از ضعف های 
هدفمندی یارانه ها است و می توان با شناسایی خانه های خالی از سکنه، 
عدالت را بهتر اجرا و از افراد نیازمند بیشتر حمایت کنیم. در حال حاضر  
این طرح در ۵0 کشور دنیا اجرا می شود و در برخی کشور ها قوانین به 
گونه ای است که اگر شخصی یک ماه خانه خود را خالی بگذارد، زیان 
بیشتری می کند. می توان بعد از توضیح و اغنا جامعه درخصوص تبعات 
اقدام کسانی که تن به انعقاد اینگونه قرارداد ها می دهند آنان را از برخی 
حقوق اجتماعی محروم کرد. وزارت راه و شهرسازی باید درخصوص 
خانه های خالی از ســکنه که قابلیت ســکونت ندارند، فرجه ای برای 
بازسازی بدهد.  شناسایی 2۳ هزار واحد که در اختیار یک شخصیت 
حقوقی بوده از جمله مزیت های اجرای این طرح است که می تواند در 

هدایت سرمایه ها به بازار تولید و مولد موثر باشد.

خبـــر
طرحمالیاتازخانههایخالی
در50کشوردنیااجرامیشود

تثبیت جایگاه  باجه های روستایی 
پست بانک ایران با مجوز بانک مرکزی 

شــیری  بهــزاد 
مدیرعامل پست بانک ایران 
در مراســم اعطای مجوز 
بانک مرکزی به ســه تن از 
کارگزاران باجه های بانکی 
بانک گفت:  این  روستایی 
صدور مجوز بانک مرکزی 

برای این باجه ها، گام بسیار مهمی برای تثبیت جایگاه این 
واحدها در نظام بانکی کشور است. 

 امســال، سال باجه های بانکی اســت و برنامه های اساسی 
برای توسعه و رشــد آنها در بخش های درآمدی و خدماتی داریم. 
شیری ضمن تاکید بر تجهیز و ساماندهی باجه های پست بانک ایران 
درســطح کشــور گفت: رســالت ما در باجه های بانکی مدیریت 
هزینه هــا و ترافیک کاری و خدمات اســت، به طوری که حداقل 
۹0 درصد نیازهای ذی نفعان باجه های روستایی در همان روستا 
برطرف شود. در حال حاضر میزان انحرافات در باجه های بانکی به 
کمترین حد خود در سنوات گذشته رسیده است که این مهم نشان 
از تعلق و امنیت خاطر کارگزاران در راستای اهتمام مجموعه بانک 
به باجه ها به عنوان اعضای خانواده پست بانک ایران است که تاثیر 
خوبی در اقتصاد ملی و اشــتغال پایدار در روستاها دارد. قطعا این 
حرکت با اعطای مجوز بانک مرکزی به باجه های بانکی روستایی 
سرعت بیشتری خواهد گرفت.  وی در پایان عنوان کرد: راه اندازی و 
توسعه اتوماسیون اداری و فرآیندها )سامانه گام( در باجه های بانکی 
جهت دسترســی و اطلاع کارگزاران به مکاتبات مجموعه بانک و 
ارائه بسته های آموزشی در محورهای مالی و بانکی، مشتری مداری، 
بازاریابی و سایر موارد مرتبط برای رشد سطح علمی کارگزاران از 
جمله برنامه های اساسی پست بانک ایران برای ارتقای سطح کیفی 
باجه های بانکی اســت. همچنین در این مراسم جمعی از مدیران 
ستادی پست بانک ایران و افشین کلانی مدیرشعب پست بانک استان 
اصفهان گزارشی از اقدامات انجام شده ارائه کردند.  در مراسم مذکور؛ 
مجوز بانک مرکزی برای فعالیت باجه های بانکی روستاهای هراتمه 
شهرستان مبارکه و آبپونه و تندران شهرستان تیران و کرون استان 

اصفهان به صورت نمادین به  کارگزار آنها اعطا شد.

در شــرایطی کــه نوبخت، 
رئیس سازمان برنامه و بودجه روز 
شنبه گفته بود پای ارز ۴۲۰۰ تومانی 
ایستاده ایم؛ همتی، رئیس کل بانک 
مرکزی اعلام کرد از ابتدا با ارز ۴۲۰۰ 

تومانی مخالف بودم و هستم.
ماجرای ارز 4200 تومانی بعد از دو 
سال همچنان مورد مناقشه دولتمردان 
است؛ هرچند پیامدهای ناگوار این ارز در 
همان ماه های اول اجرا شدنش مشخص 
شده بود، چنانچه در چهار ماهه نخست 
سال ۹7 شاهد افزایش چند برابری ثبت 
سفارش ها، گرانفروشی کالاهایی که با ارز 
دولتی وارد شده بودند و حتی عدم واردات 
کالا علیرغم دریافــت ارز دولتی بودیم 
)موضوعی کــه چند ماه پیــش دیوان 
محاســبات درباره اش اعلام کرده بود به 
ازای پنج میلیارد دلار ارز 4200 تومانی، 
کالایی وارد کشور نشده( اما دولتمردان 
هنــوز هم با امیــد به اینکــه این طرح 
موفقیت آمیز خواهد بــود، به اجرای آن 
ادامه می دهند! جالب اینجاســت که از 
همان سال ۹7 نهادهای تحقیقاتی نظیر 
مرکز پژوهش هــای مجلس اعلام کرده 
بودنــد این طرح در تحقــق اهداف خود 
)کنترل قیمت های کالاهای اساســی( 
موفق نبوده اما دولت برای سال های ۹۸ و 
۹۹ هم که در تنگنای شــدید ارزی بود، 
تخصیص ارز 4200 تومانی را ادامه داد. 
برهمیــن اســاس، برخــی دولتمردان 
همچنان معتقدند ادامه این سیاست کار 
درستی است؛ چنانچه روز شنبه، محمد 
باقر نوبخت، رئیس سازمان برنامه و بودجه 
کشور اعلام کرده که »ارز چهار هزار و 200 
تومانی را دو سال است وارد بازار کردیم و 

پای آن ایستاده ایم.« 
پافشــاری برخی دولتمردان بر ارز 
4200 تومانــی آنقدر عجیب اســت که 
برخی مسئولان در خود دولت هم نسبت 
بــه آن واکنش نشــان می دهند؛ مانند 
عبدالناصر همتی، رئیس کل بانک مرکزی 
که یکشنبه شــب در برنامه تیتر امشب 
سیما اظهار داشــت: از ابتدا با ارز 4200 
تومان مخالــف بودم و هســتم اما تابع 
سیاست های دولت هستم زیرا قصد دولت 
دستیابی اقشار پایین جامعه به کالاهای 
اساسی است ســال گذشته 1۵ میلیارد 
دلار کالای اساسی با ارز 4200 تومان وارد 
شــد و دولت نیز معتقد به حذف این ارز 
است، اما به آثار اجتماعی دقت می کند و 
با تدابیر اتخاذ شده به تدریج حل می شود.

اگر ارز 4200 تومانی حل شود سیاست 
ما نزدیک شدن نرخ ارز نیما و بازار است 
که به تدریج نزدیک می شود. با حذف ارز 
4200 تومانی، مقدمه تک نرخی شدن ارز 
ایجاد می شود. خوشحالم به مردم بگویم  
نقدینگی کنترل شده و پایه پولی در پنج 
ماهه ابتدای امسال نسبت به پایان سال 
قبل تنها چهار درصد رشــد داشــته و 
نقدینگــی نیز در این مــدت 12 درصد 

افرایش یافته اســت. در طول دو ســال 
گذشته 27 میلیارد دلار بازنگشته بود که 
دلایل مختلفی دارد، مثلاً همین 2۵0 نفر 
اسمی که به قوه قضائیه ارائه شده برخی 
از آنهــا افراد ضعیف و حتی کارتن خواب 
هستند که کارت یکبار مصرف بازرگانی 
گرفته اند و افــراد دیگری از کارت ملی و 
کارت بازرگانی آنها استفاده کردند. از ۸/۶ 
میلیارد یورو لیســتی که به قوه قضائیه 
داده ایم، در بیشــتر آنها مجموعه هایی 
کالاها را می گرفتند و با کارت بازرگانی این 
افراد صادر می کردند که برای مثال 70 نفر 
از این 2۵0 نفر به چند نفر وصل هستند.
روایت سیف  از مخالفت با ارز ۴۲۰۰ تومانی

گفتنی است، مخالفت همتی با ارز 
4200 تومانی مســبوق به سابقه بوده و 
حتی ولی الله سیف، رئیس کل قبلی بانک 
مرکزی هم چندی پیش گفته بود: »در 
نیمه دوم سال ۹۶  بانک مرکزی به شدت 
تحت فشار بود، چون من در عمل تا پایان 
سال ۹۶ ]رئیس[ بودم و بعد از آن ابتکار 
عمل دست خود دولت بود و ما با سیاست 
ارز 4200 تومــان موافق نبودیم.« با این 
حــال، می بینیم که دولت به شــدت در 
اجرای ارز 4200 تومانی مقاومت کرده و 
هنوز هم به قول نوبخت، »پای آن ایستاده 
است.« آن هم در شــرایطی که عوارض 
منفی این طرح مانند رانت، کاهش ذخایر 
ارزی، عدم کنترل قیمت و... کاملا روشن 

شده است. 
اختلاف همتی و نوبخت 

درباره دلایل گرانی های اخیر
نکته دیگر اینکه، اختلاف نظرهای 
همتی و نوبخت پیش از این هم در مورد 
علل تورم رخ داده بود؛ زمانی که سازمان 

برنامــه و بودجه در واکنــش به ابهامات 
جهش نرخ تــورم ماهانــه و انتقادها از 
افزایش کسری بودجه دولت، مدعی شده 
بود: »اگر قرار بود نگرانی از کسری بودجه 
علت تورم باشد، باید اثر این عامل تا انتهای 
بهار نمایان می گشت. لذا به نظر می رسد 
علت موج تورمی  اخیر و مخصوصاً افزایش 
۵/۶ درصدی تورم تیر نســبت به خرداد 
جهش ناگهانی نرخ ارز نیمایی به عنوان 

لنگر اسمی  تورم است.«
چنــدی بعــد از آن، همتــی طی 
یادداشتی اعلام کرد: »قضاوت درخصوص 
عملکــرد بانــک مرکزی، بایســتی در 
چارچوب محیط اقتصاد کلان و شوک های 
وارده بــه اقتصــاد و همچنین برمبنای 
ابزارها، اختیارات و درجه استقلال بانک 
مرکزی باشد. خرید بخشی از منابع ارزی 
صندوق توسعه ملی، جهت تأمین کسری 
بودجه توسط بانک مرکزی )آنچنانکه در 
بودجه ســال ۹۸ تکلیف شد( در شرایط 
تحریمی، تأمین کسری بودجه از محل 
پایه پولی است... لذا، بانک مرکزی به حکم 
وظیفه، نظر کارشناسی خود را درخصوص 
آثار احتمالی ناخوشایند این روش تأمین 

بودجه، گزارش کرده بود.«
در واقع، رئیس کل بانک مرکزی در 
یادداشــت خود به گونه ای ظریف ادعای 
سازمان برنامه و بودجه را رد کرده و علت 
موج تورمی  اخیر را بی توجهی به هشدارها 
درباره برداشت از صندوق توسعه و رشد 
پایه پولی برای جبران کســری بودجه 
دانسته بود، حالا موضوع ارز 4200 تومانی 
بهانه ای شد تا اختلاف نظر جدیدی میان 
رئیس سازمان برنامه و بودجه و رئیس کل 

بانک مرکزی علنی بشود. 

همتی: مخالف ارز 4200 تومانی بوده و هستم 

بیمه ســرمد، پوشش های بیمه نامه کرونا را تکمیل کرد و حالا شما با دریافت »بیمه  کرونای 
سرمد« تحت پوشش غرامت روزنامه بستری هم قرار می گیرید. به گزارش روابط عمومی بیمه سرمد، 
این شرکت که با رویکرد مسئولیت اجتماعی، در روزهای ابتدایی شیوع ویروس کرونا در کشور، اقدام 
به طراحی و ارائه بیمه کرونا کرده بود و به عنوان اولین شــرکت بیمه، مجوز فروش بیمه کرونا را از 
بیمه مرکزی دریافت کرده بود، حالا با موج دوم شیوع کرونا و افزایش نگرانی های مردم، »بیمه کرونا 
پلاس سرمد« را رونمایی کرد. »بیمه کرونای سرمد« کامل تر از گذشته شده و پوشش غرامت روزنامه 
بســتری هم به پوشــش های آن اضافه شده است. بیمه ســرمد با »بیمه کرونا پلاس« هم خیال 
بیمه شــدگان را بابت هزینه های پزشکی و بیمارستانی راحت کرده و هم به فکر روزهای بستری و 
بیکاری شان بوده است.برای خرید »بیمه کرونا پلاس سرمد« از خانه خارج نشوید. در خانه بمانید و 
با استفاده از وب اپلیکیشن سرمد، این بیمه نامه را به صورت آنلاین برای خود و اعضای خانواده تان 

خریداری کنید و تحت پوشش »بیمه کرونا پلاس سرمد« قرار بگیرید.

بیمهکرونا
باپوششغرامت
روزانهبستری

بیمه سرمد
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محســنپورکیانیمدیرعاملبیمهالبرزگفت:“چهارمشهریورماه؛روزکارمند،فرصتمغتنمیبرایقدردانیازتلاشهایصادقانهوخدماتخالصانهکارمنداننیکوسرشتاستکهباوقف

تعهدوتخصصخودبهبخشهایمختلفصادقانهدرجهتپیشبردبرنامههاواهدافایراناسلامیتلاشمیکنند.
فرارسیدناینروز،فرصتمغتنمیبرایمدیراندستگاههایاجراییاستتاباردیگرجدیتخودرابرایقدردانیشایستهوافزایشرضایتمندیقشرشریفکارکناننشاندادهازسویدیگر
فرصتیاستبرایکارمندانتابابازنگریدرروشهاوپرورشخلاقیتونوآوری،میزانبهرهوری،استفادهبهینهازمنابعرابهبودبخشیدهوبربالندگیورشدعلمیخودبیافزایندهمانگونهکه
امامعلی)ع(میفرمایند:کارهاباآگاهیپیشمیرودوعملپاکیزه،هرگزبدوندانشصحیحبهدستنمیآید.اینجانبضمننکوداشتنامویادسرورآزادگانجهان،حضرتامامحسین)ع(
ویادوخاطرهفداکاریهایفرزندانپاکایراناسلامی،شهیدانگرانقدررجاییوباهنر،دویارمجاهدوهمسنگردرعرصهعلموجهادوخدمت،آرزومندتوفیقبیشازپیشهمهخدمتگزاران
خدومبیمهالبرزبودهوروزکارمندرابهتماممسئولانوکارکنانمخلصکههموارهوجودخویشراوقفخدمتبهایراناسلامیوجامعهکردهاند،تبریکعرضکردهوموفقیتهمگانرااز

درگاهخداوندمتعالمسئلتمینمایم.

فرصتکارمندان
برایبازنگریدرروشها

وپرورشخلاقیت
ونوآوری

هفته نامه اقتصادی ایراناقتصاد کلان

روح اله خدارحمی مدیر عامل بانک کشــاورزی در حاشیه آیین افتتاح  زنجیره مرغ شرکت 
کاســپین چیکا  گنبدکاووس گفت: حمایت های بانک کشاورزی از  بخش کشاورزی تا رسیدن به 
خودکفایی  ادامه دارد.  روح اله خدارحمی که در معیت وزیر جهاد کشاورزی به استان گلستان سفر 
کرده است،در مراسم افتتاح طرح بزرگ زنجیره تولید تخم مرغ کاسپین طلایی چیکا گفت:بانک 
کشاورزی سعی می کند از کشاورزان و تلاش آنان برای خود کفایی کشور حمایت کند و همسو با 
همین حمایت ها امروز شاهد افتتاح فاز سوم بزرگ ترین طرح مرغ تخم گذار کشور و  خاور میانه در 
گنبد کاووس هستیم. بانک کشاورزی با پرداخت تسهیلات برای مکانیزاسیون کشاورزی،ایجاد واحد 
ها و گلخانه های بزرگ در کلیه استان ها از جمله گلستان،قدم های موثری برداشته است که امسال 
نیز با حمایت منابع صندوق توســعه ملی اعتبارات خوبی برای گلخانه ها در نظر خواهیم گرفت. 
مدیرعامل بانک کشــاورزی با بیان اینکه سال گذشته ۵۳0 هزار میلیارد ریال تسهیلات پرداخت 

کردیم افزود: خوشبختانه امسال این مبلغ در مرز ۶00 هزار میلیارد ریال قرار دارد.

تلاشبانککشاورزیدرحمایت
ازبخشکشاورزیتارسیدن
بهخودکفاییادامهدارد

روح اله خدارحمی

سیدرضا نورانی رئیس اتحادیه ملی محصولات کشاورزی گفت: در پی تسهیل روابط سیاسی و تجاری 
ایران و ونزوئلا تهاتر محصولات کشاورزی و مواد غذایی هم بین دو کشور انجام می شود.

در پی توسعه روابط سیاسی و تجاری با کشور ونزوئلا، مسیر توسعه صادرات غیرنفتی به ویژه صادرات مواد 
غذایی و کشاورزی مورد توجه مسئولین دو کشور جمهوری اسلامی ایران و ونزوئلا قرار گرفته است. با افتتاح 
دو  هایپر بزرگ ایرانی که مورد استقبال مردم ونزوئلا قرار گرفت، برنامه توسعه  هایپرهای ایرانی در این کشور 
در دســتور کار بخش خصوصی قرار گرفته اســت. رئیس اتحادیه ملی محصولات کشاورزی افزود: با توجه به 
تحریم های ظالمانه و جلوگیری از ورود کالا، پروتکل های تهاتر در دستور کار صادرات غیرنفتی قرار گرفت و 
اولین کشتی صادراتی محصولات غذایی و کشاورزی و تنقلات مانند چیپس، پفک، ماکارونی و دیگر محصولات 
غذایی به کشور ونزوئلا صادر می شود. بخش خصوصی همچنین با واردات مواد اولیه محصولات صنعتی و غذایی 
و بخش کوچکی از محصولات کشاورزی ونزوئلا مانند انبه و آناناس در حال فعالیت است. واردات مذکور ربطی 
به صادرات بنزین و نفت نداشته و بیشتر این واردات در مقابل صادرات مواد غذایی به کشور ونزوئلا بوده است. 

آغازتهاتر
محصولاتکشاورزی
بینایرانوونزوئلا

سیدرضا نورانی

نایب رئیس هیات مدیره و مدیرعامل بیمه آسیا با بیان اینکه بیمه های زندگی در بیمه آسیا با 
توجه به تورم موجود، رشد خوبی داشته است، این موفقیت را مرهون تلاش شبکه فروش توانمند و 
حرفه ای این شرکت دانست.  مسعود بادین در ششمین گردهمایی سالانه راهکارهای توسعه فروش 
بیمه های عمرو پس انداز بیمه آسیا، در سخنانی با اشاره به موفقیت های بیمه آسیا در سال ۹۸، نسبت 
به تداوم آن در سال 1۳۹۹ اظهار امیدواری کرد. نایب رئیس هیات مدیره بیمه آسیا با مرور عملکرد 
سال گذشته بیمه آسیا و ارزیابی بسیار مطلوب از این عملکرد بیان کرد: در سال 1۳۹۸ بیش از ۶0 
هزارمیلیارد ریال فروش داشتیم که رشد ۳۶ درصدی را نشان می دهد که این درصد افزایش بسیار 
ارزشمند است. بادین در ادامه  به برگزاری موفقیت آمیز مجامع فصلی و نتایج خوب آن، ریسک سنجی 
مناسب و اصلاح ترکیب پرتفوی در شرکت و آموزش 1200 نماینده تخصصی بیمه های زندگی اشاره 
و بر نظارت و کنترل جدی در عملیات بیمه ای تاکید  کرد. مدیرعامل بیمه آســیا در پایان با تصریح 
تورم موجود یادآوری کرد در کنار افزایش حق بیمه باید به افزایش تعداد بیمه نامه ها هم توجه داشت.

رشد
بیمههایزندگی
دربیمهآسیا

مسعود بادین

نایب  رئیس  اتحادیه مشاوران املاک با بیان اینکه »بورس مسکن به افزایش قیمت 
دامن می زند«، گفت: راه اندازی بورس مسکن مغایر اقتصاد مقاومتی و عدالت اجتماعی 

است.
حسام عقبایی درخصوص بورس مسکن اظهار کرد: باید مسکن از بازار سرمایه خارج شود نه 
اینکه به آن وارد شود. باید به سمتی برویم که مسکن از کالای سرمایه ای به کالای مصرفی تبدیل 
شود.وقتی مسکن را به بورس می بریم، سرمایه گذارها می آیند، اینها برای کارهای خیریه که نمی آیند. 
بورس یعنی سود، یعنی بازی کردن با سرمایه در جهت افزایش آن. سرمایه ای کردن مسکن مغایر 
با فرمایشــات رهبر معظم انقلاب، مغایر با اقتصاد مقاومتی و عدالت اجتماعی است. این کار مغایر 
سیاست ساخت مسکن برای دهک های پایین جامعه است. عقبایی با بیان اینکه مسکن یک کالای 
غیرهمگن است از این رو نمی توان آن را در بورس عرضه کرد، گفت: خروجی راه اندازی بورس مسکن 

فقط افزایش قیمت است.

بورسمسکن
بهافزایشقیمت
دامنمیزند

حسام عقبایی

هلدینگ انرژی شستا در ۳ ماه نخست امسال با رشد 1۹۹ درصدی در سود خالص تجمعی مواجه 
شد. این شرکت در دوره ۳ ماهه امسال توانست سود خالص 10 میلیارد تومانی و سود ناخالص 1۳ میلیارد 
تومانی کسب کند که در مقایسه با دوره مشابه سال قبل 2۳۸ و 1۹۹ درصد افزایش داشته است.  مدیریت 
توســعه انرژی تامین در همین حال در دوره ۳ ماهه ابتدای امســال به مبلغ ۹2 میلیارد تومان فروش 
تجمیعی دســت یافت که در مقایســه با دوره مشابه سال قبل 4۸ درصد افزایش نشان می دهد. تاکید 
می شود که این هلدینگ در ۳ ماه نخست سال شاهد افزایش 22 درصدی مقدار برق تولیدی نیروگاه های 
تابعه از جمله نیروگاه های طوس و خلیج فارس بود. همچنین بهره برداری از صندوق توسعه انرژی شستا 
از دیگر دستاوردهای این هلدینگ است. در همین حال هلدینگ انرژی شستا توانست در این دوره 1۹ 
قرارداد جدید فروش دو جانبه برق و فروش برق در بورس انرژی منعقدکند؛ ضمن اینکه این شرکت از 
انعقاد قرارداد ساخت نیروگاه 10 مگاواتی خورشیدی اردکان خبر داد؛ در همین حال تامین مالی از محل 

منابع ارزی حاصل از تهاتر مطالبات هلدینگ انرژی از توانیر صورت گرفته است.

کارنامهسهماهه
هلدینگ
انرژیشستا

هلدینگ انرژی شستا

درآمد تامین سرمایه امید در مردادماه امسال کاهش یافت. تامین سرمایه امید که از ابتدای سال مالی منتهی به پایان 
آذرماه ۹۹ توانسته بود ۵ هزار و 72۵ میلیارد ریال درآمد کسب کند در مردادماه 21 میلیارد ریال از این درآمد را از دست داد.  
شرکت تامین سرمایه بیشترین درآمد این دوره را از سود حاصل از سرمایه گذاری در اوراق بهادار کسب کرده بود که به دنبال 
افت شاخص و روند کاهشی بازار سهام این درآمد نیز با افت همراه شد. شرکت در گزارش یک ماهه خود اعلام کرده است: با 
وجود تحقق درآمدهای عملیاتی در حوزه های بازارگردانی، تعهد پذیره نویسی اوراق بهادار و سهام، خدمات مشاوره مالی و 
ارزش گذاری، زیان تحقق یافته به تاثیر کاهش بازدهی شاخص کل بورس در مردادماه روی صندوق های سرمایه گذاری که 
شرکت در آنها سرمایه گذاری کرده است، مربوط می شود. شاخص کل بورس در مردادماه روند نزولی داشته و بر همین اساس 
درآمدهای شــرکت تامین ســرمایه امید نیز در این ماه تحت تاثیر قرار گرفته است و طبق رویه شناسایی صندوق های 
سرمایه گذاری به روش ارزش بازار )ارزش ابطال واحد های در تاریخ گزارشگری( زیان مربوطه شناسایی و در حساب ها ثبت 
شده است. بنابراین عدم قابلیت مقایسه بازدهی با ماه های قبل مربوط به کاهش بازدهی شاخص بورس است. یادآوری می شود 

کل درآمد های این شرکت در سال مالی منتهی به پایان آذرماه سال ۹۸ معادل 2 هزار و ۹70میلیارد ریال بوده است.

کاهشدرآمد
تامینسرمایه
امید

تامین سرمایه امید

هیات وزیران فروردین ماه امسال با هدف ارتقای کارآمدی بخش آب کشور، اعمال سیاست های منسجم و 
یکپارچه برای هدایت و راهبری صنعت آب و ایجاد وحدت رویه برای اعمال سیاست های مذکور، اساسنامه شرکت 
مادرتخصصی مدیریت منابع آب ایران را اصلاح کرد. بر این اساس، هیات مدیره شرکت مورد اشاره، مرکب از سه 
یا پنج عضو خواهد بود که با تصویب مجمع عمومی عادی از بین افراد صاحب نظر برای مدت دو سال انتخاب می شود. 
همچنین، اعضای هیات مدیره یک نفر را از بین خود به عنوان رئیس و یک نفر را به عنوان نایب رئیس انتخاب خواهند 
کرد.  رئیس هیات مدیره در حکم معاون وزیر نیرو در امور آب و آبفا خواهد بود. قاسم تقی زاده خامسی، معاون وزیر 
نیرو در امور آب و آبفا نیز تیرماه سال جاری درخصوص تغییر ساختار آب کشور گفت: معاون وزیر نیرو در امور آب 
و آبفا، با حفظ سمت، به عنوان مدیرعامل شرکت مدیریت منابع آب کشور منصوب خواهد شد و این مصوبه در 
راستای همگرایی بیشتر نسبت به ساختار موجود است. حال در تازه ترین خبرها رضا اردکانیان، وزیر نیرو در نشست 
خبری روز گذشته اعلام کرد: با تصویب هیات دولت که اخیرا به تایید شورای محترم نگهبان رسیده است، معاون 

آب و آبفای وزارت نیرو با حفظ سمت مدیرعامل و رئیس هیات مدیره شرکت مدیریت منابع آب ایران شد.

تکلیفمدیرعامل
شرکتمدیریتمنابعآب
روشنشد

قاسم تقی زاده خامسی

 بانک آینده امکان تعریف مشتری و افتتاح حساب را با استفاده از قابلیت احراز هویت غیرحضوری مشتریان حقیقی 
فراهم کرد.  با این قابلیت، مشتریان جدید می توانند بدون مراجعه به شعب این بانک، با استفاده از اپلیکیشن »کیلید«، احراز 
هویت غیرحضوری را انجام دهند. بنا بر این گزارش مشتریان جدید پس از دریافت و نصب آخرین نسخه نرم افزار »کیلید« 
از تارگاه بانک آینده صرفا با طی چند مرحله ساده و ارسال مدارک لازم از جمله تصویر تمام صورت و تصاویر کارت ملی، 
شناسنامه و امضا که از طریق دوربین تلفن همراه ایشان در لحظه ثبت می شود، می توانند نسبت به تعریف مشتری و افتتاح 
حساب در بانک آینده اقدام کنند.  کلیه خدمات بانکی اصلی مبتنی بر حساب، پس از فعال سازی امضای دیجیتال مشتری 
در سامانه کیلید، بدون نیاز به مراجعه به شعبه، برای مشتریان  قابل استفاده خواهد بود. ســامانه »کیلیــد« بانک آینــده، 
سامانه ای در حــــوزه بانکــداری دیجیتــال و قابل اجرا در تمامی تلفن های همــراه هوشمند اســت کــه از طریــق 
اینترنــــت، مجموعه ای از خدمــات مختلــف بانکــی را بــه کاربــران حقیقــی، حقوقــی و امضــای مشـتـرک، 
به خصوص شرکت های کوچک و متوسط ارائــه می دهد. در حال حاضر صرفا امکان استفاده از این ویژگی در نسخه اندروید 
سامانه کیلید وجود داشته و این ویژگی به زودی در نسخه آی او اس کیلید برای کاربران گوشی های اپل نیز ارائه خواهد شد.

امکاناحرازهویت
غیرحضوری
دربانکآینده

بانک آینده

خبـــــر

مدیرعامل بانک صادرات 
ایــران در دیــدار از مجتمــع 
بیمارستانی امام خمینی)ره(  که به 
مناســبت روز پزشــک صورت 
گرفت، از پرداخت تسهیلات با نرخ 
1۶درصد به چهــار هزار مدافع 
سلامت کشور در مقابله با بیماری 

کرونا در قالب طرح »سپهر سلامت« خبر داد. 
 حجت الله صیدی در این نشســت که با حضور دکتر خســرو 
صادق نیت، رئیس مجتمع بیمارســتانی امام خمینی)ره(، روسای 
بیمارستان ها، بخش ها، معاونان، استادان و متخصصان کادر بهداشتی و 
درمانی این بیمارستان برگزار شد، روز پزشک را به پزشکان، پرستاران 
و همه اعضای کادر درمان کشــور و به ویژه کادر درمانی بیمارستان 
امام خمینی)ره( تبریک گفت. صیدی با اشاره به توانایی، دانش و تخصص 
پزشکان، پرستاران و سایر اعضای کادر درمانی کشور در مقایسه با سایر 
کشورهای پیشرفته جهان تاکید کرد: با وجود زیرساخت های بزرگ 
اقتصادی، درمانی، صنعتی و نهادهای عمومی ریشه دار، ایران چیزی کم 
از دنیا ندارد و امروز به برکت تلاش کادر درمان تحصیل  کرده و فداکار، 
از بسیاری از کشورهای مدعی همچون آمریکا، در کنترل و مبارزه با 
بیماری کرونا جلوتر هســتیم و کادر درمانی کشور با مدیریت موفق 
صورت گرفته، از این آزمون دشوار سربلند بیرون آمده است. وی در این 
نشست که با عنوان »آیین پاسداشت مدافعان سلامت و روز پزشک« 
برگزار شد، از پرداخت تسهیلات ویژه با نرخ معادل 2 درصد کمتر از نرخ 
سایر تسهیلات و دوره بازپرداخت طولانی تر به پزشکان، پرستاران و کادر 
درمان کشور خبر داد. این تسهیلات بدون نیاز به تضامین معمول و تنها 
با معرفی بیمارستان ها و دانشگاه علوم پزشکی قابل پرداخت است. نرخ 
آن 1۶ درصد و مدت زمان بازپرداخت آن ۶0 ماهه خواهد بود که برای 
تسهیل و تمرکز بیشتر پرداخت این تسهیلات، یک شعبه بانک صادرات 
ایران به این امر اختصاص خواهد یافت.  مدت بازپرداخت این تسهیلات 
که بدون لحاظ کردن شرط معدل حساب متقاضی پرداخت می شود، 
حداکثر ۶0 ماهه بوده و کادر درمانی کشور می توانند در صورت تمایل و 
اعلام دانشگاه های علوم پزشکی و بیمارستان ها، از ضمانت آنها برای 

دریافت این تسهیلات استفاده کنند.

خبـــر
تسهیلات۱۶درصدی

بانکصادراتبهمدافعانسلامت
کشاورزی باید جایگزین صادرات نفت باشد 

اولین مرکز شتاب دهی صادرات ایران  افتتاح شد 

مدیرعامل مجمع ملی 
خبرگان کشاورزی کشور با 
بیان اینکه متأســفانه در 
اجرای الگوی کشت، کار 
خاصی انجام نشده، گفت: 

این برای بخش کشاورزی مشکل ساز بوده است.
به گزارش خبرگزاری فارس، علی خان محمدی با بیان اینکه  
بخش کشاورزی 2۵ درصد اشتغال را شامل می شود و در تولید 
ناخالص ملی 1۸ درصد نقش دارد اظهار داشت: این در حالی است 
که میزان بارش ها 2۵0 میلیمتر و یک سوم میانگین جهانی و تبخیر 
هم دو برابر میانگین جهانی است. تولید محصولات اساسی نظیر 
برنج، ذرت و گندم در جهان رو به کاهش اســت بنابراین باید از 
کشاورزی داخل حمایت بیشتری انجام داد چرا که اتکا به واردات 
در آینده مسیر مطمئنی نیست. کشاورزان نمونه ما چندین برابر 
کشاورزان معمولی تولید می کنند و اینها نشان می دهد کشاورزان 
که عضو خبرگان کشاورزی هستند می توانند با یافته های علمی  به 
رکوردهای تولید برسند. کشاورزی باید جایگزین صادرات نفت باشد 
اگر زنجیره های تولید پایداری داشته باشیم این اتفاق می افتد. اگر 
زیرساخت های مناســب ایجاد شود، امنیت غذایی کشور هیچ 
مشکلی نخواهیم داشت. متأسفانه در کشاورزی قراردادی و اجرای 
الگوی کشت کار خاصی انجام نداده اند و این برای بخش کشاورزی 
مشکل ســاز بوده است. : اگر دولت یارانه را به تولیدکننده بدهد 
بسیاری از مشکلات امروز برطرف خواهد شد البته دولت می تواند 
در قالب یارانه تشــویقی و خرید تجهیزات بخش کشاورزی به 
تولید کنندگان باید داده شود. در دیداری که اخیرا با رئیس جمهور 
داشتیم قول داد که نهاده هایی که تاکنون ترخیص نشده است با 
اختصاص ارز دولتی یا نیمایی تا د هه دوم که آغاز کشت پاییزه است 
ترخیص شوند. وی درباره اینکه دلیل عقب ماندگی ها در بخش 
کشاورزی نسبت به سایر کشورها چیست؟ و اگر بخواهیم توسعه 
را در 4.۵میلیون بهره بردار کشور انجام دهیم چه باید بکنیم، گفت: 
تفاهم نامه را با بخش تحقیقات و  ترویج انجام می دهیم تا از طریق 
کانون های یادگیری ارتقا بدهیم. 400 کانون یادگیری در بخش 
کشاورزی راه اندازی کردیم تا بهره وری افزایش یابد و در راس این ها 

خود کشاورزان خبره قرار دارند.

علیرضا مختارپور،  دبیرکل نهاد کتابخانه های عمومی کشور:

بهره برداری از 600 کتابخانه نیمه تمام طی 6 سال گذشته
 غلامرضا منتظری نایب رییس 
کمیسیون فرهنگی مجلس با هدف 
بررســی مشــکلات، ضعف ها، 
تعارضــات و تناقض هــای قانون 
تأسیس نهاد کتابخانه های عمومی 
کشور با علیرضا مختارپور دبیرکل 
نهاد در سالن جلسات نهاد دیدار و 

گفت و گو کرد.  
به گزارش اعتبار بــه نقل از پایگاه 
اطلاع رسانی نهاد کتابخانه های عمومی 
کشور، علیرضا مختارپور، دبیرکل نهاد در 
نشستی که 2۹ مردادماه در محل سالن 
جلسات نهاد برگزار شد با اشاره روند شکل 
گیــری و تصویب قانون تأســیس نهاد 
کتابخانه های عمومی کشور، به تشریح 
اشکال ها، تناقض ها، تعارض ها و ضعف 

های موجود در آن پرداخت.
وی بــا تصریح بر اینکــه در قانون 
تأسیس نهاد کتابخانه ها عمومی کشور 

درآمدهای ناپایدار و نامتناســبی برای 
کتابخانه های عمومی کشور پیش بینی 
شــده اســت، به توضیح برایندهای آن 

پرداخت.   
دبیرکل نهاد همچنین در ادامه به 

خدمات گسترده نهاد در خصوص تبدیل 
کتابخانــه های عمومی بــه پایگاه های 
فرهنگــی و اجتماعــی، ارائــه خدمات 
فرهنگی متنوع در کتابخانه های عمومی، 
بهره برداری از ۶00 کتابخانه نیمه تمام 

طی ۶ سال گذشته و فقدان بودجه عمرانی 
در قانون تأسیس نهاد برای ساخت و بهره 
برداری از کتابخانه های عمومی در کشور 
اشاره و بر ضرورت تعیین تکلیف بودجه و 

مطالبات نهاد تأکید کرد. 
در این نشســت غلامرضا منتظری 
نایب رییس کمیسیون فرهنگی مجلس 
نیز با اشاره به اهمیت جایگاه نهاد کتابخانه 
های عمومی کشور در گسترش فرهنگ 
مطالعه خواستار ارائه راهکارهای مناسب 
و برگــزاری جلســه های مشــترک با 
نمایندگان نهاد در کمیسیون فرهنگی 
مجلس برای حل مشکل ها و تعارض های 

قانونی نهاد شد.
وی همچنیــن در ادامه بر حمایت 
کمیســیون فرهنگی مجلس شــورای 
اســلامی از نهاد کتابخانه های عمومی 
 کشــور بــه منظــور حل مشــکل ها و 

تعارض های قانونی تأکید کرد.

 اولین مرکز شتاب دهی صادرات ایران با 
هدف جذب ایده های صادراتی و توســعه 
کسب وکار بین المللی با همکاری اتاق ایران و 
معاونت علمی و فناوری ریاست جمهوری 
افتتاح شد. در این راستا تفاهم نامه ای بین اتاق 
ایران و بانک کارآفرین با هدف تامین مالی 
واحدهای دانش بنیان و نوآور به امضا رسید. 

در این مراسم سورنا ستاری، معاون علمی و 
فناوری ریاســت جمهــوری، محمدرضا فرزین، 
مدیرعامل بانک کارآفرین، غلامحسین شافعی، 
رئیس اتاق ایران، حســین ســلاح ورزی و محمد 
امیرزاده اعضای هیات رئیسه اتاق ایران و تعدادی از 

اعضای هیات نمایندگان اتاق ایران حضور داشتند.  
قرار است تا پایان سال پنج مرکز دیگر در پنج استان 
با همکاری اتاق های استانی، تشکیل شوند تاکنون 
اتاق های مشهد، تبریز و کرمانشاه در این زمینه اعلام 
آمادگی کرده اند. در مراســم افتتاحیه این مرکز، 
تفاهم نامه ای بین اتاق ایران و بانک کارآفرین با هدف 
تامین مالی شرکت های دانش بنیانی که برای توسعه 
فعالیت های صادراتی خود به سرمایه نیاز دارند، امضا 
شد. حسین ســلاح ورزی، نایب رئیس اتاق ایران و 
محمدرضا فرزین مدیرعامل بانک کارآفرین این 

تفاهم نامه را امضا کردند.
 با توجه به اظهارات سلاح ورزی ایجاد چنین 

مرکزی در این دوره هیات نمایندگان به طور جدی 
پیگیری شــده اســت. وی افزود: در همین راستا 
مذاکراتی با معاونت علمی ریاست جمهوری صورت 
گرفت تا در حوزه نوآوری و شــتاب دهی صادرات، 
اقدامات ویژه ای انجام شود. به این ترتیب قرار شد 
مرکزی با همین موضوع ایجاد شود و تا پایان سال 
مراکز دیگری در دیگر شهرهای کشور تاسیس شود.  
نکتــه قابل توجه این اســت که امــروز علاوه بر 
شــرکت های دانش بنیان، واحدهایی که به شیوه 
ســنتی فعالیت می کنند نیز برای تداوم صادرات 
نیازمند استفاده از شیوه های نوآورانه هستند. در این 
راستا قرار است مرکز شتاب دهی صادرات ایران علاوه 

بر شناسایی ایده های صادراتی، خدمات مشاوره ای 
و آموزشی نیز ارائه و نشست های آنلاین با طرف های 
خارجی برگزار کند.  طبق گفته نایب رئیس اتاق ایران، 
مدیریت و بهره برداری این مرکز به عهده اتاق ایران 
بوده و معاونت علمی در حین کار، حمایت های لازم 
را خواهد داشت. قرار است در شهریورماه نشست 
تجاری با 20 تاجر افغانســتانی برگزار شود، برای 
مهرماه نیز نشستی با موضوع جذب ایده های نو برای 
توسعه صادرات محتوا خواهیم داشت. همچنین در 
آذر ماه نشســتی دربــاره ایده هــای صادراتی به 
کشورهای اوراســیا و در اسفند موضوع ایده های 

صادراتی به کشورهای آفریقایی را در برنامه داریم.
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هفته نامه اقتصادی ایران

شرکت بیمه نوین در راستای گسترش و ارائه خدمات بیمه ای براساس نیازهای روز مشتریان، طرح »اتوپلاس« را در شهرهای بندرعباس و کرمانشاه 
هم راه اندازی کرد. براساس این گزارش طرح اتوپلاس بیمه نوین در راستای تنوع بخشی و گسترش خدمات بیمه ای مطلوب  به دارندگان بیمه نامه بدنه 
این شرکت طراحی شده و پوشش  ها و خدمات امدادی متنوعی را به صورت رایگان ارائه می دهد.  خدمات طرح اتوپلاس به طور کلی شامل پوشش های 
بیمه ای ویژه، خدمات امدادی رایگان، امکان انتخاب تعمیرگاه توسط بیمه گذار، مراجعه ارزیاب خسارت بیمه به تعمیرگاه بیمه گذار، عدم الزام به مراجعه 
حضوری بیمه گذار جهت استفاده از خدمات بیمه بدنه، پاسخگویی 2٤ساعته و... می شوند.این طرح بیمه ای پیش از این در 28 منطقه کشور از طریق 
شعب شهرهای تهران، کرج، اصفهان، شهرضا، گلپایگان، شاهین شهر، نجف آباد، مشهد، بیرجند، اهواز، شیراز، زنجان، کرمان، قزوین، قم، اراک، گرگان، 

رشت، انزلی، چالوس، ساری، آمل، تنکابن، همدان، یزد، بجنورد، اردبیل و تبریز رونمایی و اجرایی شده است.

مجمع شستا یک ماه زودتر از مهلت قانونی در اواخر شهریور برگزار می شود. معاون برنامه ریزی و توسعه شستا، با بیان اینکه مجامع به طور میانگین 
یک هفته زودتر از مهلت قانونی برگزار شده است، گفت: با تلاش و پیگیری های شبانه روزی، مجمع شستا یک ماه زودتر از مهلت قانونی، اواخر شهریور 
برگزار می شود.  جلال بهارستان، ضمن اعلام رشد ۳۱ درصدی تعداد گزارش های مقبول شرکت های تابعه شستا نسبت به سال گذشته بیان کرد:در 
سال گذشته ۱۰۹ شرکت گزارش مقبول حسابرسی شده ارائه دادند که این تعداد در سال جاری با رشد ۳۳ عددی به ۱٤2 شرکت رسیده است.

معاون برنامه ریزی شستا، برگزاری به موقع مجامع، افزایش کیفیت گزارش ها و افزایش چشمگیر گزارش های مقبول را از مهم ترین اقدامات در راستای 
برگزاری مجامع شرکت های تابعه شستا در  سال جاری دانست. با سرعت عمل و همراهی ایجاد شده گزارش های طرح توجیهی پروژه ها و گزارش های 

افزایش سرمایه شرکت ها ظرف یک هفته بررسی، اصلاح و تعیین تکلیف می شود.

توسعه طرح اتوپلاس بیمه نوین  شستا یک ماه زودتر به مجمع می رود 

خبـــــر

امــور  وزیــر 
با   دارایی  و  اقتصادی 
اشاره به طرح فروش 
اوراق نفت موسوم به 
اقتصادی«  »گشایش 
گفت: بنا به دلایلی فعلًا 
درباره این طرح دست 
نگه داشته شده است.

 فرهاد دژپسند در برنامه تیتر امشب اظهار داشت: 
در حوزه مالیات سال گذشته بیش از آنچه مقرر بود اخذ 
شده است. با افتخار می گویم در سال گذشته برای تحقق 
عرصه اقتصاد بدون نفت، مالیات را بیش از اهداف مصوب 
محقق کردیم که در 14 سال گذشته بی نظیر بوده است.

وی افزود: ما در مسیر انقطاع بودجه از نفت هستیم 
بنابراین باید منابع درآمدی سالم داشته باشیم. مالیات 

سالم ترین منابع درآمدی است. 
دژپسند اضافه کرد: در نظام بانکداری گام های خوبی 
برداشته شد. در حوزه بانکداری دیجیتال و واگذاری مازاد 
دارایی های بانکی اقدامات خوبی انجام گرفته اســت اما 
آنچه می خواستیم در واگذاری مازاد دارایی های بانک ها 
محقق نشده است. وی با  اشاره به عرضه سهام »پالایش 
یکم« گفت: چهار پالایشــگاه را در ســهام دارا دوم قرار 
داده ایم. این عرضه عادلانه و یکسان ثروت در جامعه است. 
برای واگذاری ها تا پایان سال برنامه داریم و این عرضه ها 
شامل بخش خصوصی و دولتی است. طبق تفاهم نامه ای 
که با سرپرست سابق وزارت صمت داشتیم قرار است ۵0 
شرکت خصوصی در بازار سرمایه عرضه اولیه شوند. وزیر 
امور اقتصادی و دارایی در پاســخ به این سؤال که دلیل 
ریزش های اخیر بازار بورس چیست، بیان کرد: زمانی که 
وارد بورس می شــویم باید تلاطم را در نظر بگیریم. دریا 
بدون موج بی معنی است. باید میانه را ببینیم نه یک بازه 
زمانی کوتاه. برای استفاده بهینه از بازار بورس باید حداقل 

بازه زمانی یک سال را در نظر بگیریم.
دژپســند ابراز کرد: هیجانات، بازار سرمایه را تحت 
تأثیر خود قرار داده است. امروز حقیقی ها بازار سرمایه را 
مدیریت کردند. با برنامه های ما بازار سرمایه در میان مدت 
بســیار خوب خواهد بود. افراد برای ورود به بازار سرمایه 
بدون اطلاعات اقدام نکنند و با برنامه ریزی های زودگذر 

خرید و فروش نکنند.
به گفته وی، موضوع مهم فروش اوراق نفت موسوم 
به »گشایش اقتصادی« جلسه اول بررسی اش را پشت سر 
گذاشــته است. شــورای اقتصاد مصوبه داده، ولی بنا به 

دلایلی فعلًا دست نگه داشته شده است.

رئیس  سازمان توسعه تجارت ایران با  اشاره به 
اینکه وقتی کارت بازرگانی تعلیق شده اجازه هیچ 
صادراتــی نــدارد، گفــت: کارت بازرگانی ۲1۰۰ 

صادرکننده تعلیق شده است.
 حمید زادبوم با  اشــاره به اینکه در 24 تیرماه امسال 
وضعیت رفع تعهدات ارزی سال های ۹7 و ۹۸ و همچنین 
مقررات بازگرداندن ارز حاصل از صادرات ابلاغ شــد، اظهار 
داشت: بر اساس مقررات صادرات و واردات به کارگروه پایش 
رفتار تجاری اختیاراتی داده شــد. این کارگروه می تواند در 
صورتی که در رفتار تجاری سوءرفتاری مشاهده کرد، کارت 
بازرگانی فرد را تعلیق یا باطل کند. یکی از این سوءرفتارها 
عدم رفع تعهدات ارزی است. صادرکنندگانی که رفع تعهد 
ارزی انجــام نداده انــد به دو گــروه تولیــدی و بازرگانی 
تقسیم بندی شــده اند و در حوزه بازرگانی کارت بازرگانی 
2100 صادرکننده ای که تعهدات ارزی انجام نداده اند و به 
عبارتــی صفر درصد تعهد ارزی داشــته اند، تعلیق شــد. 
صادرکنندگانــی که تا ۳0 درصد تعهد ارزی انجام داده اند، 
اگر تا 1۵ شــهریور جاری رفع تعهد ارزی آنها انجام نشود، 
کارت بازرگانی آنها در روز 1۵ شــهریور تعلیق می شــود و 
صادرکنندگان همین حوزه که رفع تعهد ارزی آنها ۳1 تا ۶۹ 
درصد است، اگر تا پایان شهریور رفع تعهد ارزی خود را انجام 
ندهند، کارت بازرگانی این دســته از صادرکنندگان نیز در 
مورخ ۳1 شهریور تعلیق می شود.فعلا کارت های بازرگانی 
باطل نشده اســت، وقتی کارتی تعلیق می شود اجازه هیچ 
صادراتی ندارد. در یک ماه گذشــته با بیش از ۳00 شرکتی 
که تعهدات ارزی آنها صفر درصد بوده، جلســاتی برگزار و 

درخصوص رفع مشکلات آنها صحبت شده است.

سود خالص شرکت 
بیمه ملت در بهار امسال 
بهار سال  به  نســبت 
گذشــته با جهشــی 
195درصــدی از ۲1۳ 
159میلیون  و  میلیارد 
ریال در سه ماه نخست 

سال گذشته به رقمی بالغ بر ۶۲۸ میلیارد و 5۸۴ 
میلیون ریال در سه ماهه نخست امسال افزایش 

یافته است. 
با رشد ســود خالص بیمه ملت در بهار امسال، سود 
سهامداران بر اساس صورت های مالی حسابرسی نشده این 
شرکت از 7۵ ریال در بهار پارسال با رشدی 1۹۵ درصدی 
به رقم 221 ریال رســیده است. بررسی های انجام شده، 
همچنین نشان می دهد که حق بیمه صادره بیمه ملت در 
ســه ماهه ابتدایی امسال با رشدی 17 درصدی نسبت به 
مدت مشابه پارسال از رقم یک هزار و ۸1۸ میلیارد و ۹47 
میلیون ریال به رقم 2هزار و 121 میلیارد و ۵0۹ میلیون 
ریال رســیده اســت. همچنین شــرکت بیمــه ملت با 
مدیرعاملی اسماعیل دلفراز، موفق شده تا درآمد حق بیمه 
خود را از رقم یک هزار و ۳2۸ میلیارد و ۸۸4 میلیون ریال 
در بهار پارســال با ۸0 درصد افزایش به رقم 2هزار و ۳۹۵ 
میلیارد و 7۹۹ میلیون ریال برســاند. نکته قابل تامل در 
کارنامه فصل بهار امسال شرکت بیمه ملت این  است که 
درآمد حق بیمه سهم نگهداری این شرکت با رشدی ۵۶ 
درصدی نسبت به بهار پارسال از یک هزار و ۵0 میلیارد و 
2۳0 میلیون ریال به رقمی معادل یک هزار و ۶۳7 میلیارد 
و ۸۳۳ میلیون ریال رســیده اســت. این گزارش نشان 
می دهد که شرکت بیمه ملت در پایان سال گذشته 1۳هزار 
و ۸۹4 میلیــارد و 7۵4 میلیــون ریال بیمه صادر کرده و 
درآمد این شرکت از محل حق بیمه های صادره بیش از 11 
هزار و 74 میلیارد و ۸14 میلیون ریال برآورد شده و از کل 
حق بیمه تولید شده در سال گذشته بیش از  ۸ هزار و ۹۶۳ 
میلیارد و 72۵ میلیون ریال را نزد خود نگه  داشــته است. 
این شرکت در سال گذشته بالغ بر 7 هزار و ۳۸۵ میلیارد 
و ۶1۹ میلیون ریال و در بهار امسال هم برابر با یک هزار و 
۳۶7 میلیارد و 4۶2 میلیون ریال خسارت به بیمه گزاران 
خســارت دیده پرداخت کرده است. شرکت بیمه ملت در 
حالی در پایان سال گذشته ۸۹7 میلیارد و ۸72 میلیون 
ریال سود خالص داشته که تنها در بهار امسال موفق شده 
به سودی بالغ بر ۶2۸ میلیارد و ۵۸4میلیون ریالی دست 
یابد. افزون بر اینکه سود خالص هر سهم بیمه ملت در پایان 
سال گذشــته ۳1۵ریال بوده و در بهار امسال به ازای هر 

سهم 221 ریال سود شناسایی شده است.

خبـــر
طرحفروشاوراقنفتی
فعلامتوقفشدهاست

کارتبازرگانی۲۱00صادرکننده
تعلیقشد

جهش۱۹5درصدیسودخالص
بیمهملت

 نقش مهم در ایجاد زیرساخت های توسعه ای 
و اشتغال پایدار در کشور داشته ایم

دکتر حســین مهری در 
نشست مشترک مشــاوران و 
رابطین امور مجلس سازمان های 
تابعه امور اقتصادي و دارایي که 
به میزبانی بانک صنعت و معدن 
برگزار شــد، اعلام داشت: این 
بانــک، نقش مهمــي در ایجاد 

زیرساخت هاي توسعه اي و اشتغال پایدار در کشور داشته است.
وی اظهار داشت:  بانک صنعت و معدن در تأمین اعتبار طرح 
هاي مختلف در حوزه تولید و طرح هاي زیرســاختي کشور شامل 
نیروگاه ها به ظرفیت 7۵00 مگاوات، طرح هاي فولادي با ظرفیت 
۸ میلیون تن، احداث و تجهیز خطــوط راه آهن، خرید 11 فروند 
هواپیما و تأمین مالي و تعمیرات اساسي 2۵ فروند هواپیما، احداث 
چندین مجتمع پتروشیمي به ظرفیت ۵ میلیون تن و طرح هاي آب 
شیرین کن در جنوب کشور به ظرفیت ۳۵0 هزار متر مکعب در روز 
و ایجاد و توسعه صنایع غذایي اقدامات مؤثري را به انجام رسانده است.  
در شاخص هاي عملکردي بانک مانند مانده سپرده هاي چهارگانه، 
گشایش اعتبار ریالي، ضمانتنامه و پرداخت ها و وصولي ها نیز عموماً 
رشد بیش از 70 درصد را شاهد هستیم اما هدفگذاري ما براي تحقق 
جهش تولید، حصول رشــد بیش از 100 درصدي در این شاخص 
هاست. براي واگذاري اموال مازاد نیز فعالیت هاي مطلوبي صورت 
گرفته و شرکت هایي مانند نخ خمین، کاغذ کارون و لاستیک پارس 
و را واگذار نمودیم و ســهام متعلق به بانک در شرکت هاي سرمایه 
گذاري توسعه صنعت و تجارت، صندوق مالي توسعه تکنولوژي و 
سیمان مازندران نیز واگذار گردید و در نظر داریم سه شرکت باقیمانده 

را نیز واگذار کرده و بانک را به طور کامل از بنگاه داري خارج کنیم.
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 وزیر نفت گفت: امسال میزان 
صادرات گاز به 15 تا 1۶ میلیارد متر 
مکعب خواهد رســید البته ترکیه 
حدود دو ماه و نیم گاز دریافت نکرد. 
5۰ میلیون متر مکعب به عراق صادر 
می شود و تا حدی گاز به ارمنستان 
ارسال می کنیم. پاکستان نیز فعلا 
به رغم آمادگــی ما گازی خریداری 

نمی کند. 
بیژن زنگنه در نشســتی خبری با 
اشاره به برنامه های گازرسانی روستایی و 
طرح های توســعه ای بــزرگ در پارس 
جنوبی و غــرب کارون اظهار کرد: بهبود 
وضعیت پالایشگاه ها نیز در دستور کار ما 
قرار دارد.وی درباره گازرسانی به نیروگاه ها 
و تغییــرات آن از ســال 1۳۹2 تاکنون 
تصریح کرد: در ســال 1۳۹2، حدود 4۳ 
درصد سوخت نیروگاه ها به صورت مایع 
بود که ارزش آن 1۸ میلیارد دلار می شد، 
اما در چند سال اخیر این رقم به 10درصد 
رسیده است، اگرچه ۵/ 4 تا ۵درصد تقاضا 
افزایش یافته اســت. وی با بیان اینکه در 
حال حاضر تمامی نیروگاه ها به جز کنارک 
و چابهار گازسوز هستند، گفت: نیروگاه ها 
به لحاظ سوخت مایع نیز از ذخیره خوبی 
برخوردارند.وزیر نفت درباره کشف گاز در 
دریای سیاه توســط ترکیه و تاثیر آن بر 

دریافت گاز از ایران اظهار کرد: براســاس 
آنچه اعلام شــده گاز کشــف شده ۳20 
میلیارد متر مکعب گاز درجا است که 2۳0 
میلیارد متر مکعب آن قابل برداشت است، 
بنابرایــن روزی ۳۵ میلیون متر مکعب 
امکان برداشت دارند. اگر همه اعداد دقیق 
باشــد، ترکیه 1۳0 میلیون متر مکعب 
کمبود گاز دارد که این گاز کشــف شده 
فقط ۳0 تا ۳۵ میلیون متر مکعب از نیاز 
این کشــور را تامین می کند.وی با بیان 
اینکه به دلیل تحریم ها واحد ال ان جی در 
کشور احداث نشد، گفت: از همین رو به 
دنبال ســاخت مینی ال ان جی رفتیم اما 
اکنون قیمت جهانی پایین است و در واقع 

قیمت جذابیتی برای سرمایه گذاران ندارد. 
وی با بیــان اینکه به دنبال احداث مینی 
ال ان جی برای مصارف داخلی در راه آهن 
و لوکوموتیوها هستیم تا به جای گازوئیل 
و نفت گاز از ال ان جی استفاده کنند، گفت: 
اولویــت اول برای مصــرف ال ان جی در 
کشــور لوکوموتیوها هستند، برنامه این 
است تا چندین واحد ال ان جی در راه آهن 
احــداث کنیم البتــه نیازمند همکاری 
وزارت راه بــرای اصــلاح لوکوموتیوها 

هستیم.
اگر سکوت می کنیم

 به دلیل مصلحت کشور است
وزیر نفــت در واکنش به انتقادهای 

اخیر به عملکردش و اعتقاد نداشــتن به 
پالایشگاه سازی اخیر گفت: ما وظیفه مان 
را انجــام و جواب می دهیم، زبان ما قطع 
نشده اســت، اگر بعضی وقت ها سکوت 
می کنیم به دلیل مصلحت کشــور است، 
کسی که می خواهد خدمت کند به آرامش 
نیاز دارد.وی اظهار کرد: منتقدان پس از 
یک عمر خدمت در جمهوری اســلامی 
موارد بسیاری به ما می گویند. اما ما تحمل 
می کنیم، می شنویم و چاره ای هم نداریم، 
زیرا آدمی که باری سنگین بر دوش دارد 
ممکن است حرف های زیادی بشنود، اما 
حرف نمی زند. وی افزود: این نیســت که 
من زبان ندارم، اما خیلی وقت ها به دلیل 
مصلحت کشور باید سکوت کنم.وزیر نفت 
درباره انتقادها مبنی بر اعتقاد نداشتن به 
پالایشگاه سازی هم با بیان اینکه مخالفت 
با پالایشگاه سازی اتهام بی دلیل و شایع 
است، توضیح داد: بنیان پالایشگاه ستاره 
خلیج فارس در زمان من گذاشته شده و 

اسنادش هم موجود است.
پالایــش  ظرفیــت  افزایــش   
پالایشگاه های داخلی را نیز شاهد هستید. 
چه فــردی پالایشــگاه بندرعباس را به 
ظرفیت نهایی رســانده است؟! ظرفیت 
روزانه پالایش نفت کشور اکنون 2 میلیون 

و 200 هزار بشکه است.

زنگنه: صادرات گاز به 16 میلیارد مترمکعب می رسد 

ســخنگوی گمرک با 
بیان اینکه ســاکنان ژاپن 
علاقــه زیادی بــه گبه 
فرش های ایرانــی دارند، 
گفت: در چهار ماه نخست 
امسال، بیش از ۸۲ میلیون 
دلار فرش، گلیم و گبه به 5۷ 
کشــور جهان صادر شده 
اســت. به گزارش گمرک 
ایران، سیدروح الله  لطیفی  
گفت: در ۴ ماه  اول ســال 
جاری، بیش از ۸۲ میلیون و 
5۷9 هزار و ۳۰5 دلار، برابر 
با ۲۰ هزار و ۸۸۶ تن، فرش، 
گلیم وگبه به 5۷ کشــور 

جهان صادر شده است. 
سخنگوی گمرک با اشاره 
به جایگاه ایران در تولید فرش، 
اظهار کرد: ایــران بزرگ ترین 
تولید کننده فــرش در جهان 
است و پیش از اجرای تحریم ها، 
بزرگ ترین صادر کننده فرش 
دنیا نیز بوده است؛ ضمن آنکه تا 
ســال۹7 بیش از ۳0 درصد از 
فرش های صادراتــی ایران به 
آمریکا صادر می شد، اما این رقم 
در سال ۹۸ به صفر رسیده است. 

لطیفــی همچنیــن افــزود: 
کشورهایی نظیر کانادا، استرالیا، 
آلمان، ژاپن، ایتالیا، کویت، کنیا، 
عراق، پاکستان، زلاندنو، بحرین، 
بلژیــک، قطر، تایلنــد، چین، 
فرانسه، انگلستان، افغانستان، 
پاکســتان، هند و دانمارک از 
کشــورهای مقصد صــادرات 
فــرش، گلیــم و گبــه ایرانی 
هستند؛ ضمن آنکه در این میان 
افغانستان با 1۸ میلیون و 7هزار 
و 4۹7دلار، عراق با 17 میلیون 
و 40۶ هزارو ۵۵ دلار و پاکستان 
با ۵ میلیون و 421 هزار و ۳7۳ 
دلار، اصلی ترین و بیشــترین 

میزان واردات فرش ایرانی را به 
خود اختصاص داده اند و ســه 
مقصد اصلی صادرات فرش های 
ایرانی به شمار می روند.  وی در 
ادامه گفت: فرش ایران به علت 
کپی از نقوش آن توسط رقبا و 
رقابت های ناســالم در نیم قرن 
اخیر، دچار دگرگونی هایی در 
بازارهای جهانی شده که از رشد 
شتابان آن کاسته است؛ اگرچه 
فرش ایران بــه علت دارا بودن 
نقــوش زیبــا و ســحرانگیز، 
همچنیــن دوام و ریزبافــی و 
داشــتن رنگ هــای طبیعی و 
شفاف، از قدیم، در کلیه   بازارهای 

جهانی یگانــه و بی رقیب بوده 
اســت. ولی در نیم قرن اخیر، 
ســهم فرش ایران در بازارهای 
جهانی رو به کاهش گذاشته و 
بازار صادرات، از حالت انحصاری 
به صورت رقابتی در آمده است.  
دبیر شــورای اطلاع رســانی 
گمرک درخصوص صادرات گبه 
گفت: یکــی از صنایع معروف 
ایران گبه فرش است که در این 
صنعت کشورمان تجربه زیادی 
دار د کــه از همیــن رو در بازار 
داخلی و خارجی شاهد استقبال 
خوبی از تولیدات ایران بوده ایم. 
همچنین یکــی دیگر از دلایل 

استقبال از گبه فرش این است 
که گبه فــرش پرزها ی بلندی 
دارد کــه ایــن خــود تاثیــر 
چشــمگیری بــر نرمــی گبه 
می گذارد. لطیفی ادامه داد: بنا بر 
اطلاع برخی کارشناسان مطلع، 
ســاکنان ژاپن علاقه زیادی به 
گبه فرش های مــا دارند و گبه 
فرش هایی کــه دارای نقش و 
نگار های حیوانات هســتند و با 
نخ های طبیعی و کیفیت های 
عالی بافته می شــود، در کشور 
ژاپــن خواهان زیــادی دارد و 
ژاپنی ها می گویند که رنگ هایی 
که در فرش ها به کار رفته است 
با سیســتم و ذائقه مردم ژاپن 
همخوانی دارد. به گفته وی، آنها 
تاکید می کنند در ژاپن فروش 
خوبی دارند و فروش گبه های 
ایران دو یا سه برابر حصیر تاتامی 
ژاپن اســت؛ به طوری که آمار 
صادرات فرش و گبه ایرانی در 4 
ماه اول سال ۹۹ بیانگر این است 
که میزان 2 میلیون و ۳0۹ هزار 
و ۸42 دلار بــه ایــن کشــور 
صــادرات فــرش گبه صورت 

گرفته است.

صادرات 82 میلیون دلاری فرش گلیم و گبه 

دکتر »اردشیر سعدمحمدی«، مدیرعامل شرکت 
ملی صنایع مس ایران به همــراه »الله وری دهقانی«، 
نماینده مردم ورزقان و خاروانا در مجلس شورای اسلامی، 
از مجتمع مس سونگون و طرح های توسعه ای این مجتمع 

بازدید کرد.
به گزارش »نیســیکو« در این بازدید »حیدر ضیغمی«، 
مشاور مدیرعامل و مدیر گروه روابط عمومی، »بهروز رحمتی«، 
معاون توسعه و اکتشافات، »محراب احمدیان«، معاون توسعه 
سرمایه انسانی و سیســتم های اطلاعاتی شرکت مس، »علی 
بیات ماکو«، مدیر مجتمع مس ســونگون و »شهریار متوکل«، 
مدیر اکتشــافات و مهندســی توســعه شــرکت مس، دکتر 

سعدمحمدی را همراهی می کردند.
در این بازدید دکتر سعدمحمدی ضمن بازدید از معدن و 
ســد باطله مجتمع مس ســونگون در جریان روند پیشــرفت 

طرح های توسعه هیپ لیچینگ سونگون و فاز سه تغلیظ مجتمع 
مس سونگون قرار گرفت. گفتنی است طرح احداث فاز سه تغلیظ 
مجتمع مس سونگون با ظرفیت 1۵0 هزار تن کنسانتره مس با 

عیار 0.2۶ و پروژه کارخانه هیپ لیچینگ مجتمع مس سونگون 
نیز با هدف تولید ۳000 تن مس کاتدی در سال در این مجتمع 

در حال انجام است.

 بررسی طرح احداث فاز سه تغلیظ مجتمع مس سونگون با ظرفیت ۱50 هزار تن کنسانتره مس با عیار 0.2۶ 



www.etebar.net

دوشنبه 10 شهریورماه 1399، شماره 243

9
استاندارتهرانبرشناساییاموالمازاددستگاههایاجراییوفروشآنهاجهتتامینمنابعتکمیلطرحهاینیمهتماماستانتهران
تاکیدکرد.انوشیروانمحسنیبندپیدرجلسهشورایاداریاستانتهرانبااشارهبهرعایتپروتکلهایبهداشتیتوسطهیأتهای
عزاداری،ازهمراهیمردمتشکرکردوافزود:باهمراهیمردمدررعایتپروتکلهایبهداشتی،مراسمعزاداریسروروسالار
شهیدانبخوبیبرگزارمیشود.استاندارتهرانتصریحکرد:ازآنجاکهدرآستانهسالتحصیلیجدیدهستیمرؤسایآموزشوپرورش
شهرتهرانوشهرستانهایتهرانباسرعتعملتمهیداتلازمرابرایشروعسالتحصیلیاتخاذکنند،چراکهبایدآمادگیکامل
داشتهباشیمودرزمانمقرربراساسدستورالعملستادملیعملکنیم.ویدربارهشناساییاموالمازاددستگاههایاجرایینیز
گفت:دستگاههانسبتبهمعرفیایناموالاقدامکنندتادرتشریفاتقانونیاموالبهفروشبرسدوازمنابعحاصلازآنجهت

تکمیلطرحهاینیمهتماماستانتهراناستفادهشود.

تأکیداستاندارتهران
برشناسایی
اموالمازاد

دستگاههایاجرایی

هفته نامه اقتصادی ایراناقتصاد و بورس

خبـــــر

وزیر تعاون، کار و 
رفاه اجتماعی پاســخ 
درباره  برانگیزی  تامل 
عملکرد دولت در قبال 
فروش باقی مانده سهام 

عدالت داد.
محمد شریعتمداری 

در حاشیه افتتاح مرکز ارتباط با بازنشستگان و مرکز نوآوری 
صبا در پاسخ به سؤال خبرنگاران مبنی بر اینکه آیا درست 
است که صندوق دارا یکم و دارا دوم از باقیمانده سهام عدالت 
مردم است که در قالب صندوق به فروش می رسد؟ گفت: 
این از مواردی است که می دانم و نمی گویم! چون موضوع 
تخصصی مربوطه وزیر اقتصاد است و از ایشان سؤال کنید.
وی سپس در پاسخ به سوال دیگری مبنی بر اینکه چه موقع 
افزایش حق مسکن کارگران اعمال می شود، گفت: براساس 
آنچه که در شورای عالی کار به تصویب رسیده و هیأت دولت 
نیز آن را تصویب کرده است، این افزایش حق مسکن از اول 
تیرماه اعمال می شود.  شریعتمداری، در مورد دریافت بیمه 
بیکاری کارگرانی که به خاطر کرونا به صورت اجباری بیکار 
شدند، گفت: مشکلاتی در سامانه ثبت کارگران ایجاد شده 
بود که این مشکلات رفع شد و قرار شد با ثبت نام در سامانه 
کارا، زمینه ای فراهم شود تا کارگرانی که در شرایط کرونا به 
صورت اجباری بیکار شدند، طبق مصوبه ستاد ملی کرونا به 
میزان ۵۵ درصد حداقل مزد کارگران به علاوه ۵ درصد برای 
هر ســر عائله دریافت کنند و کسانی که از 20 اسفند سال 
گذشته تاکنون بیکار شده اند، مشمول این بیمه بیکاری 
می شوند.   مطابق ماده ۶ و 7 قانون بیمه بیکاری، نیاز به حضور 
فیزیکی افراد نیست و فقط کافی است در سامانه مربوطه 
ثبت نام کنند و تقاضای خود را اعلام کنند و حق بیمه بیکاری 
از طریق شماره شبا به حساب افراد واریز می شود، همچنان 
که در مورد تمدید دفترچه های بیمه تأمین اجتماعی نیاز به 
مراجعه حضوری نیست. وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی 
همچنین در پاسخ به سؤال خبرنگار فارس که قرار شد میزان 
بیشتری از سهام شرکت شستا در بورس ارائه شود گفت: 
طبق مصوبه دولت قرار شــد شرکت هایی که وارد بورس 
می شــوند تا پایان سال 2۵ درصد ســهام خود را ارائه و یا 
اصطلاحاً شناور سازند ما هم متعهد هستیم تا پایان سال 2۵ 
درصد از سهام شستا را در بورس ارائه کنیم.  وی  همچنین 
با اشاره به اینکه ۶0 درصد از جامعه ایران در حال حاضر جوان 
است، گفت: مشکل اول در کشور بیکاری است که باید افراد 
بیکار با مهارت مجهز شوند.  او در پاسخ به سؤال دیگری مبنی 
بر اینکه آیا کارگران مناطق آزاد و ویژه هم باید مشمول قانون 
کار شوند، گفت: همه کسانی که در جغرافیای ایران زندگی 
می کنند مکلف به رعایت قانون کار هستند گرچه در مناطق 
آزاد و ویژه اقتصادی قرار داشته باشند و در هیچ جای ایران 
و سرزمین و جغرافیای ایران هیچ کس نمی تواند کمتر از 
آنچه که در قانون کار و شــورای عالــی کار برای حداقل 

دستمزد درنظر گرفته شده، مزد کمتری بدهد.

در همین حال مدیر مطالعات اقتصادی بورس کالا 
گفت: تا یک ماه آینده با انتشــار اوراق ســلف موازی 

استاندارد، مسکن در بورس کالا پیش فروش می شود.
به گزارش خبرگزاری تســنیم، جواد فلاح افزود: 
عرضه این اوراق به افراد امکان می دهد تا براساس پولی 

که در اختیار دارند اقدام به پیش خرید مسکن کنند.
مدیر مطالعات اقتصادی و سنجش ریسک بورس 
کالا ادامه داد: پیش خرید مســکن در چارچوب بورس 
کالا صورت می گیرد و بورس کالا تضمین ها را از طرفین 
دریافت می کند و افراد می توانند با خیال راحت اقدام به 
پیش خرید مسکن کنند. افراد می توانند به صورت متری 
و در قالب هر واحد هر متر مربع مسکن خریداری کنند.

وی با اشــاره به اینکه تغییــرات قیمتی از جمله 
مشکلات متقاضیان خرید مسکن در کشور است گفت: 
افراد زمانی که برای خرید مســکن مراجعه می کنند با 
افزایش قیمت مسکن روبرو می شوند و باید صبر کنند تا 
پولشان به حد خرید ملک برسد، اما با خرید این اوراق 
فرد می توانــد از ارزش افزوده ملک هم بهره ببرد. افراد 
می توانند هر واحد از صنــدوق را خریداری کنند و در 
موعد سررســید به واحد مورد نظر خود دست یابند در 
مقابل اگر تا سررسید اوراق، نیاز به پول داشتند می توانند 

واحد این اوراق را بفروش برسانند.

ســرمایه گذاری صبا تامین ۶7۹ میلیارد تومان از 
واگذاری سهام در مردادماه سود کسب کرد. صباتامین 
این ســود را از فروش 10 شرکت به مبلغ 107 میلیارد 
تومان به دست آورد. بیشترین سود مزبور متعلق به سهام 
ملــی صنایع مس ایران به مبلــغ 1۵0 میلیارد تومان و 
سرمایه گذاری صدرتامین معادل ۹2 میلیارد تومان بوده 
اســت. ارزش پرتفوی بورسی این شرکت در پایان دوره 
یک ماهه مرداد بالغ بر ۵۳ هزار و ۸22 میلیارد تومان بوده 

است.
 براســاس این گزارش »صبا« ســهام 2۹ شرکت 
بورســی را در پرتفوی خود دارد. این رقم در ابتدای دوره 
معادل ۵۹ هزار و 1۹7 میلیارد تومان بود. ارزش پرتفوی 
غیربورسی این شرکت نیز پایان مرداد معادل 2 هزار و ۶۶ 
میلیارد تومان اعلام شد. ســرمایه گذاری صبا تامین با 
سرمایه ۵/ 1 هزار میلیارد تومانی از نظر سرمایه اسمی و 
ارزش گروه ســرمایه گذاری ها در رده نخست قرار دارد. 
راهبرد اصلی این شــرکت مدیریت پرتفوی بورســی و 

غیربورسی است.

خبـــر
توضیحاتوزیرکاردربارهفروش

باقیماندهسهامعدالت

آغازپیشفروشمسکن
دربورسکالاتایکماهدیگر

سود۶۷۹میلیاردی»صبا«

 با رشد 4۱ هزار واحدی
ورق بورس برگشت 

پس از کاهش محسوس شاخص بورس در دو هفته 
اخیر، روز گذشته مجدداً شاخص بورس به مدار صعودی 

خود برگشت و رشد ۴1 هزار واحدی را ثبت نمود.
پس از دو هفته اصلاح شاخص بورس، که مجموعا رقمی در 
حدود 4۵0 هزار واحد شد، بالاخره، دیروز شاخص بورس در مدار 
صعودی قرار گرفت و توانست جلوی ریزش های مکرر بازار را بگیرد.  
به گزارش خبرگزاری تسنیم، در جریان دادوستدهای روز 
سه شــنبه بازار ســرمایه بیش از ۹ میلیارد و ۳۶2 میلیون سهم و 
حق تقدم به  ارزشــی بالغ بر 14هــزار و ۳01 میلیارد تومان مورد 
دادوستد قرار گرفت و شاخص بورس با رشد 41 هزار و ۸02 واحدی 

در ارتفاع یک میلیون و ۶۵0 هزار و ۳۸4 واحد قرار گرفت.
بیشترین اثر مثبت بر دماسنج بازار سهام در روز جاری به نام 
نمادهای معاملاتی شرکت های صنایع پتروشیمی خلیج  فارس، 
فــولاد مبارکه اصفهان و ملی صنایع مس ایران شــد و در مقابل 
شرکت های فولاد خراسان، کشتیرانی جمهوری اسلامی ایران و 
سرمایه گذاری شاهد با افت خود مانع افزایش بیشتر نماگر بازار سهام 

شدند.
در همین زمینه، محمود خواجه نصیری، عضو هیئت مدیره 
بورس تهران بیان کرد: کسی فکر نمی کرد که دو نوبت شدن معاملات 
تا این حد در ریزش بازار نقش داشته باشند. در شرایط کنونی جای 
دارد از مردم عذرخواهی شود. روی هم رفته دو نوبت شدن معاملات 
که ناشی از نقص فنی در هسته معاملات بود سبب ریزش بازار شد. 
انتظار می رود با برگشتن حالت معاملات به یک نوبت در روز، آرامش 
به بازار باز گردد.  تا دو هفته قبل حدود ۹0 درصد بازار سرمایه دست 
حقیقی ها بود و به محض اینکه بازار قفل شــد حقوقی ها احساس 
کردند که بهتر است نقش پررنگ تری ایفا کنند تا نقد شوندگی بازار 
بیشتر شود. بازار سرمایه نیاز به اقدام دارد، نباید بازار سرمایه را ضعیف 
و زمین خورده پنداشت، اگر کمکی لازم باشد حقوقی ها نقش آفرین 
خواهند بود. نباید شرایط فعلی بازار را بحرانی نامید. مردم دو الی سه 
روز صبر کنند خواهند دید که بازار برخواهد گشــت و دوباره عده 
زیادی به سمت خرید می آیند و در مجموع به  نظر می رسد بعد از 
ریزش دو هفته ای شاخص، نگاه مردم به این بازار منطقی تر خواهد 

شد.
ظرفیت هسته معاملات هفت برابر شد

همچنین، امیر  هامونی، مدیرعامل فرابورس نیز بیان کرد: 
ظرفیت هسته معاملات هفت برابر شد و پیش از این هر ثانیه ۶00  
تراکنش معاملات انجام می شد که با زحمت شبانه روزی مهندسان 
انفورماتیک بورس این تعداد به ۳000 تراکنش در هر ثانیه ارتقاء 
یافته است. حقوقی های بازار تا زمانی که بازار از شرایط ریزش فعلی 

خارج شود در کنار مردم حضور خواهند داشت. 
گفتنی است، همزمان با اصلاح اخیر بورس دو نظر مطرح شد، 
یکی اینکه شاخص بورس در یک میلیون و ۶00 هزار واحد به کف 
تکنیکال رسید و از آن به بعد رشد شاخص شروع می شود، البته به 
طور تدریجی و آهسته. یکی دیگر اینکه رشد روز گذشته محصول 
حمایت حقوقی ها از بورس بوده که بعد از مدت کوتاهی احتمالا روند 

نزولی آن مجدداً آغاز شود.
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مهدی طارمی بالاخره سکوتش را شکست و شایعات مربوط به توافقش با باشگاه پورتو پرتغال را تایید کرد. ستاره خط حمله تیم ملی ایران که فصل درخشانی را در ریوآوه پشت سر گذاشت و با پیشنهادهای متعدد مواجه شد، گویا قصد ندارد خاک پرتغال را ترک کند.  در این مدت 
اخبار زیادی در مورد انتقال قریب الوقوع طارمی به پورتو منتشر می شد، اما مهاجم بوشهری که در زادگاهش مشغول استراحت بود، واکنشی به این مساله نشان نمی داد. سایت »مرکاتو آزول« در پرتغال در نقل قولی کوتاه از طارمی نوشته: »بین من و باشگاه پورتو توافق صورت گرفته است.« 
این رسانه سپس اینطور ادامه داده: »قرارداد طارمی با ریوآوه تا سال 2024 اعتبار دارد ولی ملی پوش ایرانی در تلاش است تا به هر نحوی پیراهن پورتو را به تن کند. قرارداد مهاجم ایرانی با پورتو 4 ساله و به ارزش ۶ میلیون یورو خواهد بود.« در همین حال روزنامه جوگو در پرتغال هم 
جزئیات دیگری از این خبر را منتشر و ادعا کرده طارمی بلیتش را به مقصد پورتو رزرو کرده است. این رسانه نوشت: »بر اساس توافقات به وجود آمده میان مدیربرنامه مهدی طارمی و باشگاه پورتو، به زودی قرارداد طرفین تا سال 2024 امضا می شود. او بلیتش را روز چهارشنبه )دیروز( به 
مقصد پورتو رزرو کرده و راهی این شهر است. در چند روز اخیر قدم های مهمی در راستای عقد قرارداد بین طارمی و پورتو برداشته شده و هیچ یک از دو طرف انتظار ندارد که این قرارداد در نهایت امضا نشود.« اگر حضور طارمی در پورتو نهایی شود، یک اتفاق جالب دیگر هم رخ خواهد داد. 
روایت سایت ورزش سه را در این مورد بخوانید: در شرایطی که باشگاه پورتو و مهدی طارمی به نهایی کردن این انتقال بزرگ بسیار نزدیک شده اند، هواداران تیم پرتغالی درخواست خرید ریکاردو کوارشما را داده اند؛ بازیکنی که از ستاره های محبوب پرتغالی محسوب می شود و امیدوار است 

تا آرزویش که خداحافظی از فوتبال با پیراهن پورتو بود را این فصل عملی کند. با این حال روزنامه آبولا خبر داده این انتقال انجام نخواهد شد و دست کم تا زمانی که »سرجیو کونسیسیو« سرمربی این تیم باشد، کوارشما به فهرست خرید پورتو راه نخواهد یافت. 

طارمی توافقش با پورتو 
را تایید کرد 

مسافر 
شش میلیون یورویی 

معاون  جوانبخت،  طهمورث 
فروش و بازاریابی شــرکت فولاد 
مبارکه، از تغییــر رویکرد تولید 
فولاد در سال جهش تولید می گوید: 
صنعت فولاد همواره نقش بسزایی 
در اقتصاد کشور داشته و در سال 
جهش تولید اهمیت این نقش دو 
چندان شده است؛ به این معنا که 
نه تنها باید در مســیر توسعه و 
افزایش تولید حرکت کند، بلکه باید 
ایجاد فرصت های شغلی جدیدتر را 
نیز در نظر بگیــرد. در این میان 
مسئـــــولیت  مهم تریــن 
ن  گا کنــــند لیــــد تو
محـــصولات فولادی در ســال 
»جهش تولید« ارزآوری به واسطۀ 
صادرات اســت؛ چرا که با وجود 
تحریم های ظالمانــه ای که برای 
فروش نفت کشور اعمال می شود و 
هدف غایــی آن علیه ملت ایران 
اســت، این تولیدکننــدگان و 
صادرکنندگان محصولات فولادی 
هســتند که باید علاوه بر تأمین 
بازارهــای داخلی، جای خالی  ارز 

حاصل از فروش نفت  را پر کنند.
امسال، سال »جهش تولید« 
نام گذاری شــده و همین امر بار 
سنگینی را به دوش تولیدکنندگان 
به ویژه  فــولادی  محصــولات 
شــرکت های معظمی چون فولاد 
مبارکه قرار داده اســت. در چنین 
شــرایطی که اتکای کشــور به 
درآمدهای ارزی حاصل از صادرات 
محصولات فولادی است، آیا صنعت 
فولاد نیازمند تغییر رویکرد است؟

مصرف ورق های فولادی در کشور 
را می توان به دو دســتة تجاری و ویژه 
تقســیم بندی کرد. در حــال حاضر با 
و  انجام شــده  ســرمایه گذاری های 
توســعه های صورت  گرفتــه، ظرفیت 
مصرف در بخش تجاری با مازاد عرضه 
مواجــه اســت؛ ولی مشــکل بخش 
محصولات ویژه، کمبود عرضه و نقصان 
در ظرفیت تولید است؛ بنابراین راهکار 
برون  رفت از وضعیت کنونی، بازنگری در 
توسعه های آتی و حرکت به سمت تولید 
محصولات ویژه است و این امر نیازمند 
سیاست گذاری کلان در رأس صنعت 
فولاد خواهد بود، چراکه ظرفیت مصرف 
در بخش محصولات ویژه، به گستردگی 
بخــش تجــاری نیســت و نیازمنــد 
سیاست گذاری برای توسعة یکپارچه 
جهــت جلوگیری از ایجــاد واحدهای 
مشــابه و همچنین تجمیع تولید برای 
رسیدن به صرفه جویی در مقیاس تولید 
به منظور افزایش قدرت رقابت اســت. 
به عنوان  مثال، در حال حاضر در بخش 
ورق های پوشش دار پایة روی، همچون 
گالوانیزه، گالوالــوم، گالوانیل، گالفان، 
مگنلیز، آلوزنیک، آلوسیلیس و امثال آن، 
سرمایه گذاری افراطی در بخش تولید 
گالوانیــزه تجــاری صــورت گرفته؛ 
به طوری که بیشتر تولیدکنندگان قادر به 
پر کردن ظرفیت تولید خود نیستند؛ این 
در حالی اســت که در بخش گریدهای 
ویژه در این زمینه، کشور با کمبود یا نبود 
ظرفیــت تولیــد ورق هــای گالوانیزة 
ساختمانی و خودرویی مواجه است. از 
ســویی، حرکت به ســمت تولید این 
گریدها نیازمند اطمینان از بازگشــت 
ســرمایه و پذیرش ریسک های مرتبط 

اســت که از عهــدة واحدهای کوچک 
 مقیــاس برنمی آیــد و لازم اســت 
شرکت های بزرگ مقیاس با پذیرش این 
ریســک ها در چرخة ایــن محصولات 
جدید در فرایند بازاریابی، مراحل ابتدایی 
و   هزینه بر     اعم  از    توســعه، معرفی و 
رشــد را با اتکا به توانمندی های فنی و 
مالی پشت سر بگذارند و این محصولات 
را بــه بــازار معرفــی کننــد تــا 
سرمایه گذاری های تکمیلی در بخش 
پایین دســت در جهت استفاده از آن ها 
صورت گیرد و موجبات توسعة صنایع 
تکمیلی پایین دستی همگام با بازارهای 

جهانی فراهم آید.
چالش های عرضه در بورس کالا 
تا چه میزان مانــع تحقق اهداف 

شرکت هاست؟
با توجه به رویکردهای بازاریابی در 
شــرایط رقابتی، عرضه در بورس کالا 
یعنی موظف کردن مشتری به خرید در 
شرایطی خاص، و این رویکرد بی شک 
محدود به شرایط زمانی و اقتضائات فعلی 
اســت. رویکــرد واقعــی بازاریابــی 
مشتری مداری است و طبیعتا در شرایط 
رقابتی، مشــتری هیچ گونه زحمت و 
دردســری را در مسیر خود برنمی تابد؛ 
همان طور که در شــرایط رکود، شاهد 
بودیم با اندک دشواری و نوسان قیمت، 
مشــتری مســیر واردات را در پیــش 
می گرفت. با این  حال برخی از چالش های 
موجود در شــیوة کنونی، یعنی عرضة 
کامل محصولات در بورس کالا، نسبت 
به شیوة متداول پیشین فولاد مبارکه که 
شامل کشف قیمت در بورس و در ادامه 
مچینگ می شد، سفارشات مشتریان با 
قیمت کشف شده را شامل موارد خاصی 
کرده است؛ به  نحوی  که تنوع محصولات 
فولاد مبارکه را با احتساب تولید بیش از 
100 گرید تجاری و   ویژه در 11 خانوادة 
محصول و حدود 70 مشخصة ابعادی، 
می توان به صــورت تقریبی بیش از 70 
هزار نوع محصول برشمرد. این در حالی 
اســت که در بورس، به جهت تجمیع، 
صرفا عرضه در ۵ نماد قابل انجام است و 
ایــن امر موجــب بروز مشــکلاتی در 
برنامه ریزی و تخصیص ســهمیه ها به 
مشــتریان پــس از خریــد  در  بورس 

می گردد. 
نکتة دیگر، محدودیت های بورس 
در تناژ سفارش گذاری محصولات گرم 
)ضریبی از 110 تن( و محصولات سرد 

)ضریبی از ۵0 تن( است که با توجه به 
نتایج ظرفیت  های بهین یاب، همچون 
این مورد که مشتریانی که مصرف 1۶0 
تن محصول گرم دارند و تنها می توانند 
یک ســفارش 110 تنــی ثبت کنند، 
ممکن است بخشــی از ظرفیت تولید 
آن ها از دســت برود. در این میان، نبود 
یکپارچگی میان ظرفیت شناسایی شده 
در سیســتم بهین یــاب و ســهمیة 
تخصیصی در بورس کالا نیز مشــکل 
دیگری است؛ به عنوان مثال به مشتریانی 
بــا ظرفیت 2۵00 تن و مشــتریانی با 
ظرفیت 200 تن، هر دو سقف سهمیه ای 

برابر تخصیص داده می شود. 
نکتة بعدی فروش نقدی در بورس 
و مشکل نقدینگی تولیدکنندگان واقعی 
در مقیــاس کوچک اعم از صنایع لوازم 
خانگــی، بســته بندی، صنایع فلزی و 
مواردی از این دست است. محدودیت 
نقدینگــی در گردش این شــرکت ها 
موجب می شود در حال حاضر، از 117 
مشــتری لوازم خانگــی، حداکثر 1۵ 
مشتری امکان خرید مستقیم از بورس 
را داشته باشند و مابقی مجبورند ورق را 
به صورت اعتباری از بازار تهیه کنند. این 
در حالی است که در رویة مچینگ، بنا 
بر مستندات و شواهد موجود، سهمیة 
موجود ماهانه حداقــل بین ۵0 تا 70 
مشتری تقسیم می شود. از سوی دیگر، 
ضوابط سخت گیرانة بورس جهت تسویه 
در سه روز کاری، موجب مشکلات مالی 
و بانکی برای مشــتریان شــده است؛ 
درحالی که در رویة پیشین، حداقل دو 
هفته زمان تسویه در اختیار مشتریان 

قرار داده می شد. 
معضل بعدی علاقه مندی دلالان 
به مشارکت در تأمین نقدینگی موردنیاز 
تولیدکنندگان در خرید از بورس است 
که در نهایت، منجر به دپوی محصولات 
در انبارهای دلالان و فروش با قیمت های 
بیشتر در بازار آزاد می شود. نکتة بعدی، 
عدم رصد زنجیــرة عرضة محصولات 
فولادی تا تبدیل کالای واســطه ای به 
کالای نهایی و رسیدن به دست مشتری 
نهایی است که منجر به ایجاد بازارهای 
موازی حاصل از حضور دلالان و فروش 
سهمیه های خریداری شده از بورس، به 
قیمت های بالاتر شده است. در نهایت 
باید به تمام این موارد، عدم الزام ســایر 
تولیدکنندگان محصولات فولادی به 
عرضه در بورس کالا را نیز اضافه کرد که 

خود موجب شکل گیری بازار موازی و 
قیمت های متفاوت شده است.

خودِ فرایند بورس چقدر در این 
زمینه سرعت گیر است؟

بر کسی پوشیده نیست که وجود 
بورس در هر نوع نظام اقتصادی موجب 
شکوفایی و رونق بازار خواهد بود؛ چرا که 
بر مبنای اصل عرضه و تقاضا قیمت ها 
کشف می گردد و شــفافیت و نظارت 
کاملی بر معاملات حاکم خواهد بود؛ ولی 
معامــلات در بــورس کالا فراینــد و 

پیچیدگی های خاص خود را دارد.
همان طور که می دانید، پیچیدگی 
فرایندهای خرید از بورس و ناآشــنایی 
برخی از تولیدکنندگان با مکانیسم های 
خریــد از بورس، موجب شــده برخی 
مشتریان موفق به خرید نشوند؛ ضمن 
اینکــه  قطــع ارتباط بین مشــتری و 
کارشناس فروش در زمان ثبت سفارش، 
موجب ثبت سفارش بدون لحاظ کردن 

الزامات فنی و کیفی شده است.
نکتة مهمــی که برخــی از افراد 
جامعه به آن اشــراف کامل ندارند و در 
اظهارنظرهای خود از آن غفلت می ورزند 
این اســت که محصولات فولاد مبارکه 
تماما در تالار بورس کالا به ثبت می رسد، 
با این توضیح که مقداری به روش عرضة 
عمومی است و مابقی به صورت مچینگ 
که آن هم شفاف و بدون کم و کاست در 
تالار اصلی ثبت می شود و هیچ اختلاف 
قیمتی بیــن عرضة عمومی و مچینگ 

وجود نخواهد داشت. 
در این میان آیا بازارهای هدف 
جدیدی بــرای فــولاد مبارکه 

شناسایی شده است؟
با توجه به مأموریت شرکت فولاد 
مبارکه در جهت ایفای نقش محوری در 
مدیریت بازار محصولات تخت فولادی 
کشور، این شرکت از طریق راهکارهایی 
همچون تدوین افق چشم انداز ده ساله، 
پیش بینی تقاضای بازار در افق پنج ساله، 
ترسیم نقشــة راه تکنولوژی و تعیین 
اولویت محصولات جهت سرمایه گذاری، 
در جهت شناسایی محصولات جدید و 
بازارهای هــدف داخلی و جهانی اقدام 
کرده اســت. در این خصــوص، طرح 
توســعة خط نورد گرم شمارة 2 فولاد 
مبارکه شکل گرفته تا با اجرای آن بتوان 
گروه هــای جدیــدی از محصــولات 
موردنیاز صنایع خودروسازی، لوله های 
انتقال سیالات )نفت و گاز( و سایر صنایع 

کشور را تولید و به بازار عرضه کرد.
با تحقق جهش تولید در سال 
جاری، هدف گذاری فولاد مبارکه 
برای سال 1۴۰۰ چگونه خواهد بود؟

فولاد مبارکه با در دستور کار قرار 
دادن سند چشــم انداز 1404 توسعة 
کشور، توسعه ها و سرمایه گذاری های 
خود را در راستای پاسخ گویی به تقاضای 
بازارهای مصرف خود همچون صنایع 
خودروســازی، نفت و گاز، ساختمان و 
لوازم خانگی، برنامه ریزی کرده و از این 
جهت، طبیعتا در راســتای تحقق این 
هدف، در سال 1400 هم شاهد به ثمر 
رســیدن بخش قابل توجهــی از این 
بــود؛  خواهیــم  ســرمایه گذاری ها 
به نحوی که افزایش تولید به میزان ۹00 
هزار تن )12 درصد( بیشــتر از ســال 
1۳۹۹ برنامه ریــزی شــده و به یاری 
خداونــد و تلاش و همــت مدیریت و 

کارکنان اجرایی خواهد شد. 

معاون فروش و بازاریابی فولاد مبارکه مطرح کرد:

جهش تولید، صادرات و  ارزآوری 
برای قدرت نمایی در دنیا
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۴تصمیمجدید
برایتداوم
رونقبورس
باشیبملایم

هفته نامه اقتصادی ایران

دکتر برات کریمی مدیرعامل بانک دی گفت: موفقیت های کسب شده در چند ماه اخیر را مرهون عزم جهادی و تلاش 
بی قفه تمامی همکاران برای بهبود شرایط بانک دانست و گفت: برنامه ریزی دقیق در سطح مدیریت کلان سازمان، اهتمام تمامی 
همکاران صف و ستاد و اعتماد و پشتیبانی سهامداران گرانقدر از رویکرد تیم مدیریت از مهم ترین دلایل ایجاد بهبود و دستیابی 
به موفقیت در شاخص های کلیدی بانک است که نتیجه آن را در افزایش میزان رضایت مشتریان، سهامداران و ذینفعان شاهد 
هستیم. کریمی، افزایش مانده و سهم سپرده های غیرهزینه زا، کاهش چشمگیر بهای تمام شده پول، کاهش NPL و افزایش 
وصول مطالبات، تشکیل گروه مالی یکپارچه و بهینه سازی شبکه شعب، افزایش درآمدهای غیرمشاع از طریق گسترش خدمات 
در بخش ریالی و ارزی و فروش سودآور املاک و دارایی های مازاد را نتیجه اقداماتی برشمرد که موجب شکوفایی دوباره بانک ارزش 
آفرین دی در مسیر سودآوری شد. وی  با اشاره به نقش تاثیرگذار پشتیبانی ستاد از شعب، خواستار هم افزایی هر چه بیشتر این 
دو بخش به منظور افزایش بهره وری و تسهیل فرآیندها شد وگفت:تمامی همکاران ستاد و شعب باید در قبال وظایف خود احساس 
مسئولیت کرده و به بهترین نحو پاسخگوی مشتریان عزیز به ویژه خانواده معزز شهدا و جامعه ایثارگران باشند و ما قدردان تلاش 

های بی شائبه همکاران خدوم که برای اعتلای بانک دی در شرایط ویژه شیوع کرونا جانفشانی می کنند هستیم.

همافزاییهرچهبیشتر
بهمنظورافزایش
بهرهوریوتسهیلفرآیندها

برات کریمی

»علی صفر ماکنعلی« رییس سازمان دامپزشکی کشور گفت: حدود 40 هزارتن شیر و فرآورده های 
لبنی به کشورهای اتحادیه اوراسیا  با اولویت روسیه صادر شده است.  در حوزه قرنطینه، پروتکل های بهداشتی 
واردات گوشت قرمز و فرآورده های خام دامی به روزرسانی شده است. همچنین پروتکل های واردات، صادرات 
و ترانزیت به پنج کشور روسیه، قزاقستان، ارمنستان، قرقیزستان بلاروس به روز رسانی شده است. براساس 
آمار منتشر شده وزارت بهداشت موارد مبتلا به تب کریمه کنگو نسبت به مدت مشابه سال قبل، ۵7 درصد 
کاهش پیدا کرده اســت. با اقدامات بهداشتی صورت گرفته بیماری تب کریمه کنگو در استان سیستان و 
بلوچستان کاهشی شده است. اکنون در حال تولید واکسن داخلی برای بیماری تب سه روزه دامی هستیم 
که به نظر می رســد در سال های آینده ریشه کن خواهد شــد. در تولید واکسن تب برفکی به خودکفایی 
رســیده ایم و درحال حاضر بیش از ۵0 میلیون دز ظرفیت مازاد بر تولید داریم که در آینده امکان صادرت 
بخشی از آن وجود دارد. در حوزه بیماری های دامی از بهمن ماه ۸4 تا ۹۶ بزرگترین بحران بهداشتی آنفلوانزای 

فوق حاد پرندگان را داشتیم که در سال ۹7  برنامه مبارزه و پیشگیری آن به طور جدی اجرا شد.

صادرات۴۰هزارتن
لبنیاتبه
اتحادیهاوراسیا

علی صفر ماکنعلی

مهدی صادقی نیارکی، از برنامه ریزی برای پیش فروش  و فروش فوق العاده خودروهای داخلی خبر داد و گفت: 
خودروسازان باید اموال و دارایی های غیرمولد خود را سریع تر واگذار کنند. وی در جلسه کمیته تخصصی خودرو، 
با تشریح مهم ترین تصمیمات این کمیته برای ساماندهی وضع صنعت خودرو، خواستار ارائه گزارشی از سوی 
خودروسازان در راستای اجرای مصوبات ستاد اقتصادی سران سه قوه مبنی بر واگذاری اموال و دارایی های غیرمولد 
شد. معاون امور صنایع وزارت صمت روند تجاری سازی و تولید خودرو را مناسب ارزیابی کرد و افزود: از ابتدای سال 
۹۹ تا پایان مرداد، بیش از ۳۶۵ هزار دستگاه خودرو توسط دو خودروساز بزرگ کشور تولید شده که بخش عمده ای 
از این تولیدات در قالب کاهش تعهدات در اختیار مشتریان قرار گرفته است. وی از افزایش 22 درصدی تولید خودرو 
تا ابتدای شهریور ۹۹ خبر داد و گفت: در این بازه زمانی روند تحویل خودروهای معوق افزایشی بوده و تاکنون 211 
هزار و ۵20 خودروی معوق تحویل مشتریان شده است. در این نشست، عملکرد شرکت های خودروساز در طرح های 
فروش و پیش فروش در مرحله های اول و دوم مورد بررسی قرار گرفت و تصمیماتی برای طرح های آتی فروش و 

پیش فروش خودرو اتخاذ شد.

خودروسازان
بایداموالمازادرا
بفروشند

مهدی صادقی نیارکی

مشــتریان بانک سپه می توانند از طریق مراجعه به درگاه های غیرحضوری و حضوری بانک و با ارائه 
اطلاعات مورد نیاز، نسبت به پذیره  نویسی واحدهای سرمایه گذاری صندوق سرمایه گذاری پالایشی یکم از 
تاریخ ۵ تا 1۹ شهریور ماه 1۳۹۹ اقدام کنند. به گزارش پایگاه اطلاع رسانی بانک سپه،این بانک به عنوان یکی 
از بانکهای عامل پذیره نویسی واحدهای سرمایه  گذاری صندوق سرمایه  گذاری پالایشی یکم دولتی این 
امکان را برای مشتریان فراهم کرده است تا از طریق مراجعه به درگاه های غیرحضوری و حضوری و با ارائه 
اطلاعات مورد نیاز، نسبت به پذیره  نویسی واحدهای سرمایه گذاری از تاریخ ۵ تا 1۹ شهریورماه 1۳۹۹ اقدام 
کنند. بر اساس این گزارش سقف سرمایه گذاری هر شخص حقیقی )هر کد ملی(، حداکثرپنجاه میلیون 
ریال )پنج میلیون تومان( تعیین شــده است وپذیره  نویسی برای هر فرد دارای کد ملی امکان پذیر است و 
محدودیت سنی برای متقاضیان وجود ندارد. لازم به ذکر است متقاضیانی که قبلا در پذیره نویسی واحدهای 
سرمایه گذاری صندوق واسطه گری مالی یکم )دارا یکم( شرکت کرده اند ، می توانند در مجموع دو صندوق 

تا سقف ۵0 میلیون ریال پذیره نویسی کنند و داشتن کد بورسی برای پذیره نویسی الزامی نیست.

پذیرهنویسی
صندوقسرمایهگذاری
پالایشییکم

بانک سپه

مجمع عمومی فوق العاده شرکت بیمه “ما” )سهامی عام( با رعایت تمام  پروتکل های بهداشتی، 
به منظور افزایش سرمایه از محل مازاد تجدید ارزیابی دارایی ها برگزار شد. به گزارش روابط عمومی 
شرکت بیمه “ما” ، مجمع عمومی فوق العاده  این شرکت به منظور افزایش سرمایه با حضور اکثریت 
ســهامداران روز دوشنبه سوم شهریور ماه برگزار شد . در ابتدای مراسم، با توجه به حضور اکثریت 
سهامداران، هیات رئیسه انتخاب شد و رییس مجمع ضمن خیر مقدم به سهامداران محترم، رسمیت 
جلسه را اعلام کرد. بر اساس این گزارش، در این مجمع که با حضور دکتر صادق رییس هیات مدیره 
به عنوان رییس مجمع، حجت بهاری فر مدیرعامل و عضو هیات مدیره به عنوان منشی، مهدی وهاب 
پور نماینده گروه مالی ملت و خانم غنی نماینده گروه توسعه مالی مهر آیندگان به عنوان ناظرین و 
همچنین نمایندگان بازرس قانونی و بیمه مرکزی ج.ا.ا به صورت حضوری و سازمان بورس و اوراق 
بهادار به صورت برخط برگزار شد، افزایش سرمایه شرکت بیمه “ما” از مبلغ 1۵00 میلیارد ریال به 

4000 میلیارد  ریال از محل مازاد تجدید ارزیابی دارایی ها مورد تصویب قرار گرفت.

تصویبافزایشسرمایه
167درصدیدرمجمع
عمومیفوقالعاده

حجت بهاری فر

رضا صالحی شهرابی رییس اداره کل اعتبارات و تامین مالی بانک مسکن با اشاره به آغاز هفته دولت گفت: بانک مسکن 
به عنوان تنها بانک تخصصی فعال در حوزه مسکن و ساختمان و همچنین بازوی اصلی دولت در حوزه پرداخت تسهیلات 
حمایتی، بخش ویژه ای را در راستای حمایت از هموطنان آسیب دیده در زمان وقوع حوادث غیرمترقبه پیش بینی کرده تا 
از طریق پرداخت تسهیلات ارزان قیمت به آنها بتواند مسیر جبران خسارات وارده در این حوادث را تسهیل کند. یکی از مهم 
ترین بخش های این سبد حمایتی، پرداخت تسهیلات به آسیب دیدگان در22استان کشور در جریان وقوع سیل گسترده 
فروردین ماه سال گذشته است که بانک مسکن از همان ابتدا با تدارک یک بسته ویژه تسهیلاتی تلاش کرد به هموطنان 
ساکن و البته آسیب دیده در این استان ها کمک کند. بانک مسکن اعتباری برای پرداخت سه سطح تسهیلات بازسازی 
واحدهای مسکونی روستایی و شهری، تعمیر واحدهای مسکونی روستایی و شهری و همچنین تامین امور معیشتی سیل 
زدگان، اعتباری به ارزش۹۵0میلیارد تومان به مدیریت شعب22استان خسارت دیده اختصاص داد. به گفته وی کارنامه 
عملکرد تسهیلات پرداختی از سوی مدیریت شعب بانک مسکن در این استان ها از ابتدای شهریورماه سال گذشته تا1۶مردادماه 

امسال نشان می دهد۸۹درصد از مجموع اعتبار تخصیصی، برای پرداخت این سه سطح از تسهیلات مصرف شده است.

یکسالحمایتویژه
بانکمسکن
ازسیلزدگانکشور

بانک مسکن

مدیر امور شعب شهرستان بانک شهر با اشاره به گسترش حمایت های این بانک از تولیدکنندگان استانی طی 
۵ ماه گذشته از سال، گفت: بانک شهر با هدف کاهش مشکلات ایجاد شده بواسطه گسترش شیوع ویروس کرونا و به 
منظور کمک به “جهش تولید” در کشور، ارائه تسهیلات مناسب به واحدهای تولیدی استانی را به طور گسترده در 
دستور کار خود قرار داده است. محمد علی برقی با مهم دانستن نقش بانک ها در توسعه و رونق اقتصادی شهرهای 
کشور، بر نقش بی بدیل بانک شهر به عنوان بزرگ ترین حامی بنگاه های اقتصادی استانی تاکید کرد. وی با بیان اینکه 
از ابتدای سال جاری تاکنون بیش از ۵00 شرکت و واحد تولیدی از خدمات و حمایت های بانک شهر در شهرهای 
مختلف بهره مند شده اند، خاطرنشان کرد: با توجه به شرایط خاص امسال ، در سیاست های حمایتی خود مسائل و 
محدودیت های تولیدکنندگان را به صورت ویژه مد نظر قرار داده و با بهره گیری بهینه از ظرفیت های موجود بانک 
توانستیم در کاهش مشکلات واحدهای تولیدی استانی قدم های تاثیرگذاری برداریم. در همین راستا با برگزاری 
نشست های مشترک با صاحبان مشاغل نسبت به شناسایی نیازهای آنان اقدام کرده و تلاش می کنیم با حمایت از 

این عزیزان بهترین نتایج ممکن را در راستای رونق و جهش تولید رقم بزنیم.

نقشآفرینیبانکشهر
درکاهشمشکلات
واحدهایتولیدیاستانی

محمد علی برقی

قرعه کشی چهارمین جشنواره حساب های قرض الحسنه پس انداز بانک سینا به منظور تعیین برندگان این 
دوره با حضور نمایندگان دادستانی و بانک مرکزی، روز دوشنبه 7 مهرماه جاری برگزار می شود. به گزارش روابط 
عمومی بانک سینا، آخرین مهلت افتتاح حساب جهت شرکت در چهارمین جشنواره قرعه کشی حساب های 
قرض الحسنه پس انداز این بانک، ۳1 شهریور ماه تعیین شده و تمامی دارندگان حساب های قرض الحسنه دارای 
حداقل 1 میلیون ریال موجودی در قرعه کشی شرکت داده خواهند شد. جوایز چهارمین جشنواره قرعه کشی 
حساب های قرض الحسنه بانک سینا به مناسبت سی و پنجمین سالگرد این بانک شامل ۵ جایزه ویژه 1 میلیارد 
ریالی، ۳۵ کمک هزینه تامین مسکن هر یک به مبلغ ۳۵0 میلیون ریال، ۳۵ کمک هزینه خرید خودرو ایرانی هر 
یک به ارزش 2۵0 میلیون ریال، ۳۵ کمک هزینه خرید کالای ایرانی هر یک به ارزش 100 میلیون ریال و میلیاردها 
ریال جوایز نقدی دیگر است. تمامی هموطنان نیک اندیش و خیّر برای مشارکت در امر نیک قرض الحسنه و بهره 
مندی از جوایز جشنواره می توانند نسبت به افتتاح یا تکمیل موجودی حساب خود از هم اکنون تا ۳1 شهریور ماه 

جاری اقدام نمایند. به ازای هر ۵00 هزار ریال در هر روز یک امتیاز به حساب سپرده گذاران منظور خواهد شد.

اعلامزمانقرعهکشی
جشنوارهحسابهای
قرضالحسنهپسانداز

بانک سینا

رویکرد هفت ساله دولت روحانی به شبکه های اجتماعی: 
حمایت از توسعه و مخالفت با رهاسازی

 دولت روحانی طی هفت ســال گذشــته به صورت 
همه جانبه از توسعه شبکه های اجتماعی حمایت کرد. با این 
حال رئیس جمهوری تصریح داشته مخالف رهاسازی فضای 
مجازی است و باید سواد رسانه ای را در میان جامعه گسترش 

داد. 
در آغــاز کار دولــت تدبیر و امید در ســال 1۳۹2، 
شبکه های اجتماعی چندان گسترش نیافته و علاوه بر چند 
شبکه اجتماعی مشهور خارجی، برخی شبکه های اجتماعی 
داخلی نیز مخاطبانی را جذب کــرده بودند. با این حال با 
توسعه بسترهای فضای مجازی و افزایش ضریب نفوذ تلفن 
همراه هوشمند در میان شهروندان، شبکه های اجتماعی 
بیش از گذشته گسترش یافت و اندک زمانی نگذشته بود 
که طبق آمارها بخش قابل توجهی از شهروندان از رده های 
سنی مختلف عضو این شبکه ها شدند. رویکرد دولت از همان 
ابتدا نسبت به شبکه های اجتماعی مثبت بود و آن را ابزاری 
برای برقراری ارتباط میان دولت و شهروندان می دانست. از 
همین رو حساب های کاربری رئیس جمهوری، معاون اول، 
وزیر امور خارجه و سایر مسئولان دولتی در شبکه های معتبر 
بین المللی فعال شد و اعضای دولت از طریق این شبکه ها، 
نه تنها در سطح داخلی، که در سطح بین المللی پیام خود را 
به مخاطبان می رســاندند. فعالیت اعضــای دولت در این 
شبکه ها تا اندازه اهمیت یافت که حتی برخی پیام های آنان 
به زبان انگلیســی در شــبکه های اجتماعــی خطاب به 
سیاستمداران و مقامات دیگر کشورها، بازتابی جهانی پیدا 
کرد و با ســتایش کارشناسان و صاحب نظران همراه شد؛ 
پیام هایی که ضمن تشــریح مواضع دولت، فرصتی را برای 
دفاع از دیدگاه های سیاسی مسئولان فراهم می ساخت و از 
طریق آن پاســخ هایی قاطع و مستدل به برخی اظهارات 
بی اساس مقامات کشورها داده می شد. همچنین برخی از 
این پیام ها نیز حاوی ارزش هایی همچون صلح دوســتی، 
مقاومت در برابر استکبار و زیاده خواهی ها و حمایت از مردم 
کشورهای مظلوم بود. با این حال پس وقوع برخی حوادث 
و اتفاقات در کشور، بعضی مراجع قضایی تصمیم گرفتند تا 

شبکه های اجتماعی مشهوری همچون »تلگرام« را مسدود 
کنند؛ اقدامی که با مخالفت مســئولان اجرایی همراه شد. 
»حســن روحانی« رئیس جمهوری بارها در اظهارات خود 
گفته اســت که با فیلترینگ شبکه های اجتماعی مخالف 
اســت. پس از مسدودسازی شــبکه اجتماعی »تلگرام«، 
حســاب کاربری منتســب به رئیس جمهوری در شبکه 
اجتماعی »اینســتاگرام« در پیامی از مخالفت روحانی با 
مسدودسازی شبکه اجتماعی تلگرام نوشت و آورد: »فیلتر 
و مسدودسازی اخیر تلگرام نه توسط دولت اجرا شده و نه 

مورد تایید دولت است«.
 رئیس جمهــوری در تاریخ اول بهمن ماه 1۳۹7 و در 
دیدار با مســئولان وزارت ارتباطات و فناوری اطلاعات، بار 
دیگر از فیلترکردن برخی شــبکه های اجتماعی از جمله 
تلگرام و توئیتر انتقاد کرد و گفت: »باید قبول کنیم که اشتباه  
کردیم. فکر کردیم اگر بگوییم استفاده از فلان امکان ممنوع 
بوده و فیلتر است همه به آن گوش می کنند. دیدیم که پس 
از فیلتر هر امکانی، فیلترشکن آن ایجاد شد و هر چه تلاش 
کردیم به طور روزانه فیلترشــکن های جدید ارایه شد و در 

نتیجه ، زیان و آســیبی که بویژه به جوانان و فرزندان ما از 
ناحیه استفاده از فیلترشکن ها وارد شد ، بیشتر از زمانی است 
کــه به طور عادی مثلًا از همان نرم افزاری که فیلترکردیم،  
استفاده می کردند«. روحانی البته یادآور شده بود که منظور 
از مخالفت با فیلترینگ، رهاسازی فضای مجازی نیست؛ 
بلکه باید سواد رسانه ای را در میان جامعه گسترش داد. وی 
در تاریخ 1۶ اســفند 1۳۹7 و در حاشیه های افتتاح برخی 
طرح های عمرانی در استان گیلان هم گفته بود: »معتقدیم 
دنیای امروز، دنیای تحول و پیشــرفت است و روز به روز به 
سمت توســعه گام بر می دارد و فیلترینگ فضای مجازی، 
موجب عقب ماندن ما از دنیای امروز می شود«. اما این تنها 
رئیس جمهوری نیست که مکرر با مسدودسازی شبکه های 
اجتماعــی مخالفت کرده اســت. »محمــود واعظی« و 
»محمدجواد آذری جهرمــی« وزرای ارتباطات و فناوری 
اطلاعات در دولت های یازدهم و دوازدهم نیز با مسدودسازی 
شبکه های اجتماعی مخالفت داشته اند. بطور مثال »محمود 
واعظــی« رئیس دفتر کنونی و وزیر پیشــین ارتباطات و 
فناوری اطلاعات در تاریخ 4 دی ماه 1۳۹2، تاکید کرده بود 

که دولت مخالف مسدودسازی شبکه اجتماعی »وی چت« 
است. وی تاکید کرده بود بسیاری از افراد جامعه به صورت 
صحیح از این شبکه استفاده می کنند و این طور نیست که 
همه استفاده نامناســب از این شبکه داشته باشند. آذری 
جهرمی وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات در دولت دوازدهم 
نیز همواره با فیلترینگ مخالف بوده است. جهرمی در 17 
دی ماه 1۳۹۸ و در مصاحبه با خبرنگار ایرنا تاکید کرده بود 
که با رفع فیلتر توئیتر موافق است. وی در 1۸ فروردین ماه 
امسال و در اظهارات زنده خود که از طریق شبکه اجتماعی 
اینستاگرام پخش می شــد نیز ضمن تاکید بر مخالفت با 
مسدودسازی شــبکه اجتماعی تلگرام گفت: »رفع فیلتر 
تلگرام دست من نیست و اگر بود این کار را انجام می دادم«. 
وی در همین اظهارات تاکید کرد: »فیلترینگ به روند کاری 
ما و کیفیت اینترنت ضربه زده است و ترافیک داخلی ما را 
دچار مشکل کرده اســت. ترافیک داخلی ما این روزها به 
خارج می رود و دوباره به داخل برمی گردد و همین مســاله 
کار ما را چند برابر کرده است«. تمامی این اظهارات در حالی 
بود کــه دولت همــواره حمایت قاطع خود را از توســعه 
پیام رسان های داخلی نشان داده بود و تلاش خود را کرد تا 
این پیام رسان ها بتوانند مخاطبان بیشتری را به خود جذب 
کنند. اما واقعیت آن است که فیلترینگ همواره مشکلاتی 
جدی را برای مخاطبان ایجاد کرده اســت. طی چند سال 
گذشته، برخی تحقیقات نشان دادند که فیلترینگ از میزان 
مخاطبان شبکه های نکاســت و در عین حال مشکلات و 
آسیب های بسیاری را نیز در پی داشت. بطور مثال فعالان 
صنعــت فناوری اطلاعات در یکــی از پنل های تخصصی 
نمایشگاه تلکام در مهرماه سال 1۳۹7 تاکید کرده بودند که 
فیلترینگ عامل کاهش درآمدهای شرکت های اینترنتی 
بوده اســت. گروهی از کارشناســان نیز تاکیــد کرده اند 
فیلترینگ عامل گرایش جوانان به استفاده از فیلترشکن های 
و موجب بروز آسیب های بعدی شده است. واقعیت آن بود 
که گذشت زمان نشان داد رویکرد دولت نسبت به فیلترینگ، 
رویکرد درســتی بوده است و مسدودســازی شبکه های 
اجتماعی نه تنها نتوانست از بار استفاده از آن بکاهد که باعث 
کاهش ســرعت اینترنــت در کشــور و همچنین برخی 

آسیب های اقتصادی و اجتماعی دیگر بود. 
ارتقای تاب آوری اقتصاد سرلوحه تلاش های دولت است 

رئیس جمهور گفت: ارتقای تاب آوری اقتصاد و اجرای 
سیاســت های اقتصــاد مقاومتی ســرلوحه و محور همه 

فعالیت ها و تلاش های دولت قرار دارد.
وی، ارتقای تاب آوری اقتصاد و اجرای سیاســت های 
اقتصاد مقاومتی را یکی از مهم ترین و اصلی ترین رهنمودهای 
مقام معظم رهبری دانست و گفت: در همین راستا ارتقای 
تاب آوری اقتصاد و اجرای سیاســت های اقتصاد مقاومتی 
ســرلوحه و محور همه فعالیت ها و تلاش های دولت قرار 
گرفت که آثار مثبت آن در مواجهه با تکانه های بیرونی به 
اقتصاد کشور در سال های اخیر آشکارا قابل مشاهده  است. 
رئیس جمهور با  اشاره به همه گیری کرونا که از اواخر سال 
گذشته جمهوری اسلامی ایران را نیز مانند دیگر کشورهای 
دنیا تحت تأثیر قرار داده اســت، گفت: پیش از شیوع کرونا 
نیز کشور در دوره دولت تدبیر و امید با دو تکانه بیرونی جدی 
دیگر مواجه شــده بود که یکی سقوط قیمت نفت در اوایل 
سال ۹۳ و دومی تحریم های شدید و ظالمانه آمریکا از سال 
۹7 بود.اگرچه ســقوط قیمت نفــت و به ویژه تحریم های 
بی سابقه و ظالمانه آمریکا مشکلاتی را نیز برای مردم ایجاد 
کرد اما دولت در مواجهه با این مشکلات، کشور را به خوبی 
اداره کرد و بــا بهره گیری از تجربه مواجهه موفق با این دو 
تکانه، توانست کشور را در برابر مشکلات ناشی از همه گیری 
کرونا نیز به خوبی مدیریت کند. در حالی که اقتصاد بسیاری 
از کشورهای بزرگ دنیا تا 20 درصد کوچک شد اما اقتصاد 
ایران در برابر مشــکلات ناشی از شیوع کرونا تنها ۳ درصد 
آسیب دید که این نشان توانمندی دولت در ایستادگی در 
برابر این مشکل و مدیریت آن است. البته دولت از پیش و در 
راســتای عمل به تأکیدات حضرتعالی برای کاهش اتکاء 
بودجه به نفت در طول سال های گذشته اتکاء بودجه به نفت 
را به ۹/۹ دهم درصد در سال ۹۸ رسانده بود که امسال این 

اتکاء از این هم کمتر شد.

حسن روحانی: فیلترینگ فضای مجازی، موجب عقب ماندن ما از دنیای امروز می شود
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وزیرآموزشوپرورشقانونحمایتازاطفالونوجوانانرابهاداراتکلآموزشوپرورشاســتانهاابلاغکرد.محســنحاجیمیرزاییباارسالنامهایبهاداراتکل
آموزشوپرورشاستانها،قانونحمایتازاطفالونوجوانانراجهتاجرابهاداراتکلآموزشوپرورشاستانهاابلاغکرد.اینبخشنامهبرضرورتتوجهبهتمامیت
احکامقانونمزبوربویژهاحکاموتکالیفمرتبطبااینوزارتتاکیدکردهواشرافکاملمقاماتومسؤولانحوزههایستادیبهمفادقانونفوقوعملبهتکالیفمقرر
درقانونوهمچنینهمکاریلازمبامراجعحمایتیوقضاییراضروریدانستهاست.براساساینگزارش،حسبتکلیفمقرردرقانونیادشدهمدارس،مدیریتهای
آموزشوپرورششهرستانها،مناطقونواحیتحتپوششادارهکلآموزشوپرورشاستانمکلفندضمنشناساییمصادیقوضعیتهایمخاطرهآمیز)ازجملهعدم
ثبتنامومشکوکبهترکتحصیل،بازماندگانازتحصیل،فرارازخانهیامدرسهو...(مشمولانقانونرااحصاکنندوضمنارشادوراهنماییاینافرادواولیایاسرپرستان
آنها،مراتبراحســبموردبهمعاونتآموزشابتدایییامعاونتآموزشمتوسطهاستانارسالکنندتااینمراجع،موضوعراجهتاقداماتحمایتییاقضاییحسب

موردبهادارهکلبهزیستیاستانیاواحدحمایتازاطفالونوجواناندادگستریکلاستانوحوزهقضاییمربوطاعلامکنند.

مدیرانموظف
بهشناسایی
دانشآموزان

درمعرضخطرشدند

هفته نامه اقتصادی ایرانگردشگری

خبـــــر

محمدرضا بیدخــام مدیرکل 
ارتباطــات و امور بین الملل شــرکت 
مخابرات ایران گفت: طبق دستور وزارت 
آموزش و پرورش سال تحصیلی جدید از 
1۵ شــهریور آغاز شــده و مدارس باید 
فعالیت خــود را از این تاریخ آغاز کنند. 
اگرچه هنــوز ابهاماتی در خصوص نوع 
برگزاری کلاس های درسی در سراسر 

کشور وجود دارد ولی آنچه مسلم به نظر می رسد ادامه روند آموزش مجازی برای 
تعداد قابل توجهی از دانش آموزان است. 

با توجه به شرایط ویژه ای که از لحاظ بیماری کرونا در کشور ایجاد شده و 
نیاز به شبکه اینترنت به شدت افزایش پیدا کرده است شرکت مخابرات ایران چند 
فعالیت عمده انجام داده و پروژه   هایی را نیز در دست انجام دارد. عمده مسئله ای که 
اکنون این شرکت با آن مواجه است تقویت و توسعه شبکه های مخابراتی چه از 
لحــاظ ســخت افزاری و چه از لحاظ نرم افزاری در کل کشــور اســت. تامین 
زیرساخت های لازم برای ادامه فعالیت پایدار اپراتورهای مختلف موضوع دیگر است 
که شرکت مخابرات ایران با آن سروکار دارد. شرکت مخابرات ایران خود را ملزم 
می داند که زیرساخت های لازم را برای مراکز علمی به منظور آموزش مجازی مهیا 
سازد. مخابرات این آمادگی را دارد که خدمات لازم از لحاظ ساختارهای آموزشی 
را در اختیار همه مراکز آموزشی که اعلام نیاز کنند، قرار دهد و در اسرع وقت نسب 
به توسعه و ارتقا شبکه های اینترنتی در این مراکز اقدام می شود. همه مراکز آموزشی 
که از شرکت مخابرات ایران زیرساخت های ارتباطی را درخواست کردند با امکانات 
لازم تجهیز گردیدند و این امکان نیز فراهم شده است که اگر مرکزی به توسعه 
پهنای باند نیاز داشته باشد خدمات بیشتری به آن ها تعلق گیرد. تا این لحظه تمامی 
نیازهای ارتباطی مراکز آموزشی اعم از مدارس و دانشگاه ها برطرف شده است و هر 
زمان که مرکزی اعلام نیاز کند به آن رسیدگی می کنیم. . ممکن است در مناطقی 
از ایران پوشش شبکه اینترنت ثابت ضعیف و یا به طور کل وجود نداشته باشد ولی 
اگر مردم و مسئولان آن منطقه به شرکت مخابرات ایران موضوع نیاز خود را اطلاع 
دهند به سرعت خدمات لازم را به آن ها ارائه داده و زیرساخت های ضروری را فراهم 
می  شود. اکنون همه اعضای شرکت مخابرات در تلاش هستند تا پیش از آغاز مهر 
ماه تمام کمبودهای ممکن از لحاظ پوشش شبکه اینترنت ثابت در مناطق مختلف 

کشور برطرف شود و همه مردم دسترسی عادلانه ای به اینترنت داشته باشند.

خبـــر
درمناطقیازایرانکهپوشش

شبکهاینترنتثابتضعیفباشد؛
مردمبهمااطلاعدهند

اجرای مصوبه افزایش حقوق کارکنان 
سازمان تأمین اجتماعی 

ســازمان  مدیرعامل 
تأمین اجتماعــی از اجرای 
مصوبــه شــورای حقوق و 
دستمزد درباره افزایش حقوق 
کارکنان این سازمان خبر داد 
و گفت: امیدواریم اجرای این 
مصوبه همزمان با روز کارمند 

موجب افزایش رضایتمندی و بهبود خدمت رسانی به مردم 
شود. 

به گزارش اعتبار به نقل از اداره کل روابط عمومی سازمان تأمین 
اجتماعی، مصطفی سالاری در جلسه ای با مدیران بیمه ای و درمانی 
و جمعی از کارکنان این سازمان در سراسر کشور که به صورت ویدئو 
کنفرانس برگزار شد  اظهار داشت: یکی از سنت های حسنه و جاری 
در ســازمان تأمین اجتماعی اولویت پرداخت حقوق بازنشستگان 
نسبت به کارمندان است و افزایش حقوق سالیانه کارکنان سازمان 
نیز امسال همانند ســال های گذشته پس از اعمال افزایش حقوق 
بازنشستگان انجام می شود. در ایام شیوع کرونا همکاران با ایثار و از 
خود گذشــتگی به مردم خدمت کردند و تعدادی از کارکنان حوزه 
درمان در راه خدمت به مردم به شهادت رسیدند که یادشان را گرامی 

می داریم و به خانواده آنان تسلیت می گوییم.
برگزاری آزمون با همکاری سازمان سنجش و ایجاد فرآیندهای 
شفاف و رقابتی برای ورود کارکنان به سازمان و همچنین در فرآیند 
ارتقاء و انتصاب نیروها از اولویت های اصلی ما در حوزه کارکنان سازمان 
است. در مواردی که به لحاظ قوانین و مقررات و ضوابط اداری امکان 
انجام کاری برای مراجعه کنندگان وجود دارد بایستی در اسرع وقت 
و به نحو صحیح انجام شود و اگر امکان انجام کار و برآورده شدن انتظار 
ارباب رجوع وجود ندارد ارائه توضیح کافی و قانع کننده توام با حسن 
خلق و احترام از ســوی کارکنان بایستی مورد توجه باشد. سالاری 
توسعه خدمات غیرحضوری و کاهش حجم مراجعات به مراکز بیمه ای 
سازمان تأمین اجتماعی را موجب بهبود شرایط خدمت رسانی در 
شعب سازمان تأمین اجتماعی دانســت و اظهار داشت: با کاهش 
مراجعات حضوری به شعب فرصت کافی برای تکریم ارباب رجوع در 

شعب سازمان تأمین اجتماعی وجود خواهد داشت.

بانک پاسارگاد بر اساس صورت های مالی در پایان خردادماه موفق به شناسایی 144ریال سود 
خالص به ازای هر ســهم شده که نسبت به دوره مالی مشابه رشد تقریبی 71 درصدی را نشان می 
دهد. گرچه در صورت های مالی حسابرسی نشده سود خالص هر سهم با رشد 71 درصدی مواجه 
شده ولی سال گذشته نیز بانک پاسارگاد سهامداران خود را شگفت زده کرد و در صورت های مالی 
حسابرسی شده سود خالص با افزایش مواجه شد و این خود گویای این مطلب است که این ارقام با 
نهایت دقت و امانتداری و احتیاط از طرف بانک تهیه می شــود تا آنجا که حسابرس درصد سود را 
بیش از ارقام اعلام شده می داند. از نکات جالب این صورت مالی می توان به رشد 211 درصدی سود 
حاصل از ســرمایه گذاری ها و سپرده گذاری ها اشاره کرد، بر این اساس این رقم در حالی 2۸۳.۳ 
میلیارد تومان گزارش شده که در مدت مشابه قبلی ۹0.۹ میلیارد تومان بوده است. سود و وجه التزام 
تسهیلات اعطایی نیز با رشد 44 درصدی رقم 4022.1 میلیارد تومان گزارش شده که در بهار ۹۸، 

این رقم 2۸02.2 میلیارد تومان بوده است.

رشد71درصدی
EPSوپاسار
درفصلبهار

بانک پاسارگاد

رئیس کمیسیون اصل ۹0 مجلس گفت: جمع بندی بحث های جلسات کمیسیون در مورد قرارداد ویلموتس 
این است که ما معتقدیم کوتاهی های فراوانی در این باره از سوی فدراسیون فوتبال و وزارت ورزش صورت گرفته 
و گزارش آن را به قوه قضائیه ارسال خواهیم کرد. حجت الاسلام نصرالله پژمانفر نماینده مردم مشهد در مجلس 
شورای اسلامی اظهار داشت: پس از بررسی موضوع مشکلات پیش آمده به دنبال قرارداد مربی سابق تیم ملی 
فوتبال کشورمان در کمیسیون اصل نود در جمع بندی بحث های دیروز ما معتقدیم که کوتاهی های فراوانی در 
این باره از سوی وزارت ورزش و فدراسیون فوتبال صورت گرفته است که هزینه این کوتاهی ها متوجه مردم و 
کشور شده است. ما این موضوع را مورد بررسی قرار خواهیم داد و پس از جمع بندی گزارش خود را برای رسیدگی 
به قوه قضائیه ارســال می کنیم.علاوه بر این گزارش نهایی در باره قرارداد ویلموتس برای قرائت در صحن علنی 
مجلس به هیئت رئیسه ارسال خواهد شد. در جلسه دیروز توضیحاتی از سوی وزیر ورزش و جوانان در باره قرارداد 
ویلموتس ارائه شــد که بنا شد مستندات آن را به کمیســیون ارائه کنند. بنابراین شد تا طی روزهای آتی این 

مستندات به کمیسیون ارائه شود تا ما بتوانیم هر چه سریع تر این موضوع را جمع بندی کنیم.

جمعبندیکمیسیون
اصل9۰دربارهقرارداد
ویلموتسچهبود؟

حجت الاسلام نصرالله پژمانفر

 به منظور کمک به رفاه و تکریم مستمری بگیران و بازنشستگان سازمان تأمین اجتماعی و دانشگاه های علوم پزشکی 
طرح کرامت ۹۹ بانک رفاه آغاز شد.  در راستای رسالت اجتماعی بانک در قبال جامعه هدف مستمری بگیران و بازنشستگان 
سازمان تأمین اجتماعی و دانشگاه های علوم پزشکی و مساعدت مالی به آن ها، اعطای تسهیلات به جامعه مذکور در قالب 
طرح کرامت ۹۹ امکان پذیر است.  بر اساس این گزارش، مستمری بگیران و بازنشستگان سازمان تأمین اجتماعی و دانشگاه 
های علوم پزشکی که حقوق خود را از بانک رفاه دریافت می کنند، می توانند برای تأمین اموال و خدمات مورد نیاز حداکثر تا 
1 میلیارد ریال و برای تعمیرات اساسی و بازسازی کامل واحدهای مسکونی نیز حداکثر تا یک میلیارد ریال تسهیلات با نرخ 
1۸ درصد و بازپرداخت بر اساس مبلغ تسهیلات حداکثر تا ۶0 ماه دریافت کنند.  در راستای ایفای مسئولیت های اجتماعی 
و تقدیر از کادر درمان، وجه التزام تسهیلات جامعه پزشکان و پیرا پزشکان بخشیده می شود.  به گزارش روابط عمومی بانک 
رفاه کارگران، به مناسبت گرامیداشت روز پزشک و به پاس قدردانی از تلاش بی وقفه پزشکان فعال در حوزه درمان و سلامت 
به ویژه در شرایط بحرانی ناشی از کرونا، در صورت مراجعه مشتری و تسویه تسهیلات به صورت یک جا و یا به روز رسانی 

اقساط غیر جاری، بخشش باقی مانده ۶ درصد وجه التزام متعلقه تا ۳1 شهریورماه سال جاری امکان پذیر است.

طرحکرامت99بازنشستگان
وبخششوجهالتزام
پزشکانوپیراپزشکان

بانک رفاه کارگران

رییس سازمان شهرداری ها و دهیاری های کشور در هفته دولت امسال و در شرایط سخت اقتصادی 1۸ هزار 
و ۳۹7 پروژه با اعتباری معادل ۵0 هزار میلیارد تومان افتتاح و به بهره برداری می رسد. مهدی جمالی نژاد با اشاره 
به تحریم های ظالمانه علیه کشورمان، اظهار کرد: حرکت رو به جلوی پیشرفت و توسعه در کشور متوقف نشده و 
در هفته دولت امسال و در شرایط سخت اقتصادی 1۸ هزار و ۳۹7 پروژه با اعتباری معادل ۵0 هزار میلیارد تومان 
افتتاح و به بهره برداری می رســد و کلنگ آغاز یک هزار و 722 پروژه با اعتباری معادل 1۸ هزار میلیارد تومان به 
زمین زده می شود. در هفته دولت در استان کرمان هم با تلاش های تمامی مسئولان و دست اندرکاران امر 2۸۹ 
پروژه با اعتباری معادل یک هزار و ۵00 میلیارد تومان به بهره برداری می رسد و کلنگ اجرای ۸7 پروژه به ارزش 
۹۳4 میلیارد تومان به زمین زده می شود. رئیس سازمان شهرداری ها و دهیاری های کشو با اشاره به راهنمایی ها و 
درس های جاودانه شهیدان رجایی و باهنر در دوره کوتاه مسئولیت خود، آنها را از الگوهای واقعی اخلاق، خدمت و 
مردمی بودن برشمرد و گفت: آنچه ما را در ادامه حرکت در مسیر توسعه و آبادانی و پیشرفت می تواند یاری کند، 
همگرایی و اعتماد مردم است و اعتماد مردم به مسئولان و حاکمیت و نظام مهمترین رکن و پایه نظام خواهد بود.

افتتاح
1۸هزارپروژه
درهفتهدولت

مهدی جمالی نژاد

اجلاس سراسری رضایت مندی مشتری با رویکرد نقش مدیریت در روند بهبود پاسخگویی به مشتری در دوران 
کرونا و پسا کرونا و سومین همایش ملی نقش مدیران اقتصادی در پیشبرد اقتصاد با رویکرد مشتری مداری در تالار آبگینه 
وزارت امور خارجه برگزار شد. در این مراسم مدیران برخی دستگاه های دولتی و همچنین مدیران بخش خصوصی ضمن 
تبیین اهمیت مشتری مداری جهت تقویت بخش تقاضای اقتصاد و کمک به بهینه نمودن کیفیت محصولات تولیدی و 
خدمات، به انتقال تجربیات خود در زمینه ارتقا رضایت مشتری پرداختند. در این همایش اشتراک و انتقال دانش و تجارب 
متخصصین، مسئولین و نخبگان مدیریت ایران در دوران کرونا و پسا کرونا، اشاعه فرهنگ شاخص رضایت مشتری و کیفیت 
در بازارهای رقابتی ملی و بین المللی، تبیین جایگاه کیفیت و بهره وری محصول تولید ملی در رعایت حقوق مصرف کننده 
در بین آحاد مردم در شرایط بحرانی، افزایش فضای رقابتی در شرایط کرونا و پساکرونا با تأکید بر استانداردسازی محصولات 
و خدمات باکیفیت برتر، ارزیابی نقش مدیریت و کارآفرینی در پیشبرد اهداف اقتصاد مقاومتی و جهش تولید و ارائه راهکارهای 
نوین جهت برآورده نمودن این اهداف، نقش مشــتری مداری و شــیوه های نوین رهبری بازار در جهش تولید، تقویت 

استراتژی های سازمان به منظور برآورده نمودن نیازهای مشتریان موردتوجه و بحث و بررسی قرار گرفت.

اهدایلوحتقدیروتندیساجلاس
سراسریرضایتمندیمشتری
بهبانکتوسعهتعاون

بانک توسعه تعاون

مهدی علی نژاد معاون توسعه ورزش قهرمانی و حرفه ای وزارت ورزش و جوانان در واکنش به انتقادات علیرضا 
دبیر درخصوص کم بودن بودجه فدراسیون کشتی اظهار داشت: کشتی یکی از رشته های اصلی و اساسی ما است که 
در المپیک و بازی های آسیایی نتایج خوبی گرفته و از آن حمایت می کنیم. بر همین اساس نیز بیشترین پول را به این 
رشته می دهیم. سال گذشته ۵ میلیارد به فدراسیون فوتبال و نزدیک به 17 میلیارد به فدراسیون کشتی پول دادیم. 
فکر نمی کنم هیچ حمایتی بیش از این شدنی باشد. ۹ میلیاردی که از سوی رئیس فدراسیون کشتی مطرح شده، 
درست نیست، چون بودجه کشتی در سال ۹۹ مبلغ 22 میلیارد و ۸00 میلیون تومان خواهد بود. از این مبلغ، 12.۸ 
میلیارد از بحث کمک های وزارت و 10 میلیارد هم در بودجه دیده شده است. نمی دانم این ۹ میلیارد از کجا آمده است. 
ما جلسه ای نداشتیم و جلسه تفاهم نامه با فدراسیون کشتی امروز خواهد بود. اگر قرار باشد کشتی یک برنز هم در 
المپیک نگیرد، طبعاً دلیلی هم وجود ندارد که چنین بودجه ای نیز به آن داده شود. این پول ها داده می شود که مدال آوری 
اتفاق بیفتد. کمی باید حواس مان به ادبیاتی که به کار می بریم، باشد. شاید هزینه های کشتی ده ها برابر این باشد و 

فدراسیون باید مدیریت کند. منابع ما محدود است که در همین شرایط نیز سهم کشتی قابل توجه است.

بودجهکشتی
بیشاز22میلیارداست
نه9میلیارد

مهدی علی نژاد

در اجرای پروتکل های بهداشتی و با هدف پیش گیری از شیوع بیماری کرونا و همچنین افزایش انگیزه 
مشتریان به استفاده از خدمات بانکداری الکترونیک، بانک پارسیان اقدام به برگزاری کمپین اطلاع رسانی “همراه 
بانک پارسیان من “ با جوایز نقدی کرده است. به این ترتیب دوجایزه ویژه نقدی به ارزش یکصد میلیون ریال 
و۸0 جایزه نقدی هریک به ارزش 10 میلیون ریال به عنوان جوایز این جشنواره تعیین شده است. قرعه کشی 
جوایز نقدی به صورت هفتگی برگزار و هر هفته 1۶ برنده خوش شانس دیگر معرفی می شوند. در این کمپین 
که تا 2۶ شهریورماه ادامه دارد، به تمام مشتریانی که نرم افزار”همراه بانک پارسیان من “را در تلفن همراه خود 
نصب و فعال کرده امتیاز تعلق گرفته و تراکنش های کارت به کارت، خرید شارژ وپرداخت قبوض نیز در قرعه 
کشی شرکت داده خواهند شد. شایان ذکر است؛ تمامی دارندگان کارتهای بانکی عضو شبکه شتاب حتی اگر 
در بانک پارسیان حساب ندارند نیز می تواند از خدمات “همراه بانک پارسیان من “ استفاده کرده و در کمپین 
شرکت کنند. اولین و دومین مرحله قرعه کشی جشنواره بزرگ “همراه بانک پارسیان من” برگزار و ۳2 برنده 
جایزه 10میلیون ریالی از طریق صفحه رسمی بانک در اینستاگرام معرفی شدند و جوایز خود را دریافت کردند.

“همراهبانکپارسیانمن”
رانصبکنید،
جایزهبگیرید

بانک پارسیان

 در نشست مشــترک مرکز 
پژوهش های مجلس شورای اسلامی 
و معاونت علمی و فناوری ریاســت 
جمهوری مقرر شــد تــا کارگروه 
مشــترکی برای ایجاد و توســعه 

تعاملات دوجانبه تشکیل شود. 
  سورنا ستاری معاون علمی و فناوری 
ریاست جمهوری در نشستی مشترک با 
علیرضا زاکانی رییس مرکز پژوهش های 
مجلس شورای اسلامی دیدار و گفت وگو 

کرد.
رییس مرکز پژوهش های مجلس در 
این نشست که با حضور معاونین دوطرف 
برگزار شــد، تصریــح کــرد: در مرکز 
پژوهش های مجلس به دنبال استفاده از 
شــبکه نخبگان و پژوهشگران و جامعه 
علمی و دانشگاهی و حوزوی هستیم و در 
ایــن زمینه مجموعــه معاونت علمی و 
فناوری ریاســت جمهــوری اندوخته 
ارزشــمندی در دستیابی به این مهم در 
اختیــار دارند.  در مرکــز پژوهش های 
مجلس به دنبال آن هستیم تا با اتکا به تمام 
ظرفیت های موجود در کشور،  شرایط را 

به سمتی ببریم تا نهاد قانونگذاری مجلس 
به معنای واقعی »در راس امور« قرار گیرد 
و اراده فکری مجلــس تحولی را در قوه 

مقننه و در سایر بخش ها رقم بزند.
وی در ادامه پیشنهاد کرد تا کارگروه 
مشترکی میان این مرکز و معاونت علمی 
و فناوری ریاست جمهوری شکل گیرد و 
خروجی این تعامل به توســعه و ارتقای 

عملکرد دو مجموعه منتهی شود.
فعالیت بیش از ۶۰۰۰ استارت آپ 

در کشور 
معــاون علمی و فناوری ریاســت 
جمهوری نیز در این نشست با بیان اینکه 

در چند سال اخیر اکوسیستمی برای رشد 
اقتصاد دانش بنیان تشــکیل شده است، 
گفت: در حــال حاضر بیــش از ۶000 

استارت آپ در کشور داریم. 
ســتاری با بیان اینکه حدود 270 
مرکز نوآوری در دانشگاه ها داریم، تصریح 
کــرد: ۵۳00 شــرکت دانش بنیــان با 
اشتغالزایی برای ۳00 هزار نفر به صورت 
مستقیم در کشور داریم که فروش سال 
گذشته آنها 120 هزار میلیارد تومان بوده 

است.
 پلت فرمی برای بازگشت دانشجویان 
خارج از کشور ایجاد کرده ایم که براساس 

آن تاکنون 1۸00 نفر از 100 دانشگاه برتر 
دنیا برگشــته اند و عموم ایــن افراد در 
استارت آپ ها مشغول به فعالیت هستند.

معاون علمی و فناوری ریاست جمهوری 
در ادامه این نشست با بیان اینکه 4۶ پارک 
علم  وفناوری در کشور داریم، یادآور شد: 
که حدود 200 شرکت و ۶ هزار نفر در این 
مجموعه مشــغول به فعالیت هستند و 
همچنین 11 هزار میلیارد از محل فروش 
تولیدات این پارک ها حاصل شده است. 
ســتاری با بیان اینکــه در حوزه هوش 
مصنوعــی و فین تک ها از رشــد بالایی 
برخوردار هســتیم، تصریح کرد: با رشد 
علمی امروز به جایی رســیده ایم که در 
حــوزه بیوتکنولوژی رتبــه اول منطقه 
هســتیم. در ادامه این نشست معاونین 
دوطرف راهکارهایــی در زمینه ایجاد و 

توسعه تعاملات دوجانبه ارائه کردند.
در این نشست همچنین مقرر شد تا 
کارگروه مشــترکی با حضور نمایندگان 
مرکــز پژوهش های مجلــس و معاونت 
علمی و فناوری ریاست جمهوری تشکیل 

شود.

تشکیل کارگروه مشترک مرکز پژوهش ها و معاونت علمی ریاست جمهوری

دکتر علی صالح آبــادی مدیرعامل بانک 
توســعه صادرات،  گفت: ضرورت استقلال بانک 
مرکزی امری مهم و سرنوشــت ساز در اقتصاد 
کشور است ؛استقلال بانک مرکزی به این معناست 
که این نهاد درگیر تامین ریال بودجه دولت نشود.

وی اظهار داشــت: در طول سالیان چون اقتصاد ما 
نفتی بوده و بودجه دولت از محل فروش نفت تامین می 
شده بنابراین نگاه دولت به بانک مرکزی است که نفتی را 
که فروخته ریال آن را بانک مرکزی به دولت بدهد، این 
ارز در اختیار بانک مرکزی اســت و بانک مرکزی باید به 

دولت ریال بدهد، بانک مرکزی این ارز را در دوره هایی که 
تحریم نیست، به واردکنندگان می فروشد ریال می گیرد 
و به دولــت می دهد. اگر بتواند همه ایــن ارز را در یک 
فرآیندی به واردکنندگان بفروشــد،  ریال تامین کند، 

اشکال آن کمتر است یعنی پول جدیدی خلق نکند.
مدیرعامل بانک توســعه صادرات ایران یا اشاره به 
تاکیدات رهبری در خصوص کاهش سالیانه اتکای بودجه 
به نفت، گفت: این یک سیاست اصولی است که به سمت 
اداره کشور بدون نفت حرکت و راهکارهای جایگزین برای 

تامین منابع طراحی کنیم.

وی با تاکید بر اهمیت شناسنامه دار شدن پول در 
کشور اظهار داشت:پول در کشور باید شناسنامه داشته 
باشد، پول بی شناسنامه نباید داشته باشیم، یعنی امروز 
صد میلیون به حساب یک نفر آمده، از کجا و بابت چه آمده 
اســت؟ این کار جلوی فساد را هم می گیرد،  امروز کسی 
پول را با کیســه به دیگری نمی دهد، پول از طریق بانک 
جابجا می شود این کار به هیچ وجه پیچیده ای نیست، اگر 
ما می خواهیم جلوی فساد را بگیریم باید مشخص شود 
پولی که وارد زندگی ما شــده است از کجا آمده و با چه 

مستنداتی این پول وارد حساب ما شده است.

مهار تورم در گرو پرهیز از خلق پول

بهمن اسکندری نایب رییس هیات مدیره بانک ملت در جلسه بازدید از سایپا با اشاره به سوابق شرکت 
سایپا، گفت: تحول و نوآوری که هم اکنون در این خودرو ساز بزرگ کشور دیده می شود قابل مقایسه با سال 
های گذشته نیست و این موضوع مربوط به استراتژی متهورانه و دقیق تیم مدیریتی جدید این شرکت است 
که جای تبریک داشته و بانک ملت نیز با توجه به عملکرد خوب بخش مالی شرکت سایپا بیش از گذشته تمایل 
به همکاری و تعامل با این شرکت دارد. اسکندری، بخش تحقیقات و نوآوری شرکت سایپا را مغز متفکر این 
خودرو ســاز بزرگ کشــور دانست و اضافه کرد: طرح های جدید این بخش توانسته است شرکت سایپا را در 
موقعیت بهتری در بازاریابی و فروش خودروهایی با قیمت متوسط و بالا قرار دهد که این موضوع می تواند در 
آینده برای شرکت سایپا وجه تمایزی در بین خودرو سازان کشور ایجاد کند. نایب رییس هیات مدیره بانک 
ملت در ادامه، ایفای تعهدات شرکت سایپا را در سال های اخیر مناسب ارزیابی کرد و اظهار داشت: ما در بخش 
اعتباری مشــکل خاص و یا حادی با مجموعه شرکت های تحت پوشش گروه سایپا نداشتیم و این موضوع 

تمایل بانک ملت را به همکاری با این خودرو ساز بزرگ کشور بیش از گذشته خواهد کرد.

نوآوریوتولیدمحصولات
جدیددرشرایطتحریمکار
بزرگوارزشمندیاست

بهمن اسکندری
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هفته نامه اقتصادی ایران

خبـــــر

رئیس مجلس شورای اسلامی بر رویکرد فرصت 
محوری و ایجابی به جای تهدید انگاری و سلبی در 

حوزه ارتباطات و فناوری اطلاعات تاکید کرد. 
به گزارش اعتبار به نقل از  خانه ملت، بابک نگاهداری 
از دیدار وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات و معاونان با رئیس 
مجلس شورای اسلامی خبر داد. رئیس حوزه ریاست مجلس 
شورای اسلامی اســتفاده حداکثری از ظرفیت های دولت 
الکترونیک و فضای مجازی جهت حل مســائل و مشکلات 
مردم به ویژه در زمینه تقویت اقتصاد دیجیتال و ارائه خدمات 
بر بســتر فناوری های نوین را از مهم ترین محورهای مورد 
تأکید ریاست محترم مجلس در این دیدار برشمردند.  لزوم 
توجه بیشتر به ابعاد اقتصادی، اجتماعی و فرهنگی فضای 
مجازی به ویژه با رویکرد ایجابی و فرصت محوری، ایجاد زیر 
ساخت ها و نهضت تولید محتوا، کاهش رویکردهای سلبی و 
تهدید محوری افراطی و غیر منطقی در تصمیم گیری ها و 
قانونگذاری های این عرصه از دیگر مباحث مطروحه در این 
جلســه بود. ظهور فناوری موضوع حکمرانی را دچار تحول 
جدی کرده است و مفهوم فرصت و تهدید دچار دگرگونی 
جدی شده است. دیگر به مفهوم قبلی تهدید مطرح نیست 
و آنچه هست فرصت ها هستند که به دو نوع با ریسک و بدون 
ریسک تقسیم می شــوند و تحول در حوزه فرصت های با 
ریســک امکان پذیر اســت.  حاکمیت جامعه محوری در 
حکمرانی و تصمیم گیری های مدیریتی حوزه های مختلف 
اداره کشور به ویژه در عرصه ارتباطات و فناوری اطلاعات از 
دیگر محورهای مورد تأکید رئیس مجلس در این دیدار بود 
و همچنین بر لزوم تعریف چارچوب های مشخص و قوانین 
و مقررات لازم برای حضور موثر و ســالم در فضای مجازی 
اشاره شد و برآمادگی مجلس شورای اسلامی برای بررسی و 
تصویب طرح ها و لوایح پیشنهادی وزارت ارتباطات و فناوری 
اطلاعات و نمایندگان محترم مجلس در این حوزه تأکید شد.

دبیرکل سندیکای بیمه گران ایران، از معاونان فنی 
صنعت بیمه خواســت با هدف گذاری و سیاست گذاری 
اصولــی و منطقی، ضمن دوری از آزمون و خطا، صنعت 

بیمه را در کسب سوددهی مناسب یاری کنند. 
سید محمد کریمی در نشست هم اندیشی شورای 
معاونان فنی شرکت های بیمه، پایین بودن ضریب نفوذ 
بیمه و نرخ شکنی های غیرمرسوم بازار را مورد اشاره قرار 
داد و افــزود: امیدواریم با نهایی شــدن دســتورالعمل 
مناقصات بیمه ای در نشست شورای معاونان فنی سندیکا 
و تصویــب، اجرا و ابلاغ آن از مهر ســال جاری، شــاهد 

ساماندهی صنعت بیمه و افزایش سودآوری آن باشیم.
 وی ایجاد رشــته های جدید بیمه ای و استفاده از 
ظرفیت های کارشناسی مجلس شورای اسلامی را برای 
تقویت صنعت بیمه یادآور شــد و ابراز امیدواری کرد: با 
دستورالعمل انضباطی مناسبی که دارای ضمانت اجرایی 
خوبی هم هســت، به زودی شاهد حل و فصل مشکلات 
موجود بازار و حرکت به ســمت کسب سوددهی بیشتر 

باشیم.
ابراهیــم کاردگر، مدیرعامل بیمــه دانا نیز در این 
نشست، رسالت شورای معاونان فنی سندیکای بیمه گران 
ایران را رفع نگرانی ها و دغدغه ها دانست و از آنان خواست 
در انتخاب ریسک دقت و وسواس بیشتری به خرج دهند. 
وی با بیان تاریخچه تاسیس سندیکای بیمه گران و اهداف 
آن گفت: ساماندهی بازار صنعت بیمه کشور از مهم ترین 
اهداف تشکیل سندیکا بوده که امیدواریم در این راستا 
مشکلات برطرف شده و روند ســاماندهی و سوددهی 
صنعت بیمه بیشتر شود. نایب رئیس هیات مدیره با اشاره 
به اینکه بستر بازار با دســتورالعمل ها و بخشنامه های 
موجود مغایرت اساسی دارد، افزود: شرکت های بیمه فعال 
در عرصه بیمه گری، عمدتا بازرگانی هستند، بنابراین باید 
برای بقا و پاسخگویی به درخواست سهامداران خود در 
پی  کسب سود نیز باشند، اما نرخ شکنی های غیرمرسوم 
برخی شــرکت ها وضعیت این صنعت را پیچیده کرده و 
موجب هرج و مرج بازار شده است.  کاردگر از معاونان فنی 
شرکت های بیمه خواست تا با دقت، ریسک های مورد نظر 
را مدیریت کرده تا از بابت این کار ســود مناســبی عاید 
صنعت بیمه شود.  مدیرعامل بیمه دانا، ابراز امیدواری کرد: 
با تلاش و هماهنگی شورای معاونان فنی، نرخ شکنی های 
غیرمرسوم و غیرفنی بازار برچیده شده و شاهد تقویت و 

انضباط بیشتر این صنعت باشیم.

خبـــر
تأکیدبررویکردفرصتمحوریبه
جایتهدیدانگاریدرفضایمجازی

تلاشبرایافزایشسودآوری
صنعتبیمه

خدادی: مکتب قاسم سلیمانی غفلت ها را
 از جامعه دور کرد

معاون امور مطبوعاتی و اطلاع رسانی وزیر فرهنگ و 
ارشاد اسلامی گفت: مکتب حاج قاسم و راه او یکبار دیگر ما را 

به خودمان برگرداند و غفلت ها را از جامعه ما دور کرد.
به گزارش اعتبار  به نقل از روابط عمومی وزارت فرهنگ و ارشاد 
اسلامی، محمد خدادی در مراسم رونمایی از “مستند 14 سال، ۳۳ روز” 
گفت: خون حاج قاسم ثابت کرد که روح حسینی در این کشور زنده است؛ 
مردم به درخواست کسی به خیابان ها نیامدند تا واکنشی به شهادت حاج 
قاسم نشــان بدهند. مردم به خواست خودشان و به باور خودشان به 
خیابان ها آمدند. بیشترین حملات رسانه ای در طی 20 سال اخیر علیه 
حاج قاسم سلیمانی بود. بالاترین تخریب ها و پرحجم ترین تهمت ها را 
علیه او به کار بردند اما جواب مردم ایران شگفتی در تاریخ ایجاد کرد. پنج 
کشور دنیا دارای اتاق خبر 24 ساعته به زبان فارسی هستند که وظیفه 
آنها تولید اطلاعات برای اثبات ناتوانی مردم ایران است. حتماً اطلاع دارید 
که جدیدترین، قوی ترین و بالاترین امکانات رســانه ای در بالاترین 
دسترسی ها را فراهم کردند که به خانه هر ایرانی بروند و به هر فرد ایرانی 
بگویند که تو اشتباه می کنی می خواهی مستقل باشی، اشتباه می کنی 
می خواهی خودکفا باشی و اشتباه می کنی که می خواهی معرفت داشته 
باشی. اگرچه مردم ما در ماجرای شهادت حاج قاسم به آنان پاسخ خوبی 
دادند. من تاکنون نشنیده ایم که تشییع پیکر فردی نظامی این جور 
غافلگیرانه، پرحجم و دلسوزانه باشد. شما دل را در مراسم می دیدید، 
حضور فیزیکی افراد را نمی دیدید بلکه روح آدم ها را می دیدید. دل حاج 
قاسم برای مردم ما پر می کشید و پاسخش را قلب های تپنده مردم داد 

که قدرشناس مکتب حاج قاسم بودند.
گمشده امروز بشر، معرفت است

معاون امور مطبوعاتی و اطلاع رسانی وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی 
گفت: واقعیت این است که گمشده امروز بشر، معرفت است و قدرت بشر 
هم در معرفت است، در جایی موفق عمل کرده ایم که به معرفت روی 
آورده ایم. وی خطاب به تهیه کنندگان مستند 14 سال ۳۳ روز گفت: 
آنچه که شما انجام دادید عبادت، ریشه اش معرفت و نتیجه اش برکت 
بوده است. هر کسی که در این راه قدم برداشته انتخاب معرفتی داشته 
است. باید دقت داشت که دنیای امروز، دنیای جنگ با معرفت است، 
دنیای امروز، تمام قدرت، ثروت و ظرفیتش را به خدمت مقابله با معرفت 
به کار گرفته است چرا که اساساً معرفت نسخه حذف تمام ظلم ها، بدی ها 
و تصاویری است که به صورت تقلبی خودشان را الگوی انسانیت نشان 

دادند.
مقایسه جنگ ۳۳ روزه با دفاع مقدس و جنگ با داعش

وی  با اشاره به جنگ ۳۳ روزه گفت: خدا این فرصت را به ما رسانه ها 
و خبرنگارها داده است که صدای مظلومان باشیم و هر آن چیزی که 
دیگران نمی بینند را نشان بدهیم. من برای جنگ ۳۳ روزه دو مشابه دیگر 
دارم، یکی هشت سال دفاع مقدس و دیگری جنگ با داعش است. در 
هر ســه ظالم و مظلوم حجم امکانات، قدرت و ثروتشان با هم برابری 
نمی کرد. در هر سه جنگ پیش بینی اولیه شکست صددرصدی مظلوم 
و برد صددرصدی ظالم بود. در هر سه جنگ، اساساً برابری وجود نداشت 
و نسبتی بین دو جبهه وجود داشت و نتیجه هر سه جنگ ناباورانه و 
غیرقابل تصور بود و هیچکس فکرش را نمی کرد اما آنجایی که وعده الهی 
است، قدرت خداوند اســت و خون حسین وجود دارد، قطعاً نتیجه 
مشخص است چرا که اساساً خون امام حسین )ع( بعد از هزار و 400 
سال به دلیل همین صداقت و معرفت ماندگار شده است. اگر معرفت ما 
حسینی شود به عاقبت می رسیم. آنچه که در محیط بین الملل اثبات 
شده است، صدای معرفت منطقه ماست که به محور مقاومت شهرت 

یافته است.
خبرنگاران، سربازان گمنام هستند

خدادی درخصوص تولید مســتند 14 ســال، ۳۳ روز گفت: 
خوشحالم که امروز سه مجاهد بی نام را در اینجا داریم. من همیشه به 
خبرنگاران سربازان گمنام می گویم چرا که تلاش می کنند تا دیگران 
دیده شوند اما خودشان اصولاً هیچ گاه دیده نمی شوند چرا که انتخاب شان 
دیده نشدن است. زیاد لبنان رفته ام و حتی فرصت ملاقات با سیدحسن 
نصرالله را هم داشته ام. آنچه که امروز حتماً باید از آن یاد کنیم شهید قاسم 
سلیمانی است. حتماً باید از مقام معظم رهبری نام ببریم که اساساً فرهنگ 
مقاومت را زنده کرد. حتماً باید نام امام خمینی را ببریم که مکتب ایشان 

نهضت مقاومت را به وجود آورد.
در تکثیر رسانه موفقیم اما در تولید محتوا ضعیف هستیم

وی تاکید کرد: در رسانه ها اشکال اول ما این است که در تولید 
محتوا ضعیفیم و بیشتر در تکثیر رسانه ها موفق بودیم. یکی از نکاتی که 
همواره بدان تاکید دارم هم افزایی رسانه ای است. خوشحالم که در اینجا 
این هم افزایی صورت گرفت. ظرفیت شبکه یک سیما به همراه خبرگزاری 
تسنیم و فرهنگسرای رسانه برای تولید این کار در کنار هم قرار گرفت. ما 
به عنوان معاونت مطبوعاتی برای فراهم کردن این بســتر همکاری 
آماده ایم. ما اساساً در جنگی نابرابر قرار گرفته ایم. جنگ ۳۳ روزه، ۳۳ روز 
بود اما قرن هاست که در جنگ با جهل هستیم. سالهاست که در مسیر 
تهاجم ناجوانمردانه میلیاردها هزینه مالی دشمنان قرار گرفته ایم. هدف 
آنان تسلیم کردن ما و اثبات ناکارآمدی نظام دینی، فرهنگ شیعی و 

مکتب حسینی است.
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مدیر عامل شرکت پالایش نفت اصفهان در 
این مراسم گفت:  یکم شهریور، زاد روز دانشمند 
بــزرگ و طبیب برجســته  و نامــدار ایرانی، 
شیخ الرئیس ابوعلی سینا فرصتی مغتنم و مناسب 
برای یــادآوری و درک اهمیت و جایگاه جامعه 
پرتلاش و توانمند پزشــکان کشــور است تا 
تلاش های ارزنده آنها که به واسطه مهارت، دانش، 
ایثار و اخلاص همواره نویدبخش حیات و سلامت 

مردم است، مورد تقدیر و تکریم قرار گیرد.
مرتضــی ابراهیمی افزود:  روز پزشــک امســال 
یادآورکننــده مجاهدت های جمع زیــادی از مدافعان 
سلامت در سراسر کشور اســت که مخلصانه سلامتی 
خویــش را در راه خدمــت به مردم نثار کردند. ســپید 
جامگانی که این روزها در صف مقدم مبارزه با کرونا با تکیه 
بر خدای قادر و متعال، بر اساس وظیفه انسانی خود تنها 
به نجات جان مردم فکر می کنند و با وجود مواجه  شدن 
با ناملایمات، در اوج فروتنی می کوشند تا درد و رنجی از 

تن رنجور بیماران کم کنند و نعمت ســلامتی را به آنان 
بازگردانند. بی شک این جهاد و از خودگذشتگی مدافعان 
سلامت همچون مدال زرینی بر سینه جامعه پزشکی در 

تاریخ این مــرز و بوم خواهد ماند و یادآور خاطره حضور 
مجاهدان جامعه پزشــکی در جبهه های نبرد حق علیه 

باطل و کمک رسانی به رزمندگان دفاع مقدس است.

از پزشکان بهداری شرکت پالایش نفت اصفهان و شهرک شهید محمد منتظری تجلیل شد

معاون دریایی سازمان بنادر و 
دریانوردی با تشــریح دلایل فنی 
توقیف شــش کشــتی ایرانی در 
آب های چین، گفــت: این توقیف 
دلایل فنی و اســنادی دارد و به نظر 

می رسد مشکل رفع شده است.
بــه گزارش اعتبار به نقــل از روابط 
عمومی سازمان بنادر و دریانوردی، جلیل 
اسلامی در جمع خبرنگاران درباره توقیف 
فنی شش کشتی ایرانی در آب های چین 
اظهار داشت: این توقیف ها، دلایل مختلف 
دارد که فنی یا اسنادی است و آن موضوع 
توقیف های خاص نیست. ما پیگیر هستیم، 

اینها مشکلاتی درباره هماهنگی داشتند 
که از طریق کشتیرانی جمهوری اسلامی 
در حال پیگیری اســت، البته مشکلاتی 
درباره هماهنگی وجود دارد که هم ما و هم 
کشتیرانی در حال پیگیری هستیم و فکر 
می کنم مشکل حل شده باشد.  وی درباره 
توقیف کشتی ها در آب های بین المللی از 
ســوی اســتکبار جهانی و پیگیری های 
سازمان جهانی دریانوردی گفت: سازمان 
جهانــی دریانوردی ســازمان مقررات و 
قانونگذار است، بنابراین اگر کشوری به این 
مقــررات بر اســاس پروتکل های فنی و 
مهندســی عمــل کند، هیچ کشــوری 

نمی تواند کشتی آن کشور را توقیف کند.  
معاون دریایی سازمان بنادر و دریانوردی 
ادامه داد: بحث آمریکا با ما بحث تحریم ها 
است که کشتیرانی و کشتی های خاصی را 
تحریم می کنند. این ابزار دست آنها برای 
اقدامات غیرقانونی شان است، اما تجربه 
نشان داده است که در کشتی هایی که به 
پرچم ایران مزین هســتند و مشخصات 
ایرانی و شناسایی به روز دارند، آمریکا هیچ 
اقدامی نمی تواند بکند و نمونه آن هم رفت 
و برگشت کشتی های نفتکش در مسیر 
ونزوئلا بود که همــه مقررات بین المللی 
دریانــوردی را رعایت کردنــد و آمریکا 

هیچ کاری نتوانست انجام دهد.  اسلامی 
درباره قرارداد با هند بیــان کرد: قرارداد 
هندی ها فعلًا موقت اســت و ســپس به 
قرارداد 10 ســاله می رسد.  طرف هندی 
اقدامات زیادی انجام داده است که برای 
اجرایی سازی قرارداد و پیشروی آن مؤثر 
اســت، ما با هند قرارداد ده ســاله داریم. 
الزامات فعال سازی از سوی طرفین در حال 
انجــام اســت و کار به خاطــر تحریم ها 
کمی کنــد پیش می رود. طــرف مقابل 
اقداماتــی را انجام می دهد و امیدواریم به 
زودی عملیاتی شــود تا قرارداد ده ساله 

منعقد شود.

مشکل کشتی های ایرانی در چین رفع شد 

وزیــر نیرو بــا بیــان اینکه 
کم مصرف ها در حوزه انرژی از تخفیف 
صد درصدی برخوردار می شوند گفت: 
حدود هشت میلیون و ۴۰۰ هزار خانوار 

جزو مشترکان کم مصرف هستند.
رضا اردکانیان با  اشاره به مصوبه اخیر 
دولت مبنی بر رایگان شدن برق ۳0 میلیون 
نفر در کشــور اظهار کرد: اصل این طرح در 
جهت اصلاح مصرف اســت و بر این اساس 
مصرف کنندگان در بخش خانگی به ســه 
دســته »خوش مصرف ها« بــا حدود 1۶ 
میلیــون و ۵00 هزار مشــترک خانگی، 
»کم مصرف ها« و »پرمصرف ها« تقســیم 
شده اند. اکنون این طرح در بخش برق است 
و مصوبه هیئت وزیران به ما دو ماه فرصت 
داده مقدمات اجرای آن را فراهم کنیم که 
برای کوتاه شــدن زمان تلاش خواهد شد. 
اصل موضوع اطلاع رسانی و آموزش است. 
استارت آپ های زیادی در این زمینه فعال 
خواهند شد و صدا و سیما همکاری وسیعی 
خواهد داشت. در موضوع آب هم باید جلوتر 
برویم ببینیم چگونه می شود عمل کرد. ددر 
شــرایط کرونایی برق یک واحد درمانی و 
بیمارستانی قطع نشــد و این حاکی از آن 
است که هزاران خدمتگزار مردم در صنعت 
آب و برق مشــغول فعالیــت بودند و مردم 

قدرشناس این تلاش هستند.
اردکانیان اظهار داشت: آب و برق دو 
محصول بسیار مهم در هر جامعه ای است 
که ارتباط مستقیم با رفاه، آسایش، امنیت 

خاطر و سلامت مردم دارند. در منطقه ما به 
لحاظ وضعیت اقلیمی که منطقه ای خشک 
و نیمه خشک اســت، اهمیت این موضوع 
بیشتر و این نیاز در تابستان شدیدتر احساس 
می شــود، شــرایط کرونایی هم موضوع را 
خیلی مهم می کند.خوشبختانه با همراهی 
مردم به ویژه در ماه های اخیر در مصرف آب 
و برق، توانستیم اوج بار برق را در یک تابستان 
نسبتاً« طولانی و گرم با موفقیت پشت سر 
بگذاریم و نســبت به ســال های قبل که 
همیشه این اوج بار، حدود پنج درصد افزایش 
می داشــت و ناچار بودیم برای تامین آن از 
مدت ها قبل یک ســرمایه گذاری سنگین 
برای احداث نیروگاه ها داشته باشیم، اوج بار 
ما در تابستان امسال همانند سال گذشته 
تنها یک درصد افزایش داشت اما در عوض 

توانستیم انرژی بیشتری را عرضه کنیم.
وزیــر نیرو یادآوری کرد: امســال در 
حالی که خیلی از کشــورها حتی ممالک 
صنعتی دنیا به دلیل شرایط کرونایی و رکود 

و کسادی، پنج تا 2۵ درصد انرژی کمتری 
مصرف کردند در صنایع بزرگ کشــور ما 
بیــش از 11 درصد و در کل کشــور، پنج و 
چهاردهم درصد نسبت به سال قبل بیشتر 

برق مصرف شد.
وزیر نیرو ۲۲۳۰ پروژه برق کشور را افتتاح 

کرد 
همزمان با هفته گرامیداشت دولت ، 
وزیر نیرو، دو هزار و 2۳0 پروژه تامین برق 
کشور را از طریق ویدئو کنفرانس در استان 
البــرز افتتاح کرد. اجرای ایــن پروژه ها در 
مناطق مختلف کشور از جمله استان البرز 
بیش از سه هزار و 1۶0 میلیارد تومان اعتبار 
دربرداشته اســت. غلامعلی رخشانی مهر 
معاون وزیر نیرو در مراســم گشایش این 
پروژه هــا  گفت: پروژه هــای متعددی در 
مناطق مختلف کشور از جمله استان های 
اصفهان، البرز ، چهار محال و بختیاری، قم، 
قزوین، تهران، ایلام، کردستان، آذربایجان 
شــرقی و غربی و سیســتان و بلوچستان 

بهره برداری شــد. تلاش ها بر این اســت 
فعالیت ها در بخش برق کشــور به سمت 
طرح های سرمایه ای پیش برود و هزینه ها را 
کاهش دهیم. شــاخص های عملکردی در 
بخش تولید و سرمایه گذاری برق کشور به 
سمت مثبت میل کرده است . معاون وزارت 
نیرو اظهار داشت: حذف قبوض کاغذی یکی 
از اقدامات وزارت نیرو در جهت فعالیت های 
زیست محیطی است که اجرایی شد. امسال 
شش هزار میلیارد تومان در بخش اصلاح و 
بهینه سازی شبکه های برق کشور تعریف 
کرده ایم ضمــن اینکه هوشمندســازی 
کنتورهای برق از اولویت ها است. وزیر نیرو 
اعلام کرد که 20 میلیون مترمکعب طی دو 
ماه آینده به عنوان حق آبه از سد طالقان به 
استان البرز اختصاص می یابد.  اردکانیان، در 
حاشیه افتتاح پروژه های آب و برق کشور در 
استان البرز افزود: اکنون سهمیه استان البرز 
از سد طالقان ۵0 میلیون مترمکعب است 
که 40 درصد به آن اضافه می شود. طرح های 
مختلفی برای تامین آب اســتان البرز در 
دست اقدام است. وزیر نیرو گفت: در بخش 
انرژی نیز تکمیل پست برق 400 کیلووات 
منطقه باغســتان کرج تا سال آینده انجام 
خواهد شد. همچنین 2۶ پروژه تامین آب و 
جمع آوری فاضلاب با اعتبار 1۳2 میلیارد 
تومــان در اســتان البــرز کلنگ زنی یا به 
بهره برداری رسید.  سد طالقان به ظرفیت 
420 میلیون متر مکعب تامین کننده آب 

آشامیدنی استان های تهران و البرز است.

بیش از 8 میلیون خانوار مشمول برق رایگان می شوند 

محمد خدادی معــاون مطبوعاتی وزارت 
فرهنگ و ارشاد اسلامی در پیامی از اهالی رسانه 
و دست اندرکاران "موکب مجازی" قدردانی کرد. 
 متن این پیام به شــرح زیر اســت: محرم، یادآور 
روزهــای جاویدان آزادگی و ایســتادگی اســت و نماد 
عقلانیت و حماسه و ایثار بر قله شکوهمند عشق و احساس 
است و حسین سلام الله علیه، اسوه دلدادگی حضرت حق 
برای جان بازی و پاک بازی است که چونان خورشیدی بی 
غروب، به میدان حفظ دین رفت و برای تاریخ نورافشانی 
کرد؛ در این مسیر هر آنچه داشت، فدا کرد و خود را ندید 
تا برای همیشــه زنده بماند؛ فرمود »و بذل مهجته فیک 

لیستنقذ عبادک من الجهاله و حیره الضّلاله«...
و هنوز این چشمه جاری است و آن خون خدا که در 
آسمان ابدیت شکوفه زد، امروز در رگ های هر آزاده ای 
در جهان جریان دارد و به وقت عاشقی، هر دل و دیده ای 
را می لرزاند.محرم امسال را در حالی آغاز کردیم که تمام 

مردم دنیــا گرفتاری عجیبی دارند و درگیر ویروســی 
ناشناخته و منحوس شده اند اما مگر می شود »جان عالم« 
سیاهپوش دردانه آفرینش شود و ما در دل و دیده، بر سر 
و ســینه زنان خود را به کربلای زمین که به گستردگی 
کهکشان هاست و به عاشورای حسین)ع( که به وسعت 

تمام تاریخ است؛ نرسانیم؟!
همه روزها، همه لحظه ها و همه خاک ها از آن توست 

یا اباعبدالله!
حالا وقت نمایش ارادت و التزام است؛ هم سوگوار تو 
می شویم و هم برای سلامت عزاداران تو دغدغه داریم و 
به دنیا نشان می دهیم که زندگی ما با نام سیدالشهدا گره 
خورده اســت و گسستنی نیســت این پیوند دیرینه و 

ماندگار.
لحظه هامان را حســینی می کنیم در لحظه های 
مجازی؛ حالا روزنه های روشــن هیئات مجازی به مدد 
تکیه های کهن سوگواری و عرض ارادت به خاندان عصمت 

و طهارت آمده اند و موکب مجازی برای عاشقان و خادمان 
آن حضرت ساخته اند. سهم رسانه ها در این بین علاوه بر 
انعکاس این وفاداری عمیق و نمایش ریشه های مستحکم 
عشــق و علاقه به ســاحت سالار شــهیدان، راه اندازی 
خیمه های مجازی اســت که جوانان را در این شب های 
شلوغ نوحه و عزا، در جدیدترین و پرجمعیت ترین هیئات 
مجازی نیز پاگیر کند؛ که این روزها و شب ها حکم تولد 

دوباره دارد برای جوان های دلباخته حضرت!
عطر تن تو با نفس خاک چه کرده است که امروز پر 

از بوی بهشت اند جوان ها؟
از همه اهالی رسانه و دست اندرکاران موکب مجازی 
قدردانی می کنــم و امیدوارم اجر این عشــق بازی را از 
صاحب اصلی این مجالس؛ حضرت مهدی عجل الله تعالی 

فرجه الشریف دریافت کنند؛ ان شاءالله.
خُدادی
معاون مطبوعاتی وزارت فرهنگ و ارشاداسلامی

پیاممعاونتمطبوعاتیوزارتفرهنگوارشاداسلامیبهموکبمجازیرسانههایکشور
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هفته نامه اقتصادی ایرانمسکن و عمران

خبـــــر

شرکت  مدیرعامل 
بازآفرینی شهری ایران از 
ابلاغ 1۰۰ هــزار فقره وام 
نوســازی در سال جاری 

خبر داد. 
به گزارش اعتبار به نقل 
از پایگاه خبــری وزارت راه و 

شهرســازی به نقل از شرکت بازآفرینی شهری ایران، مهدی 
عبوری، معاون وزیر راه و شهرســازی و مدیرعامل شــرکت 
بازآفرینی شــهری ایران که به   منظور بازدیــد از پروژه های 
بازآفرینی و دیدار با مسوولان محلی به استان لرستان سفر کرده 
اســت، در جمع خبرنگاران محلی به تشریح آخرین وضعیت 
بافت  های فرسوده و ناکارآمد شهری در کشور پرداخت و گفت: 
هم اکنون حدود 14۸ هزار هکتار بافت فرســوده، سکونتگاه 
غیررسمی و بافت تاریخی در کشور وجود دارد. پنج میلیون و 
700 هزار واحد مسکونی در این بافت ها ساخته شده است و 
جمعیتی بالغ بر 20 میلیون نفر در این بافت ها زندگی می کنند. 
7۸0 هزار خانوار در بافت تاریخی، حدود یک میلیون و 700 
هزار خانوار در بافت فرسوده و سه میلیون و 200 هزار خانوار 

در سکونتگاه های غیر رسمی زندگی می کنند.
ابلاغ 1۰۰هزار وام نوسازی خودمالکی در کشور

مدیرعامل شرکت بازآفرینی شــهری ایران با اشاره به 
این کــه دولت دوازدهم، اهمیت ویــژه ای برای بازآفرینی در 
محدوده هــای محــلات هدف قائل اســت و در این راســتا 
حمایت های خوبــی از پروژه های بازآفرینی شــهری انجام 
می دهد، گفت: در ســال جاری حدود 100 هــزار فقره وام 
نوسازی به صورت خودمالکی در سراسر کشور ابلاغ شده است. 
مبلغ این تسهیلات در شــهرهای بالای 2۵0 هزار نفر مانند 
خرم آبــاد ۵0 میلیون تومان اســت که با ســود ۹ درصد به 
متقاضیان پرداخت می شود؛ همچنین ۵0 میلیون تومان دیگر 
با سود 1۸ درصد در اختیار متقاضیان قرار می گیرد. تسهیلات 
در نظر گرفته شــده برای نوســازی بافت های فرسوده برای 
انبوه سازان صاحب  صلاحیت حدود 220 میلیون تومان است. 
همچنین صــدور پروانه بــرای آن ها کاملا رایگان اســت، 
هزینه های نظام مهندســی نیز از مرحله طراحی و نظارت بر 

اجرا مشمول ۵0 درصد تخفیف می شود.
عقد تفاهم نامه ای برای بازسازی همزمان بافت تاریخی 

و مسکونی
عبوری با اشاره به بافت های تاریخی استان لرستان که 
در مجاورت بافت های مسکونی قرار دارند، تصریح کرد: در ستاد 
ملی بازآفرینی فعالیت هایی را در این خصوص در دست اقدام 
داریم، از جمله قرار است بین دستگاه های متولی این دو موضوع 
یعنی سازمان میراث فرهنگی، ستاد گردشگری، وزارت راه و 
شهرسازی، سازمان برنامه و بودجه و وزارت کشور تفاهم نامه ای 
منعقد شود تا کار بازسازی در اماکنی که بافت تاریخی و بافت 
مسکونی فرسوده همپوشــانی دارد، به شکل همزمان انجام 

شود.
او بــا بیان این که در این خصوص پروژه هایی از قبل نیز 
آغاز شــده اســت، توضیح داد: این پروژه ها در قالب ســتاد 
بازآفرینی شهرستان، ستاد بازآفرینی استان و مصوبات ستاد 
ملی بازآفرینی در دست اجراست، هم اکنون در استان لرستان 
حدود ۵0 میلیارد تومان پروژه در دست اجرا داریم.  امروز در 
شهر بروجرد از محله طباطبایی ها، بازار قدیمی، اراضی دشت 
لاله، امامزاده جعفر، دره غریب و خیابان های مرکزی شــهر و 
محلاتی که به شکل مصوب، هدف بازآفرینی شهری قرار گرفته 
اند بازدیــد کردیم.پروژه های خوبی با اولویت های زیربنایی، 
روبنایی از قبیل احداث ســرای محله، ســرانه ورزشی، خانه 
بهداشت، مدرسه و نیز توسعه فضای سبز در دستور کار قرار 

گرفته است.

خبـــر
بازسازیبافتتاریخیومسکونی

همزمانانجامخواهدشد
وزیر دفاع: به پیشرفت های خوبی 
در حوزه ضدکروز دست یافته ایم 

امیر حاتمــی در گفتگو با اســپوتنیک از 
دستیابی ایران به سامانه های چابک ضدکروز خبر 

داد.
امیر ســرتیپ امیر حاتمی، وزیــر دفاع جمهوری 
اســلامی ایران که برای بازدید از ششــمین نمایشگاه 
بین المللی نظامی- فنی روسیه و به دعوت همتای روس 
خود در مســکو حضــور دارد در مصاحبه با خبرگزاری 
اسپوتنیک توافقنامه همکاری های نظامی - فنی بین دو 
کشــور را دارای ظرفیت های بســیاری برای همکاری 

دوجانبه دانست.
وزیر دفاع گفت: امروز در همه سطوح  اعم از ارتفاع 
پایین، ارتفاع متوسط و ارتفاع و برد بلند دارای سامانه های 
قابل اعتمادی هستیم و به نقطه بسیار خوبی رسیده ایم.

حاتمی درباره  توافقنامه همکاری های نظامی - فنی 
بین ایران و روســیه گفت: ایــن توافقنامه، ظرفیتهای 
بســیاری برای همکاری دوجانبه ایجاد کرده که خرید 
تجهیزات یکی از آنها اســت و به دنبال فعال کردن همه 

محورهای توافق هستیم.
رویکرد بازدارندگی برنامه های دفاعی

وزیر دفاع کشورمان در  مورد پیشرفت های ایران در 
زمینه موشــکی اظهار داشــت: ما در چارچوب رویکرد 
بازدارندگی برنامه های دفاعی را تنظیم و هدایت کرده ایم 
که برنامه های تسلیحاتی از آن جمله بوده است. موشک 
از جمله تسلیحاتی است که در چارچوب این رویکرد و با 
در نظــر گرفتن تمامی تهدیدهــای ممکن و همچنین 
مبتنی بر رویکرد قابلیت محوری تعریف و پیگیری شده 
است.  وقتی مقامات رژیم آمریکا تا سال های اخیر مرتباً 
از روی میز بودن گزینه نظامی مقابل جمهوری اسلامی 
ایران صحبــت می کردند و در شــرایطی که یک رژیم 
اشــغالگری در منطقه به نام اســرائیل بــه هیچ هنجار 
بین المللی پایبند نیست و تعرضات و تجاوزات مکرر را در 
کارنامه خود دارد بایستی از تمهیدات لازم برای واکنش 
به موقع به تعرضات احتمالی آنها برخوردار باشیم و برنامه 
موشکی ما بر همین مبنا طرح ریزی و هدایت شده است.

سیاست تسلیحاتی نیروهای مسلح
امیر حاتمی گفت: سیاســت تسلیحاتی نیروهای 
مسلح ما مبتنی بر خوداتکایی و بومی سازی است ولی این 
به معنای تأمین صددرصدی نیازها به  روش بومی نیست 
ولی بر خلاف بسیاری از کشورهای منطقه معتقد به تبدیل 
به زرادخانه تسلیحاتی نیستیم و از آنجا که همه تصمیمات 
در داخل کشور بدون فشار خارجی اتخاذ می شود برنامه 
تسلیحاتی کاملاً منطقی و مبتنی بر نیاز و صرفه با حداقل 
هزینه را با هدف تأمین و حفظ دفاع اطمینان بخش تدوین 

و پیگیری می کنیم. 
دستاوردهای نظامی ایران

وی در مورد دستاوردهای نظامی در بخش صنعت 
دریایی هم گفت: انواع شناورهای سطحی و زیرسطحی 
را طراحــی و تولید کرده ایم و به ویژه در زمینه تســلیح 
شــناورها به انواع تسلیحات پیشرفته گام های محکمی 
برداشته ایم که نمونه آن موشک کروز دریایی ابومهدی با 

برد بیش از هزار کیلومتر است.

آگهــی تغییــرات شــرکت مهندســین مشــاوره کامپیوتــری اســوه ایــران ســهامی خــاص بــه شــماره ثبــت 
۴۴۰۰9 و شناســه ملــی 1۰1۰۰۸9۳۶۲۳ بــه اســتناد صورتجلســه هیئــت مدیــره مــورخ 1۳99/۰۳/۰1 تصمیمــات ذیل 
اتخــاذ شــد : آقــای حمیــد یــاری بــه شــماره ملــی ۳۸۷۳9۴۶5۷۲ بــه نمایندگــی از شــرکت تجــارت الکترونیــک 
تدبیــر کیــش بــه شناســه ملــی 1۴۰۰۴۸۰۳۶۴۰بــه ســمت رئیــس هیئــت مدیــره و آقــای آرمیــن قــادری نیــا بــه 
شــماره ملــی ۰۰5۷۳۳1۰۲۲ بــه نمایندگــی ازشــرکت گرایــش تــازه کیــش بــه شناســه ملــی1۰۸۶155۰۳۲۷ بــه 
ــمت  ــه س ــمارملی ۰۰۶۸۶۷۸۶۶5 ب ــه ش ــع ب ــدی رفی ــد احم ــای احم ــره و آق ــت مدی ــس هیئ ــب رئی ــمت نای س
مدیــر عامــل و عضــو هیئــت مدیــره بــرای بقیــه مــدت تصــدی مدیــران انتخــاب گردیدنــد . کلیــه اســناد و اوراق 
بهــادار و تعهــدآور شــرکت از قبیــل چــک، ســفته، بــروات، قراردادهــا و عقوداســلامی بــا امضــاء متفــق مدیــر 

عامــل و یکــی از اعضــای هیــات مدیــره همــراه بــا مهــر شــرکت معتبــر مــی باشــد. 
سازمان ثبت اسنادواملاک کشور اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری تهران )9۶1۴۸۷(

آگهــی تغییــرات شــرکت مهندســی پادوســپان صنعــت بــا مســئولیت محــدود بــه شــماره 
ثبــت 1۷۶1۷۸ و شناســه ملــی 1۰1۰۲1۸5۲۶۶ بــه اســتناد صورتجلســه مجمــع عمومــی عــادی 
ــه  ــی ب ــه نوائ ــد : روزب ــاذ ش ــل اتخ ــات ذی ــورخ 1۳9۸/۰۴/1۷ تصمیم ــاده م ــوق الع ــور ف بط
شــماره ملــی ۰۰55۸۴۰۸۶۸ بســمت عضــو هیئــت مدیــره ســعید داوری فــر بــه شــماره ملــی 
۰۰5۴۶۳11۴9 بســمت عضــو هیئــت مدیــره مهــدی داوری فــر بــه شــماره ملــی ۰۰۶۲1۸۲15۳ 
بســمت عضــو هیئــت مدیــره فرهــاد تعمیــری بــه شــماره ملــی ۰۰۴5۲۰۰۸۴1 بســمت عضــو 
هیئــت مدیــره )خــارج از شــرکاء( شــرمین دارائیــان بــه شــماره ملــی ۰۰۷۸۲۳۷۸۸۲ بســمت 

عضــو هیئــت مدیــره )خــارج از شــرکاء( بــرای مــدت نامحــدود انتخــاب گردیدنــد. 
سازمان ثبت اسنادواملاک کشور اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری تهران )9۶1۴۸۲( 

آگهــی تغییــرات شــرکت فــن آوران هوشــمند خبــره شــرکت بــا مســئولیت محــدود بــه شــماره ثبــت 5۰515۶ 
ــورخ 1۳99/۰۴/1۶ تصمیمــات  ــه اســتناد صورتجلســه مجمــع عمومــی عــادی م ــی 1۴۰۰۶5۴۲۴۴5 ب و شناســه مل
ذیــل اتخــاذ شــد : آقــای داود مولــوی بــه شــماره ملــی ۰۰5۸5۲۳۴۳1بــه ســمت مدیرعامــل و عضــو هیئــت مدیره، 
ــای  ــره، آق ــت مدی ــس هیئ ــمت رئی ــه س ــی 1۲9۲۷۷۲۸۳۲ ب ــماره مل ــه ش ــادی ب ــین آب ــد آزادی حس ــای محم آق
محمدرضــا مولــوی حاجــی آقــا بــه شــماره ملــی ۰۰1۴1۰۲1۲9 بــه ســمت عضــو هیئــت مدیــره، آقــای امیــر صفــری 
پیکــر بــه شــماره ملــی ۰۴1۰۲۳۳۲۸5 بــه ســمت عضــو هیئــت مدیــره و خانــم آتوســا حیــدری بــه شــماره ملــی 
۰۰1۲5۸۴۸۶1 بــه ســمت عضــو هیئــت مدیــره بــرای مــدت نامحــدود انتخــاب شــدند. کلیــه اســناد و اوراق بهــادر 
و تعهــد آور شــرکت، از قبیــل چــک، ســفته، بــرات، قراردادهــا و عقــود اســلامی و اوراق و اســناد عــادی و اداری 

شــرکت، بــا امضــا )مدیرعامــل یــا رئیــس هیئــت مدیــره( همــراه بــا مهــر شــرکت معتبــر اســت. 
سازمان ثبت اسنادواملاک کشور اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری تهران )9۶1۴۸۶(

ــه  ــت ۲۴1۸ و شناس ــماره ثب ــه ش ــاص( ب ــهامی خ ــان )س ــند ایرانی ــازار پس ــرکت ب ــرات ش ــی تغیی آگه
ملــی 1۰۳۲۰۷۸9۸5۲ بــه اســتناد صورتجلســه مجمــع عمومــی عــادی بطــور فــوق العــاده مــورخ 1۳9۸/11/۲۸ 
تصمیمــات ذیــل اتخــاذ شــد : آقایــان محمــد مهــدی تنهائــی بــه شــماره ملــی ۰۰1۳۶۰۸9۷5 و حســین آونــد 
ــه  ــی ۰۰۴5۸۸۰55۷ ب ــماره مل ــه ش ــی ب ــد صالح ــرا آون ــم حمی ــی ۰۰۶۴۶۳۰۴۰۴ و خان ــماره مل ــه ش ــی ب صالح
ــان  ــود و زی ــاب س ــه و حس ــد. ترازنام ــاب گردیدن ــال انتخ ــدت دو س ــرای م ــره ب ــأت مدی ــای هی ــوان اعض عن
منتهــی بــه ســال مالــی 1۳9۷ بــه تصویــب رســید. آقــای محمــد رضــا عضــدی بــه شــماره ملــی ۰۰1۶۴1۷۷1۲ 
بــه عنــوان بــازرس اصلــی و آقــای محمــد امیــن محمــدی بــه شــماره ملــی ۰۰۲۰۲۷9۸۴1 بــه عنــوان بــازرس 
علــی البــدل بــرای مــدت یــک ســال مالــی انتخــاب گردیدنــد. حجــت الــه قلــی تبــار سرپرســت ثبــت شــرکتها 
و مؤسســات غیــر تجــاری شهرســتانهای اســتان تهــران ســازمان ثبــت اســناد و امــلاک کشــور اداره کل ثبــت 

اســناد و امــلاک اســتان تهــران مرجــع ثبــت شــرکت هــا و موسســات غیرتجــاری پاکدشــت )9۶1۴۸۰(

آگهــی تغییــرات شــرکت آریانــا آزمــا اکســیژن بــا مســئولیت محــدود بــه شــماره ثبــت ۴5۶۷۰9 و شناســه ملــی 
1۴۰۰۴1۸۳۸۳۲ بــه اســتناد صورتجلســه مجمــع عمومــی فــوق العــاده مــورخ 1۳99/۰۴/۲۸ تصمیمــات ذیــل اتخــاذ شــد : 
محــل شــرکت در واحــد ثبتــی تهــران بــه آدرس اســتان تهــران - منطقــه 15 ، شهرســتان تهــران ، بخــش مرکــزی ، شــهر 
تهــران، محلــه ایرانشــهر ، خیابــان رامســر ، بــن بســت ســام ، پــلاک 1 ، طبقــه اول کــد پســتی 15۸19۳591۴ تغییــر یافــت 

و مــاده مربوطــه در اساســنامه بشــرح فــوق اصــلاح گردیــد. 
سازمان ثبت اسنادواملاک کشور اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری تهران )9۶1۴۸۳(

آگهــی تغییــرات شــرکت تعاونــی معدنی مهرســنگ بــه شــماره ثبــت ۷۴1۶5 و شناســه ملــی 1۰1۰119۰۶55 به اســتناد صورتجلســه 
مجمــع عمومــی فــوق العــاده مــورخ 1۳99/۰۴/1۲ و نامــه شــماره 9۲۲/15/۷1۰9۴ مــورخ 1۳99/۴/۲5 اداره کل تعــاون کار و رفــاه اجتماعــی 
اســتان تهــران تصمیمــات ذیــل اتخــاذ شــد : محــل شــرکت در واحــد ثبتــی تهــران بــه آدرس : اســتان تهــران، منطقــه 15، شهرســتان 
تهــران، بخــش مرکــزی، شــهر تهــران ، محلــه عبــاس آباد-اندیشــه ، خیابــان شــهید اســتاد مطهــری، بــن بســت حکمــی پــلاک 1 طبقه 

اول واحــد ۳ کــد پســتی 15۶۷۷191۷۸ تغییــر یافــت و مــاده مربوطــه در اساســنامه بشــرح فــوق اصــلاح گردیــد. 
سازمان ثبت اسنادواملاک کشور اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری تهران )9۶1۴۸1(

ــی  ــه مل ــت 1۶۸5 و شناس ــماره ثب ــه ش ــاص ب ــهامی خ ــیر س ــی گاز آب ش ــی بازرگان ــرکت مهندس ــرات ش ــی تغیی آگه
ــل  ــات ذی ــورخ 1۳9۸/11/۲۸ تصمیم ــاده م ــوق الع ــور ف ــادی بط ــی ع ــع عموم ــه مجم ــتناد صورتجلس ــه اس 1۰1۸15۰۴۰1۰ ب
اتخــاذ شــد : - فرهنــگ کاشــف بهرامــی بــه کدملــی ۳۳9۳1۷9۶۷9 بــه ســمت بــازرس اصلــی و بهنــام یــاری بــه کدملــی 
۰۰۷۶۰۳51۳1 بســمت بــازرس علــی البــدل شــرکت بــرای مــدت یکســال انتخــاب گردیدنــد حجــت الــه قلــی تبــار سرپرســت 
اداره ثبــت شــرکتها و موسســات غیرتجــاری شهرســتانهای اســتان تهــران ســازمان ثبت اســناد و امــلاک کشــور اداره کل ثبت 

اســناد و امــلاک اســتان تهــران مرجــع ثبــت شــرکت هــا و موسســات غیرتجــاری پاکدشــت )9۶1۴۸۸(

آگهــی تغییــرات شــرکت فــردوس ماشــین تهــران ســهامی خــاص بــه شــماره ثبــت 1۰5۲55 و شناســه 
ملــی 1۰1۰1۴91۴۷۰ بــه اســتناد صورتجلســه مجمــع عمومــی فــوق العــاده مــورخ 1۳99/۰۳/۳1 تصمیمــات 
ــاده  ــه م ــت در نتیج ــش یاف ــر کاه ــه ۳ نف ــر ب ــره از ۴ نف ــداد اعضــای هیئــت مدی ــاذ شــد : تع ــل اتخ ذی

مربوطــه اساســنامه بشــرح فــوق اصــلاح گردیــد . 
سازمان ثبت اسنادواملاک کشور اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری تهران )9۶1۴۸5(

آگهــی تغییــرات شــرکت ایــده و نقــش آرشــیت ســهامی خــاص بــه شــماره ثبــت ۴۴۰۲۷1 و شناســه 
ملــی 1۰۳۲۰۸۸5۲۶۶ بــه اســتناد صورتجلســه مجمــع عمومی عــادی بطور فــوق العــاده مــورخ 1۳99/۰۴/1۴ 
تصمیمــات ذیــل اتخــاذ شــد : فائــزه علــی نیــا بــه شــماره ملــی ۲۰۶۲۲۰۷۴9۲بــه عنــوان بــازرس اصلــی 
و خدیجــه عیوضــی بیگلوئــی بــه شــماره ملــی ۰۰۶۰۲1۳۳۶1بــه ســمت بــازرس علــی البــدل بــرای مــدت 
یــک ســال مالــی انتخــاب شــدند. ســازمان ثبــت اســنادواملاک کشــور اداره ثبــت شــرکت هــا و موسســات 

غیرتجــاری تهــران )9۶1۴۸۴(

آگهــی تغییــرات شــرکت فرهنگــی هنــری عرفــان کهــن موسســه غیــر تجــاری بــه شــماره ثبــت 1۲۰51 و شناســه ملــی 
1۰1۰۰۴۶99۳۶ بــه اســتناد صورتجلســه مجمــع عمومــی فــوق العــاده مــورخ 1۳99/۰۳/۲۴ و مجــوز شــماره 99/1۳۰۰۶۸ مــورخ 
1۳99/۰۳/۲۷ وزارت فرهنــگ و ارشــاد اســلامی تصمیمــات ذیــل اتخــاذ شــد : عبــارت زیــر بــه موضوع شــرکت الحــاق گردید و 
مــاده مربوطــه در اساســنامه اصــلاح گردیــد: »طراحــی و برگــزاری دوره هــای آموزشــی مهارتــی زبــان هــای خارجی ) بــالای ۲۰ 

ســال (« ســازمان ثبــت اســنادواملاک کشــور اداره ثبــت شــرکت هــا و موسســات غیرتجــاری تهــران )9۶1۴۸9(

آگهــی تغییــرات شــرکت میــلاد پروتئیــن ســایا بــا مســئولیت محــدود بــه شــماره ثبــت ۳۸1۰۴5 و شناســه 
ملــی 1۰۳۲۰۳۲۰۶19 بــه اســتناد صورتجلســه مجمــع عمومــی فــوق العــاده مــورخ 1۳99/۰۴/1۴ تصمیمــات ذیــل 
اتخــاذ شــد : بــه موضــوع شــرکت ) واردات کــود شــیمیایی و بــذر و ســموم مربــوط بــه کشــاورزی در صــورت 

لــزوم پــس از اخــذ مجوزهــای لازم ازمراجــع ذیصــلاح ( الحــاق و مــاده مربوطــه در اساســنامه اصــلاح گردیــد 
سازمان ثبت اسنادواملاک کشور اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری تهران )9۶1۴9۰(

وزیر راه و شهرسازی با بیان اینکه 
اولین سری از واحدهای طرح اقدام 
ملی مســکن از ماه آینده به مردم 
تحویل خواهد شد گفت: ریشه طرح 
مسکن مهر به طرح جامع مسکن 
برمی گردد و ما هم ادامه طرح مسکن 
مهر را در قالب طرح اقدام ملی مسکن 

کلید زدیم.
محمد اسلامی در مصاحبه با رادیو 
اظهار کرد: اولین سری از واحدهای طرح 
اقدام ملی مسکن در استان های پیشتاز ماه 
آینده به مردم تحویل خواهد شد. بخشی 
به صورت زمین و گروهی به مردم واگذار 
می شــود و بخش زیــادی از مردم هم به 

پروژه ها متصل خواهند شد.
وزیر راه و شهرسازی همچنین درباره 
تکمیل پروژه مسکن مهر اظهار کرد: ریشه 
طرح مســکن مهر در واقع به طرح جامع 
مسکن برمی گردد که وزارتخانه آن را ملاک 
عمل قرار می دهد و ما هم ادامه طرح مسکن 
مهر را در قالب طرح اقدام ملی مسکن کلید 

زدیم.
اســلامی با بیان اینکه »در این بین 
مسکن اجتماعی وجود ندارد«، توضیح داد: 
مســکن اجتماعی فقط ایــده ای بود تا 
خانه های کوچک، ارزان قیمت و استیجاری 
را ایجــاد کند و بخش ملکی آن هم که در 

بافت های فرسوده بود.
وی از برگــزاری جشــن اختتامیه 
مسکن مهر حداکثر تا پایان سال در همه 
اســتان ها خبر داد و گفت: به اســتثنای 
تعدادی که در قوه قضائیه و دادگاه ها هستند 
و خودمالک هم بودند بقیه واحدها تکمیل 
شده و کاستی های واحدهای نیمه تمام نیز 
مانند محوطه فضای سبز، مدرسه، مسجد، 
فروشــگاه، خانه بهداشت و یا تأسیسات 

زیربنایی و انشعابات برطرف شده است.
این مقام مسئول با  اشاره به تعمیر و 
احداث 1۸7 هزار واحد مسکونی شهری 
روستایی توســط بنیاد مسکن انقلاب 
اسلامی افزود: پروژه های مسکونی در اکثر 
روستاهای کرمانشاه و استان های سیل زده 
تکمیل شده و به عبارتی بالای ۹۵ درصد از 
تعمیرات منــازل این مردم و ۹0 درصد از 
اقدامات مربوط به احداث منازل سیل زده 

تکمیل شده است.
اسلامی با بیان اینکه وام های مربوط 
به سیل و زلزله خیلی روان پرداخت شده 
عنوان کرد: ما تاکنون گزارشی مبنی بر رفت 
و آمد و درگیری مردم آسیب زده در اثر سیل 
و زلزله با بروکراســی بانک ها نداشــتیم. 
گفتنی اســت مدیر امور اعتباری بانک 
مسکن با اعلام سه شرط پرداخت وام 2۵0 
میلیون تومانی مسکن برای نوسازی بافت 
فرســوده گفت: از ابتدای سال ۹۸ تا 1۵ 
مرداد امسال 1۳ هزار و ۳۹۹ فقره تسهیلات 
در بافت های فرسوده به مرحله امضا رسیده 
است.محمدحسن علمداری اظهار کرد: 
مدیر امور اعتباری بانک مسکن ارزش کل 

تسهیلات پرداخت شــده در بازه زمانی 
مذکور را معادل پنج هزار و ۶1۹ میلیارد 
ریال اعلام کرد و افزود: پیشرفت حداقل 20 
درصدی پروژه ساختمانی، نداشتن چک 
برگشــتی و بدهی معوق بانکی از شرایط 
دریافت تسهیلات نوسازی بافت فرسوده 

برای سازندگان است.
1۳ بیمارستان بزرگ در شهرهای 

کشوربه بهره برداری می رسد 
وزیر راه و شهرســازی گفت: تا پایان 
دولــت تدبیــر و امید، 1۳ طــرح بزرگ 
بیمارســتانی در مناطق مختلف کشور 
تکمیل شده و به بهره برداری خواهد رسید. 
محمد اسلامی در بازدید از بیمارستان ۹0 
تخت خوابی در حال احداث تکاب افزود: در 
دولت تدبیر و امید، 1۵ هزار تخت به مجموع 
تخت های بیمارستانی کشور اضافه شده 
است که بخشی از آنها تحویل و بخشی دیگر 
نیــز بــه زودی در اختیــار مــردم قرار 
خواهدگرفت.حداکثر تلاش خود را با کمک 
سازمان برنامه و بودجه به کار گرفته ایم تا 
مشکلات اعتباری طرح ها برطرف شود به 
طوری که هم اکنون به وضعیتی رسیده ایم 
که طرح های عمرانی که بیش از 70 درصد 
پیشرفت فیزیکی دارند ســال آینده به 
بهره برداری می رســد. به مناسبت هفته 
دولــت، بیش از 400 کیلومتــر جاده در 
آذربایجان غربی مــورد بهره برداری قرار 
گرفت که در سال های اخیر عملیات احداث 
آنها در جریان بــود. همچنین عملیات 
اجرایی چند پایانه مــرزی جدید در این 
استان نیز آغاز شــد و برخی از طرح های 
حوزه راه و شهرسازی استان که بیش از 4۵ 
درصد پیشــرفت فیزیکی دارند از جمله 
پایانه هــای مرزی تــا پایــان دولت به 

بهره برداری خواهد رسید.
تــکاب با ۸1 هــزار نفر جمعیت در 
جنوب آذربایجان غربی واقع شده است و 
تکمیل بیمارستان ۹0 تختخوابی و بهبود 
وضعیت محورهای مواصلاتی از مهم ترین 
دغدغه های مردم این شهرستان به شمار 

می رود.
۶5۰۰۰ دستگاه خودروی سنگین ظرف 

سه سال نوسازی می شود
وزیر راه و شهرسازی در آیین امضای 

تفاهم نامه نوســازی هزار دستگاه ناوگان 
حمــل و نقــل کالای برون شــهری از 
هدف گذاری برای نوسازی ۶۵ هزار دستگاه 
خودروی سنگین، ظرف سه سال آینده خبر 
داد.  مراســم امضای قرارداد نوسازی هزار 
دســتگاه نــاوگان حمل و نقــل کالای 
برون    شهری بین سازمان راهداری و حمل 
و نقل جاده ای، ایران  خودرو دیزل و بانک 
توسعه تعاون، روز شنبه، یکم شهریورماه با 
حضور محمد اسلامی، وزیر راه و شهرسازی، 
سرقینی، سرپرست وزارت صنعت، معدن و 
تجارت، حسن نیا، رییس سازمان راهداری 
و حمل و نقل جــاده ای، زالی، مدیرعامل 
شــرکت ایران خودرو دیــزل، مهدیان، 
مدیرعامل بانک توســعه تعاون، اکبری و 
رییس کمیسیون صنایع مجلس شورای 

اسلامی برگزار شد.
اسلامی در بخشی از این مراسم با بیان 
اینکه امروز گامی دیگر را در نوسازی ناوگان 
حمل  و   نقل بخش کالا در سال جهش تولید 
بر می داریم، گفت: باید با ســازوکارهای 
کارآمد و درک موقعیت برای حل مسائل 
اقدام کنیم؛ اگر ســاز و کارهای قبل به هر 
دلیلی دچار مشکل شده است، ما وقت خود 
را تلف نکرده ایم و ساز و کار جدید تعریف 
کردیم. قراردادی که دو هفته گذشته بین 
بانک صادرات، بخش خصوصی و سازمان 
راهداری و حمل و نقل جاده ای منعقد شد، 
هدف نوسازی پنج هزار دستگاه را در طرح 
نوسازی ناوگان پوشش می دهد؛ بر اساس 
این تفاهمنامه، شرکت سازنده متعهد به 
تحویل دو هزار دستگاه خودروی سنگین 

تا پایان سال جاری است.
نوسازی هزار کامیون و کشنده دیگر 

کلید خورد
اسلامی در خصوص قرارداد جدیدی 
که در راستای طرح نوسازی ناوگان منعقد 
شد نیز عنوان کرد: این قرارداد نیز به اهتمام 
شــرکت ایران خودرو دیزل، بانک توسعه 
تعاون و سازمان راهداری عملی و خودرویی 
به متقاضیان تحویل خواهد شد که قوای 

محرکه آن، مطلوب رانندگان است. 
او با بیان اینکه در قراردادی که امروز 
بسته شد، نوسازی هزار دستگاه در دستور 
کار قرار گرفت که استعداد افزایش تا سقف 

پنج هزار دستگاه را نیز دارد، گفت: نوسازی 
۶۵ هزار دستگاه را در بخش حمل و نقل را 
در یــک برنامه سه ســاله هدف گذاری 
کرده ایم؛ این طرح خودروهای سنگین با 
عمر بیش از 40 سال را پوشش می دهد؛ با 
توجه به ساز  و    کاری که از منابع تبصره 1۸، 
منابع داخلی سازمان راهداری و ماده 12 
قانون که در جهــت تکالیف وزارت نفت 
اســت، این طــرح را دنبــال می کنیم و 
متقاضیان با پیش پرداخــت حداقلی و 
متوســط، می توانند وارد فرآیند نوسازی 

شوند.
وزیــر راه و شهرســازی، ضمن ابراز 
امیدواری برای اینکه تولید و تحویل به  موقع 
حرکت نوسازی ناوگان حمل و نقل در یک 
بازه سه ساله محقق شود، خاطرنشان کرد: 
از ســال 1۳7۸ تا امروز تعــداد 20 هزار 
دستگاه خودروی سنگین نوسازی شده 
است؛ ما امروز این گام بزرگ را بر می داریم 
که بر مبنای آن نوسازی ۶۵ هزار دستگاه در 
عرض سه ســال در دستور قرار می گیرد. 
امیدواریم با همت همه دست اندرکاران و 
تسهیلاتی که بانک  ها در نظر گرفته اند این 
طرح در مسیر پیش بینی شده پیش رود؛ 
بانک ها نیز باید روند اعطای تسهیلات را 
روان سازی کنند تا فرآیند با صرف حداقل 
زمان، عملیاتی شود تا با استفاده از ظرفیت 
صنعتــی و تکنولــوژی داخــل بتوانیم 
کامیون های مطلوبی را برای تقویت ناوگان 
حمل و نقل، کیفیت بخشی و بهره وری در 
حمل و نقل و ده ها دستاورد دیگر عرضه 
کنیم و در اختیار مردم قرار گیرد. باید قدرت 
طراحــی و زنجیره  تامیــن را به گونه ای 
پایه گــذاری کنیم که روند تولید پابرجا و 
پایدار باشد، پشتیبانی از ناوگان به سهولت 
انجام گیرد و ارزان ســازی در حوزه تولید 

محقق شود.
بخشی از ناوگان حمل و نقل برون شهری 

قابلیت بازسازی دارد
او با اشاره به اینکه از پیشنهاد بازسازی 
ناوگان بین شهری نیز استقبال می کنیم، 
افــزود: بخشــی از ناوگان حمــل و نقل 
برون شهری قابلیت بازسازی و بازآفرینی 
دارد؛ اما انتظار مالکان آنها برای بازسازی این 
است که قیمت در نظر گرفته شده، صرفه و 

صلاح اقتصادی داشته باشد. 
بنابراین باید ضمن کیفیت بخشی در 
این بخش به صرفــه و صلاح مالکان این 
خودروها نیز توجه کنیم تا در این بخش به 
اهداف مورد نظر دســت پیدا کنیم. طرح 
نوسازی ناوگان حمل و نقل برون شهری به 
تولید، اشــتغال و بهره وری در این بخش 

کمک شایانی می کند.
 نوسازی این بخش، مصرف سوخت 
ناوگان را از حدود ۶0 لیتر در 100 کیلومتر 
به حدود ۳۵ تا 40 لیتر کاهش می دهد که 
صرفه جویی قابل توجهی اســت و وزارت 
نفت نیز از محل ماده 12 قانون از آن حمایت 

می کند. 

وزیر راه و شهرسازی :

مسکن ملی ادامه مسکن مهر است 
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هفته نامه اقتصادی ایران

برای اولین بار در کشور دستگاه کاملا ایرانی 
ضد عفونی کننده کتاب به همت اداره کل کتابخانه 
های عمومی خراســان رضوی و با همکاری یک 
شرکت دانش بنیان تهیه و طی مراسمی با حضور 
نائب رئیس مجلس شــورای اسلامی مورد بهره 

برداری قرار گرفت. 

به گزارش روابــط عمومی اداره کل کتابخانه های 
عمومی استان خراسان رضوی، برای اولین بار در کشور 
دستگاه کاملا ایرانی ضد عفونی کننده کتاب به همت اداره 
کل کتابخانه های عمومی خراســان رضوی و با  شرکت 
دانش بنیان داده پرداز تاراتک شرق تهیه و طی مراسمی 
با حضور نائب رئیس مجلس شورای اسلامی مورد بهره 

برداری قرار گرفت.
این مراسم با حضور  امیر حسین قاضی زاده هاشمی، 
نماینده مردم مشهد و کلات و نائب رئیس مجلس شورای 
اسلامی، محمد حســین روشنک، رئیس ستاد مردمی 
مقابله با کرونا و مدیرعامل مجمع خیرین توسعه کتابخانه 
ها و ترویج کتابخوانی خراسان رضوی، حسین شادکام، 
قائم مقام اداره کل آموزش و پرورش خراســان رضوی، 
محمدحسن عفت پناه، معاون فنی مهندسی سپاه امام 
رضا)ع(، ســید حســین موســوی، رئیس مراکز رشد 
واحدهای فناور دانشــگاه فردوســی مشــهد، مرتضی 
کرباسی، دبیر مجمع خیرین توسعه کتابخانه ها و ترویج 
کتابخوانی خراسان رضوی، امین درخشان، مدیرعامل  
شرکت دانش بنیان داده پرداز تاراتک شرق و جمعی از 

مسئولان استانی برگزار شد.

امیر حسین قاضی زاده هاشمی از همت و تلاش اداره 
کل کتابخانه های عمومی برای پیگیری راهکاری برای 
ادامه فعالیت کتابخانه ها در شرایط کرونایی تقدیر کرد و 
گفت: اندیشه جهادی نیروی پیشران کشور است و این 
اندیشه در تمامی مشکلات و بحران ها یاری رسان کشور 
بوده اســت و در حال حاضر نیز با همین اندیشه و تفکر 

مشکل کووید 1۹ را نیز پشت سر خواهیم گذاشت.
نماینده مردم مشــهد و کلات در مجلس شورای 
اسلامی گفت: مردم باید زندگی با کووید 1۹ را یاد بگیرند 
و در کنار زندگی با این ویروس و حفظ و رعایت پروتکل 
های بهداشــتی به زندگی خود ادامه دهند و برای حل 
مشکلات پیش آمده بعد از شیوع ویروس دنبال راهکار 

مناسب باشیم.
وی ساخت دستگاه داخلی ضد عفونی کننده کتاب 
و اسباب بازی را در همین راستا ارزیابی کرد و ادامه داد: 
این دستگاه به حل مشکل اقتصادی بسیاری از بنگاه های 
اقتصادی در حوزه گردشگری، کشاورزی و خدمات نیز 

کمک خواهد کرد.

مدیرکل کتابخانه های عمومی خراسان رضوی در 
این مراســم ضمن تســلیت ایام عــزاداری ابا عبدالله 
الحسین)ع( یاد و خاطره شهیدان رجایی و باهنر و هفته 

دولت را گرامی داشت.
وی ادامه داد: با توجه به شرایط خاص کشور بعد از 
شیوع ویروس کرونا و ضرورت توجه به دستور العمل های 
بهداشــتی جهت حفظ ســلامت کتابداران و اعضای 
کتابخانه هــای عمومی از ابتدای شــیوع این ویروس 
راهکارهای مناســب و توصیه شده جهت جلوگیری از 

ویروس کرونا انجام شده است.
حجت الاسلام علی اکبر سبزیان ادامه داد: کتاب ها 
و منابع بازگشتی در کتابخانه ها می توانند محل مناسبی 
بــرای تجمع انــواع ویروس، باکتری و قارچ باشــند. به 
خصوص با شرایط ویژه کنونی و وجود ویروس کووید 1۹، 

کتاب ها حتما بــه گندزدایی و یا قرنطینه نیاز خواهند 
داشت.

وی ادامه داد: تهیه دستگاه ضد عفونی کتاب و اسباب 
بازی به همین جهت از طــرف اداره کل کتابخانه های 
عمومی خراسان رضوی پیگیری و با تلاش و همت جهادی 
جوانان خلاق و مبتکر  شــرکت دانش بنیان داده پرداز 
تاراتک شرق ساخته شد و در حال حاضر شاهد آغاز بهره 

برداری از این دستگاه هستیم.

حسین شادکام، قائم مقام اداره کل آموزش و پرورش 
خراسان رضوی نیز این دستگاه را زمینه ای برای استفاده 
مطمئن از محیط های آموزشــی عنوان کرد و ادامه داد: 
مدارس ما با تجهیز به این دســتگاه می توانند نسبت به 
اســتفاده سالم از مســایل و کتب و جزوه های آموزشی 

مطمئن باشند.

رئیس ستاد مردمی مقابله با کرونا خراسان رضوی 
نیز در این مراسم با اشاره به بیانات مقام معظم رهبری در 
ابتــدای هفته دولت گفت: یکی از نکات مهم و راهبردی 
در این بیانات توجه به نیروی جوان و خلاق و  مبتکر کشور 
در حل مشــکلات است و هر جا ما این راهبرد اساسی را 

مورد وجه قرار داده ایم بر مشکلات فائق آمده ایم.
محمدحسین روشــنک ادامه داد: خوشحالیم که 
امروز در حوزه کتابخانه های عمومی و با تکیه بر استعداد 
جوانان خلاق کشور ابزاری کاربردی در مقابله با ویروس 

کرونا ساخته شده است.
وی با اشــاره به مشکل اشتغال در کشور به ویژه در 
حوزه نیروهای باسواد کشور گفت: حمایت از شرکت های 
دانش بنیان و میدان دادن به جوانان زمینه را برای ایجاد 

کار و حل مشکل اشتغال فراهم می کند.

امین درخشان، مدیرعامل شرکت دانش بنیان داده 
پرداز تاراتک شرق نیز در این جلسه از همکاری و همراهی 
اداره کل کتابخانه های عمومی خراسان رضوی در طول 
دوره ساخت دستگاه ضد عفونی کننده کتاب تشکر کرد.

عبــادالله عبادی، کتابــدار کتابخانه های عمومی 
خراسان رضوی و از سازندگان این دستگاه از اخذ گواهی 
ثبت اختراع این دستگاه به نام خود برای اولین بار در کشور 
خبر داد و به تشریح عملکرد دستگاه ضد عفونی کننده 

کتاب و خصوصیت ها و مزایای دستگاه پرداخت.
درخشان یادآور شد: این دستگاه برای اولین بار در 
ایران ساخته شده و نسبت به نمونه مشابه خارجی بسیار 

ارزان تر و دارای قابلیت های بیشتری است.
وی تاکید کرد: این دســتگاه با استفاده از تشعشع 
UVC و عملگــر یــون منفی و فن هــای پرقدرت در 
جلوگیری از ابتلا به بیماری های ویروسی مانند کووید 
1۹، هپاتیت و سایر بیماری های مسری موثر است و در 
حداقل فضا دارای جایگاه مســتقل کتاب و اسباب بازی 
بوده و در هر ســاعت تمام قســمت هــا از جمله جلد و 
صفحــات داخلی را ضد عفونی کــرده و ظرفیت مخزن 
دستگاه در هر بار استفاده بین 100 تا 1۵0 کتاب است.

گفتنی است این مراسم با رونمایی از دستگاه ضد 
عفونی کننده کتاب پایان یافت.

رونمایی از دستگاه ضدعفونی کننده کتاب
برای اولین بار  در کشور 

 وزیر فرهنگ و ارشاد و 
اسلامی، همزمان با رونمایی 
از سامانه های »حافظه ملی 
»ســنا«،  و  ایرانیــان« 
دیجیتال ســازی منابع را 
بخش مهمی از قدرت نرم و 
دیپلماسی ایران، دانست و 
به  ســامانه ها  این  گفت: 
گســترش علم و پویایی 
کمک  فرهنگی  اقتصــاد 

می کنند. 
سامانه حافظه ملی ایرانیان 
جامع ترین پایگاه فهرســت، 
کتب، نشــریات، اسناد و نسخ 
خطی کشور است که دسترسی 
به چهار پایگاه شــبکه نشریات 
کشــور، شــبکه مراکز اسناد 
کشور، فهرستگان نسخ خطی و 
بانک نشریات کشور را با هدف 
غنی ســازی تجربه کاربران و 
توزیع عادلانه اطلاعات میســر 

می کند.
سامانه نشریات کشور سنا 
از دیگر سامانه هایی است که با 
شــعار حافظه ملی در خانه هر 
ایرانی رونمایی شد. این سامانه 
فهرســت و محتوای دیجیتال 
نشــریات روزنامه ها و مجلات 
ایرانی را از آغاز تاکنون دربر می 

گیرد.
ســید عباس صالحی در 
نشســت رونمایی و راه اندازی 
سامانه های حافظه ملی ایرانیان 
و سنا، گفت:  داده های موجود 
در این سامانه و دیجیتال سازی 
منابع بخش مهمی از قدرت نرم 
فرهنگی و دیپلماسی فرهنگی 
ایران، هستند. تمدن و توسعه 
علوم چه در علوم انسانی و چه در 
علوم پایه پیشرانانی دارد که می 
تواند به گسترش علم و تحقیق 
کمک کند. خروجی دومی که 
چنین سامانه هایی می توانند 
داشته باشــند این است که به 
خدمت اقتصاد فرهنگ و کسب 
و کارهای فرهنگی ، تشکل ها و 

صنوف فرهنگی بیایید.
عضو هیئت امنای سازمان 
اسناد و کتابخانه ملی ایران در 
این نشست عصر دوشنبه )سوم 
شهریور( در کتابخانه ملی اظهار 
داشــت: این داده ها کمک می 
کنند چشم انداز روشن تری از 
مدیریــت کســب و کارهای 
فرهنگی داشته باشیم و نسبت 
به آینده شــان تصمیم گیری 
بهتری شــود. هر انــدازه که از 
حافظه کلاسیک ملی به سوی 
حافظــه دیجیتــال و حافظه 
هوشمند حرکت کنیم می توان 
دســتاوردهای بهتــری بــه 
خصوص در عصر حاضر داشته 

باشیم.

وزیــر فرهنگ و ارشــاد 
اســلامی ادامه داد: راه اندازی 
سامانه های حافظه ملی ایرانیان 
و سنا، داده های موجود در این 
سامانه ها نشــان از قدرت نرم 
فرهنگی و دیپلماسی فرهنگی 
ایران اســت. ما می توانیم این 
قدرت نرم را وسعت و عمق دهیم 
و در دیپلماسی ارتباطی با جهان 
اســتفاده کنیم؛ یعنی جهان 
حس کند که به اعتبار داده های 
ارتباطی ایران نیازمند اســت و 

صرفا به نفت ما نیازمند نباشد.
وی در پایان صحبت های 
خــود تصریــح کــرد: عدالت 
اطلاعاتی یکی دیگر از مهمترین 
خروجی های طرح هایی از این 
دست است. زیرا اطلاعات امروز 
بخش اصلی سرمایه عملیاتی 
توســعه به شمار می آید. با این 
نگاه هــر فــردی مــی تواند 
دسترســی ها بــه اطلاعات و 
داده های خــام و غیرخام پیدا 
کند. امیدواریم این زحمتی که 
دوستان کشــیدند و در هفته 
دولت عرضه می شود، مقدمه ای 
برای برداشتن گام های دیگر در 
عرصه فرهنگ باشــد تا جامعه 
ایرانی و فراتر جامعه جهانی که 
به فرهنــگ ایرانی تعلق خاطر 
دارند از این دستاورد بهره مند 

شوند.
بروجردی: منابع فیزیکی و 

مکتوب، باید دیجیتال شوند 
 رئیس ســازمان اسناد و 
کتابخانه ملی ایران اظهار داشت: 
برای دست یابی به موفقیت باید 
این همکاری ها تداوم داشــته 
باشد تا بتوان ماحصل یک کار 
جمعــی در ســایه همدلی و 
همفکری و همآوایی را مشاهده 
کرد. راه اندازی این دو ســامانه 
نمونه یــک کار موفق جمعی 

است.
اشــرف بروجــردی، به 
رویکرد سازمان اسناد و کتابخانه 
ملی ایران اشاره کرد و گفت: دو 

نوع نگرش درباره اسناد و منابع 
وجود دارد، یک نگاه معطوف به 
این است که فقط باید گنجینه 
دار بود و از این میراث حفاظت 
کرد. اما نگاه دیگری وجود دارد 
که می گوید در کنار حفاظت از 
میــراث و گنجینه ملــی، باید 
اطلاعات موجــود را در اختیار 

عموم مردم قرار داد.
رئیس ســازمان اسناد و 
کتابخانه ملی ایران تاکید کرد: 
اصرار و تاکید ما همواره بر این 
موضوع بوده اســت که از نگاه 
جزیره ای درباره اسناد و منابع 
بپرهیزیم و نگرش توســعه ای 
داشته باشیم و برای حفاظت از 
میــراث حافظه ملــی ایرانیان 
تــلاش کنیم که ایــن مهم با 
همراهی و تعامل یکدیگر اتفاق 
می افتد. بروجردی با تاکید بر 
اهمیت توزیع عادلانه اطلاعات، 
گفت: منابع فیزیکی و مکتوب 
موجــود از اهمیت ویــژه ای 
برخوردار اســت اما با توجه به 
گستره اطلاعات و نیاز امروز لازم 
است که این اطلاعات به طریقی 
به شکل دیجیتال و به سرعت در 

اختیار جامعه قرار گیرد.
رئیس ســازمان اسناد و 
کتابخانه ملی ایران اضافه کرد: 
دیجیتال سازی در ادوار مختلف 
وجود داشته اما به دلایلی اهتمام 
به این مهم محدود بوده است، 
امــروز با توجه به اقتضای زمان 
موضوع دیجیتال سازی منابع 
در اولویــت اقدامات ســازمان 
اسناد و کتابخانه ملی ایران قرار 

گرفته است.
وی یادآور شد: با توجه به 
شــیوع ویروس کرونا خدمات 
رسانی حضوری سازمان اسناد و 
کتابخانه ملی ایران به مراجعه 
کنندگان محدود شد از این رو 
اهتمام خود را بر آن داشتیم تا با 
تلاش شــبانه روزی دیجیتال 
سازی منابع را ترسیع کنیم تا 
بتوان خدمات مــورد نیاز را به 

کاربران ارائه داد.
تدوین تاریخ شــفاهی از 
رسالت های سازمان اسناد است

وی ادامه  داد: بســیاری از 
منابع کتابخانه ای که امروز در 
سامانه های حافظه ملی ایرانیان 
و ســنا بارگذاری شده، حاصل 
همکاری دستگاه های مختلف 
است که به همت سازمان اسناد 
و کتابخانه ملی ایران شــبکه 
سازی اطلاعات بر روی داده ها 
انجام شــده و خوشبختانه این 
منابع بــا اســتانداردهای روز 
جهانی در اختیــار عموم قرار 

گرفته است.
وی رفــع محدودیت در 
خدمــات رســانی را از دیگــر 
رویکردهای این سازمان عنوان 
کــرد و گفــت: پیــش از این، 
پژوهشگران برای دسترسی به 
منابع بایــد ۶0 روز منتظر می 
مانند امــا این مهم امروزه به  2 

ساعت کاهش پیدا کرده است.
رئیس ســازمان اسناد و 
کتابخانه ملی ایران گفت: تدوین 
تاریخ شــفاهی از دیگر رسالت 
های این سازمان است و تا کنون 
بــا یک هزار و 200 نفر در قالب 
تاریخ شــفاهی مصاحبه شده 
اســت و این مهم همچنان در 

حال پیگیری و انجام است.
دولــت  از  گفــت:  وی 
کنــم  مــی  درخواســت 
دستورالعمل ها و بخشنامه های 
لازم را به سایر سازمان ها برای 
تقویت مشارکت ها ابلاغ کند تا 
بتــوان در پیشــبرد اهداف در 
جهت حفظ داشــته های ملی 

آسان تر قدم برداشت.
بروجردی در ادامه سخنان 
خود بــا بیان این کــه بعضی 
کشورهای حاشیه خلیح فارس 
خریــدار منابع خطــی ایران ، 
هستند، ادامه داد: این کشورها با 
مبالغ هنگفتی کــه در اختیار 
دارند منابع را از دســت مردم 
خریداری می کنند؛ در حالی که 

این منابع باید در سازمان اسناد 
نگهداری شوند.

وی تاکیــد کرد: البته هم 
اکنون تعداد 40هزار نســخه 
خطی در ســازمان اســناد  و 
کتابخانه ملــی ایران نگهداری 
می شود، در حالی که در سطح 
جهــان تعداد یــک میلیون و 
14هزار نســخه خطی فارسی 
وجود دارد که مطلوب این است 
که نســخه دیجیتــال آنها در 

اختیار سازمان قرار گیرد.
دسترسی به اسناد معتبر و 

قابل اعتماد آسان نیست
وزیر علــوم، تحقیقات و 
فنــاوری عضو هیئــت امنای 
سازمان اسناد و کتابخانه ملی 
ایــران در ادامه این نشســت با 
اشاره به دسترسی به اطلاعات از 
طریق علــوم فنــاوری گفت: 
دسترسی به اسناد معتبر و قابل 
اعتمــاد برخــلاف آنچه که در 
فضــای مجازی موجد اســت، 
آسان نیست و خیلی وقت ها این 
دسترســی ها به دلیــل انجام 
سفرهای متعدد ممکن نخواهد 

بود.
منصور غلامی با اشاره به راه 
اندازی ســامانه های جدید در 
کتابخانه ملی گفت: راه اندازی 
سامانه های حافظه ملی ایرانیان 
و ســنا یک فرصت اســت این 
ثــروت و گنجینه ارزشــمند 
اطلاعات را در حوزه فرهنگ و 
علم در اختیار پژوهشــگران و 

دانشجویان قرار دهد.
حافظه ملی

مراقبت از اسناد و کتاب است
وزیر آمــوزش و پرورش و 
عضو هیئت امنای سازمان اسناد 
و کتابخانه ملی ایران نیز گفت: 
راه اندازی این سامانه ها اقدامی 
ارزشمند اســت. زیرا علی رغم 
سرعت علمی و تحولات نوآورانه 
ای که در دنیا اتفاق می افتد هنوز 
هیچ اختراع بشــری به اندازه 
اختراع خط توانســته به عرصه 
تمــدن و فرهنــگ، توســعه 
یادگیــری، انباشــت وانتقال 
یادگیری اعتبار دهد. بنایراین 
آنچه مربوط به خط و کتابت و 
کتاب است جایگاه بسیاری در 
تمدن اسلامی دارد و  این اقدام 
سازمان اسناد و کتابخانه ملی، 
کار علاقه مندان کتاب را تسهیل 

کرده است.
محســن حاجی میرزایی 
گفت: وقتی صحبت از حافظه 
ملی به میان می آید به معنای 
مراقبــت از اســناد، کتاب و به 
عبارت بهتر محافظت از میراث 
گذشــته و انتقال آن به حال و 

آینده است.

وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی:

دیجیتال سازی منابع، بخشی از قدرت 
و دیپلماسی فرهنگی ایران است

معاون امور معــادن و صنایع 
معدنــی وزارت صنعــت، معدن و 
تجارت گفت: اجازه صادرات میلگرد 
و شمش فولادی را نمی دهیم مگر 
اینکه تولیدکنندگان کف عرضه را 

در بازار داخلی رعایت کنند.
داریوش اســماعیلی، در حاشــیه 
بازدید از معدن طلای ســاریگونی قروه 
اظهار داشــت: تولیدکنندگان باید ۶0 
درصــد تولید فولاد خود را در بورس کالا 
وارد کنند که اگر این اتفاق بیفتد قیمت 
فولاد کاهش پیدا می کند لذا از این اهرم 

)عدم اجازه صادرات( استفاده می کنیم تا 
رضایت مردم جلب شود. وی با بیان اینکه 
به زودی در بازار و صادرات زنجیره فولاد 
اتفاقات خوبی خواهد افتاد، افزود: به طور 
قطــع قیمت ها به میــزان قابل توجهی 
کاهش پیدا می کند همچنان که قبل از 
عید نــوروز از کاهش قیمت محصولات 
فولادی خام مثل ورق، میلگرد و شمش 
خبر دادیم که برخی باور نکرده و اقدام به 
خرید کردند. معاون امور معادن و صنایع 
معدنی وزارت صنعــت، معدن و تجارت 
یادآور شد: امسال نسبت به سال گذشته 

صــادرات آلومینیم بیــش از ۵0 درصد 
افزایش، شمش فولادی 20 درصد کاهش 
و میلگرد 47 درصد کاهش یافته که این 
کاهش  صادرات البته از نظر ما اتفاق خوبی 
اســت ضمن اینکه تلاش کردیم سنگ 

صادر نکنیم. 
از این تعداد، حــدود 4 هزار و ۵00 
معــدن غیر فعال اســت و امســال بنا 
گذاشــته ایم که حداقل 2۵ درصد یعنی 
بیش از یک هزار معدن را فعال کنیم که 
برنامه ریــزی هم برای آن انجام شــده و 
امیدواریم محقق شــود. برای امســال 

هماهنگ کردیم بیش از سه هزار میلیارد 
تومان در بخش اکتشــاف، اســتخراج و 
فرآوری معدن تسهیلات پرداخت شود که 
اعتبارات آن مشخص شده ضمن اینکه 
مزیت این تسهیلات آن است که نیاز به 
وثیقه ندارد و خود محل معدن به عنوان 

وثیقه در نظر گرفته خواهد شد.

صادرات میلگرد و شمش فولادی ممنوع شد 
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هفته نامه اقتصادی ایرانایران زمین

خبـــــر

سخنگوی کمیســیون اقتصادی مجلس از 
توافق اولیه و شفاهی با وزیر اقتصاد برای تبدیل 

»لایحه« اصلاح نظام مالیاتی به »طرح« خبر داد.
مهــدی طغیانی گفت: 
مرکز پژوهش های مجلس و 
چند هیئت اندیشه ورز مدت ها 
بر روی موضــوع مالیات کار 
کرده بودند و در کنار آن، دولت 
نیز بر این مسئله پژوهش انجام 
داده بــود اما بــه دلیل اینکه 
مالیات درآمدهــای دولت را 

تحت تأثیر قرار می دهد و ممکن است این شائبه به وجود بیاید 
که درآمد دولت کم خواهد شد، بنابر اصل 7۵ قانون اساسی، 
مجلس راساً نمی توانست برای تصویب این موضوع اقدام کند. 
برای بررسی موضوع مالیات در مجلس چون فرایندی که این 
لایحه باید طی کند تــا از دولت به مجلس بیاید، فرآیندی 
زمان بری بود و ما در حال حاضر نیازی فوری به اصلاح ساختار 
بودجه و درآمدهای مالیاتی داریم مجلس با نامه ای که آقای 
دژپسند می نویسند این طرح را اعلام وصول و در قالب چند 
طرح مجزا، بررســی می کند. البته این نامه هنوز به مجلس 
ارسال نشده است اما آقای دژپسند قول داده اند که موافقت 
دولت را طی نامه ای به مجلس اعلام کنند تا ما بتوانیم اصلاح 
نظام مالیاتی را در قالب طرح پیش ببریم. دولت در بودجه، 
چاره ای به جز اصلاح مالیات ها ندارد و ما اگر بخواهیم کشور 
را بدون بدهی و فروش دارایی اداره کنیم راهی جز اینکه نظام 
مالیاتی را اصلاح کنیم نداریم. از طرف دیگر اگر نظام مالیاتی 
را اصلاح نکنیم به نوعی ابزار حکمرانی مان را از دست داده ایم 
و از آن استفاده نکرده ایم چرا که نظام مالیاتی علاوه بر افزایش 
درآمد بحث های حکمرانی را نیز در بر دارد و به دولت ها کمک 
می کند تا جریانــات نقدینگی را هدایت کنند. بر اســاس 
برنامه ریزی انجام شــده، در صورتــی که طرح اصلاح نظام 
مالیاتــی در مجلس کلیــد بخورد، یک فــاز آن مالیات بر 
سوداگری است؛ فاز دیگر آن، مالیات بر مجموع درآمد و یک 
فاز آن ساماندهی معافیت ها خواهد بود که هر کدام جداگانه 
بررسی و به صحن می رود. بنابراین پروژه بزرگ اصلاح نظام 
مالیاتی به صورت چند طرح به صحن می رود. به دلیل اینکه 
حکمرانی ریال اساس پایه های مالیاتی است، احتمالاً در ابتدا 
این طرح که اعلام وصول نیز شده است به صحن خواهد رفت 
و مالیات بر عایدی سرمایه طرح اولویت دار بعدی خواهد بود.

 علیرضا قاری قرآن مدیرکل راه و شهرسازی استان 
اصفهان از کلنگ زنی و افتتاح ده ها پروژه عمرانی در شهرهای 
شمالی، جنوبی و غربی استان اصفهان خبر داد و گفت اجرای 

پروژه ها در سطح استان بدون وقفه در حال انجام است. 
وی گفت: هفته گرامیداشت دولت با یاد و نام شهیدان رجایی و 
باهنر مزین شده است و در واقع پاسداشت خدمات ماندگار بزرگمردانی 
است که پایبند فرهنگ خدمت به  خلق بوده اند و در این مسیر حتی 
از جان خود گذشته اند. آنان الگوهایی کم نظیر در عرصه مدیریت در 
نظام جمهوری اســلامی و خدمتگزاری صادقانه به  مردم محسوب 
می شوند و ثابت کردند یک دولت اسلامی، توانمندی های بسیاری در 
راه سازندگی کشور، رسیدگی به اقشار مستضعف و رفع محرومیت ها 
را دارد.  با وجود شرایط سخت اقتصادی، این اداره کل در راستای تحقق 
شعار امسال “ جهش تولید” با تشکیل کارگروه های ویژه و در سایه 
تلاش و برنامه ریزی عملیات اجرایی کلیه پروژه های در دست احداث 
را سرعت بخشیده به نحوی که ده ها پروژه از مجموعه پروژه های اولویت 
دار استان در هفته دولت افتتاح و بهره برداری می شود.  این پروژه ها 
شامل افتتاح محور ورزنه-ندوشن،  تقاطع غیرهمسطح چنار واقع در 
مشهد اردهال، باند دوم تیران-سامان و کلنگ زنی محورهای مبارکه 
- بروجن و تیران-  سامان است.  همزمان با این ایام، 22۵ واحد مسکن 
مهر قابل افتتاح و بهره برداری می باشد، ۹2۶ واحد مسکونی در طرح 
اقدام ملی مسکن درهفت شهر استان نیز آماده کلنگ زنی و بهره برداری 
می شود.  انجام مطالعه، تهیه طرح اجرایی و آماده سازی 1۶0 هکتار 
زمین با اعتبار 10 میلیارد ریال در 4 شهر استان اصفهان نیز از دیگر 
اقدامات این ایام است.  اداره کل راه و شهرسازی استان اصفهان، توجه 
ویژه ای به کیفیت ساخت پروژه ها دارد و با افتتاح و بهره برداری از این 
پروژه ها علاوه بر رفع مشکلات مردمی در بخش های مختلف، امیدواریم 
در حوزه راهسازی  با مرتفع شدن مخاطرات عبور و مرور شاهد کاهش 

چشمگیر تصادفات جاده ای در این مناطق باشیم.    

  QR CODE طــرح 
)کیو آر کــد( یا رمزینه 
پاسخ ســریع به صورت 
آزمایشی در آبفای استان 

اصفهان اجرا می شود.
مهندس هاشم امینی 
مدیرعامــل شــرکت آب و 

فاضلاب اســتان اصفهان با اعلام ایــن خبر گفت: به منظور 
دسترسی سریع مشترکین این شرکت به صفحه مجازی ارائه 
خدمات، طرح QR CODE  )کیو آر کد( از ابتدای شهریورماه 
امسال در شهرهای تحت پوشش مناطق خودگردان شهرضا 
و برخوار و همچنین منطقه خانه اصفهان در آبفای منطقه ۵ 
شهر اصفهان به اجرا در می آید. در اجرای این طرح یک پلاک 
یا برچسب که نقش رمزینه )کد( بر روی آن حک شده است 
در اختیار مشــترک قرار می گیرد تا در محلی مناسب که به 
راحتی قابل رویت باشد، داخل منزل نصب کند. مشترکین 
دارای گوشی تلفن همراه هوشمند می توانند پس از اتصال به 
اینترنت و اسکن این برچسب، بدون نیاز به وارد کردن نشانی 
اینترنتی، وارد صفحه مجازی ارائه خدمات پرتال شرکت آب 
و فاضلاب استان اصفهان شده و هرکدام از خدمات 2۳ گانه 
  QR CODE مورد نیاز خود را ثبت و دریافت کنند. استفاده از
)کیو آر کد( یکی از روش های نوین و کاربردی ارائه خدمات 
در دنیا به شمار می رود که در عین حال می تواند در خدمت 
آموزش و اطلاع رســانی به شهروندان نیز قرار گیرد. وی ابراز 
 QR امیدواری کرد پس از استخراج و جمع بندی اجرای طرح
CODE  )کیو آر کد( در شــهرهای تحت پوشــش مناطق 

خودگردان شهرضا و برخوار و همچنین منطقه خانه اصفهان 
در آبفای منطقه ۵ شــهر اصفهان، بتوان این طرح را در تمام 
شهرها و روستاهای تحت پوشش این شرکت اجرا کرد. اضافه 
می شود در حال حاضر یک میلیون و 1۶0 هزار مشترک در 
۹۳ شــهر و 2۳4 هزار مشترک در ۹۵1 روستا تحت پوشش 

خدمات شرکت آب و فاضلاب استان اصفهان هستند.

خبـــر
اصلاحنظاممالیاتیبهمجلس

سپردهمیشود

کلنگزنیوافتتاحدههاپروژهعمرانی
دراستاناصفهانهمزمانباهفتهدولت

QR CODEاجرایآزمایشیطرح
)کیوآرکد(درآبفایاستاناصفهان

فولاد ایران ۱0 درصد رشد مثبت داشته است 
معاون وزیر صنعت، 
معدن و تجارت با اشاره 
به عملکرد فولادسازان 
نخست  نیمه  در  جهان 
سال ۲۰۲۰ گفت: تولید 
فولاد ایران دارای رشد 1۰ 
درصــدی مثبت در این 
مدت بــود در حالی که 

تولید جهانی آن کاهش نزدیک به ۶ درصدی را 
ثبت کرد.

»خداد غریب پور« در آیین بهره برداری از مجتمع 
آهن اســفنجی اردکان یزد که از طریــق تماس ویدئو 
کنفرانسی با رئیس جمهوری برگزار شد ضمن گرامیداشت 
هفته دولت و با بیان اینکه خبرها در حوزه معدن و صنایع 
معدنی امیدوارکننده است افزود: این آمار بیانگر این است 
که ایران در تولید فولاد نســبت به دنیا 1۶ درصد رشد 
مثبت داشته است و کشورهای ویتنام و چین هم با  تولید 
۶/4 و ۶/1  درصد رشد مثبت با فاصله زیاد بعد از ایران قرار 

گرفتند.
وی خاطرنشان کرد: میانگین فولاد دنیا با ظرفیت 
۸70 میلیون تن، نسبت به شش ماهه  سال 201۹ منفی 
بوده و این حاکی از این اســت که کشــور ایران در حوزه 
معدنی، صنایع معدنــی و دور زدن تحریم ها موفق بوده 
است. وی افزود: در ســال جاری افزون بر ۹ میلیون تن 
شمش در کشور تولید که با رشد ۹ درصد روبرو بوده است.

رئیس هیئت عامل سازمان توسعه و نوسازی معادن 
و صنایع معدنی ایران )ایمیدرو( تصریح کرد: همچنین 
در مدت یاد شده در زمینه تولید آهن اسفنجی 12 درصد 
، محصــولات فولادی پنج درصد و مس و آلومینیوم هم 
رشد قابل توجهی داشتیم و این آمار نشان از این است که 
در جهش تولید موفق عمل کردیم.  اگر سیاست ها و تدابیر 
ستاد مقابله به کرونا نبود قطعا به این میزان موفقیت دست 
نمی یافتیم. معاون وزیر صمت با بیان اینکه نگاه ما تدوام 
و جهش تولید است گفت: با تدابیر خاصی که در ایمیدرو 
اندیشیده شد تحریم ها بی اثر شد در این زمینه یک مدل 
ترکیبــی تولید و تجاری طراحی گردید که در این مدل 
مواد اولیه مورد نیاز صنعت تامین و زمینه صادرات فراهم 
شد. در زنجیره فولاد اتفاقات بسیار بزرگ رقم خورده است 
در گندله نسبت به دوره پایانی دولت یازدهم 200 درصد 
رشــد تولید داشتیم و امسال 1۸ میلیون تن به ظرفیت 
گندله و  10 میلیون تن به ظرفیت کنسانتره کشور اضافه 

می شود.
وی با اشاره به افزایش ظرفیت تولید آهن اسفنجی 
در کشــور افزود: با بهره برداری از آهن اسفنجی مجتمع 
فولاد اردکان ظرفیت آهن اسنفجی کشور افزون بر ۳۶ 

میلیون تن شد.
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ن  ما ز ئیس ســا ر
گفت:  ایران  شــیلات 
خارجه  امــور  وزارت 
موضوع قتــل ۲ صیاد 
نیروهای  توسط  ایرانی 
اماراتی را باید به شدت 

پی گیری کند.
به گــزارش فــارس، 
نبــی الله خون میرزایی در 
نشست خبری گفت: 1۳4 
فروند کشتی مجوز کشت 
ترال میانی و کف را دارند و 
در حال حاضــر ۶۵ فروند 

کشتی فعالیت می کنند. 
وی میزان صید به روش 
ترال را 1۶۵ هزار تن عنوان 
کرد و گفت: ۸0 درصد اینها 
صیــد صــدف و 20 درصد 

صید ضمنی بوده است. 
وی همچنیــن میزان 
صید فانوس ماهیان به روش 
ترال میانی را ۳۸ هزار و 700 
تن اعلام کرد که ۳1 هزار تن 
آن براســاس صید صدف و 
7هــزار و 700 تن آن صید 
ضمنی شــامل گونه های 
و  شــوریده  یال اســبی، 

گونه های دیگر است. 

خون میرزایی با اشاره به 
قتل دو صیاد ایرانی به دست 
نیروهای امــارات گفت: دو 
صیاد کشــورمان توســط 
نیروهای مسلح اماراتی مورد 
حمله قرار گرفته و کشــته 

شده اند. 
وی از وزارت امورخارجه 
خواست هر چه سریع تر به 
این موضوع رسیدگی جدی 

شود. 
وی دربــاره آخریــن 
قوانین وضع شــده درباره 
محدودیت های صید ماهیان 
خاویاری در دریای خزر هم 
گفت: از10 سال پیش شش 
کشور حاشــیه دریای خزر 
متعهد شــدند برای احیای 
ذخایــر خاویاری، صید این 
نوع ماهی ممنوع شود و اگر 
در تــور صیــادان این نوع 
ماهی ها گرفتار شــوند، یا 
آزادسازی می شــوند یا به 
تحقیقاتــی  بخش هــای 

تحویل داده می شود. 
رئیس سازمان شیلات 
ایران در پاســخ به سؤالات 
مکرر خبرنــگاران در مورد 

صید ترال و پخش فیلم هایی 
مبنــی بــر جــارو کردن 
ماهی های دیگر دریا گفت: 
صرفاً پخش فیلم در فضای 
مجــازی نمی توانــد دلیل 
محکمی باشد. برخی از این 
فیلم ها که ادعا می شــد به 
تازگی گرفته شــده است 
مربوط به سه سال پیش بود.
 اکنــون هم هیچ تبعه 
صیاد خارجی از جمله صیاد 
چینــی در کشــور نداریم، 
خارجی هایی کــه در ایران 
کار می کننــد تحت عنوان 
تکنســین، کارگر و یا موارد 
دیگری هســتند که برای 
صیادان ایرانی کار می کنند 

و مجوز گرفته اند. 
وی در پاســخ بــه این 
ســؤال که گفته می شــود 
کشتی ها در خارج از محدوده 
تهیه شده فعالیت می کنند و 
ماهیــان را از کف اقیانوس 
می گیرند گفت: سیستمی 
در سازمان طراحی شده و ما 
هر لحظه کشــتی هایی که 
اقدام به صیــد می کنند را 
ردیابی می کنیم و هر لحظه 

می توانیم تشخیص بدهیم 
در کدام قسمت دریا هستند، 
بنابرایــن اینگونه اظهارات 

اساسی منطقی ندارد. 
خبرنگار فارس درباره 
گلایــه  یــک تولیدکننده 
هرمزگانی پرسید که برخی 
صیــادان با تورهــای 200 
میلیون تومانی اقدام به صید 
و  می کننــد  شــیرماهی 
تولیدکنندگان خُرد در این 

رقابت شکست می خورند و 
تعداد زیادی از صیادان خرد 
بیکار شده اند، گفت: در حال 
حاضر صید شــیرماهی ها 
ممنوع است و اگر کسی هم 
چنیــن صیــدی می کند 

غیرقانونی است.
در نهایــت قرار شــد 
معاون ســازمان شــیلات 
موضوع را از استان هرمزگان 

پیگیری کند.

دادســتان عمومی و انقلاب 
شهرستان مبارکه به همراه جمعی از 
مقامات و کارکنان دادگستری این 
شهرستان، ضمن حضور در جلسه 
مشــترکی با حضــور حمیدرضا 
عظیمیان مدیر عامل فولاد مبارکه و 
برخی از مدیران ارشد این شرکت از 
خطوط تولید فولاد مبارکه بازدید 

کرد. 
حجت الاسلام محرابی هدف از این 
دیدار را آشــنایی قضات و کارشناسان 
قضایی شهرستان مبارکه با فرایند تولید 
این شــرکت اعلام کرد و گفت: آشنایی 
قضات و بازپرسان با پرونده های قضایی 
که احتمالا در ارتباط با فولاد مبارکه در 
محاکم قضایی شهرســتان مطرح می 
شــود، ما را بر آن داشت تا با زمینه های 
احتمالی شــکایت هــا و دفاعیات این 

شرکت آشنایی بیشتری داشته باشیم. 
وی با بیان این که بعضا مدیریت این 
شرکت از تخلفات برخی سودجویان در 
فرایند انتقال مواد اولیه به فولاد مبارکه 
ابراز نارضایتی می نمایند، اظهار داشت: 
درآمدزایی و اشتغالزایی بنگاه های بزرگ 
اقتصادی همچون فــولاد مبارکه برای 
منطقــه و کشــور از اهمیت بســیاری 
برخوردار است و عزم ما بر این است که به 
کمک مدیریت فــولاد مبارکه آمده و با 
همیاری واحد حفاظت حراست و حفاظت 
فیزیکی شرکت از تخلفات و سودجویی 
برخی افراد که در فرایند انتقال مواد اولیه 
به این شــرکت اخلال ایجاد می نمایند، 

پیشگیری نمائیم. 
دادستان عمومی و انقلاب شهرستان 
مبارکه در ادامه ضمن تشکر و قدردانی از 
مشــارکت و همکاری فولاد مبارکه در 
حوزه مســئولیت های اجتماعی  اذعان 
کرد: فــولاد مبارکه در حــوزه تعهد به 
مسئولیت های اجتماعی خود و هر جا که 
جامعه احساس نیاز کرده است در سطح 
ملی با اقدامات پیشگیرانه و اصلاحی خود 
برای کاهش آســیب های اجتماعی به 
میــدان آمده اســت. وی حمایت مالی 
شرکت فولاد مبارکه در ساخت و تجهیز 
سوله های اشــتغال ندامتگاه اسدآباد و 
برگزاری گلریزان های متعدد برای آزادی 
زندانیــان جرائم غیر را نمونــه بارزی از 

اقدامات نوعدوستانه فولاد مبارکه دانست 
و در همین خصوص افزود: حمایت های 
مالی قابــل توجه فــولاد مبارکه برای 
حمایت از خانواده هایی که در اثر بیماری 
کرونا با خسارت و مشکلات مالی مواجه 
شــده اند، مساعدت این شرکت از ارگان 
های امداد رسان به مردم جامعه و حمایت 
هایی که فولاد مبارکه از بیمارســتان ها 
برای خرید تجهیزات ضد عفونی مورد نیاز 
درمان بیماران کرونایی داشــته است و 
همچنین اکسیژن رایگانی که این شرکت 
در اختیار بیمارستان های تحت پوشش 
دانشگاه علوم پزشــکی قرار داده همه و 
همه از برکات این شرکت است که قابل 

تقدیر است. 
حجت الاسلام محرابی در ادامه  به 
نقش بنــگاه های تولیدی و اقتصادی به 
ویژه فولاد مبارکه بر کاهش پرونده های 
قضائی اشاره کرد و افزود: اینگونه مراکز از 
آن جهت که موجب ایجاد اشتغال، درآمد 
زایی و کاهش فقر در کشــور می شوند، 
موجــب کاهش جــرم و بزهکاری های 
اجتماعی نیز می شــوند و از آن جا که از 
تشکیل بسیاری از پرونده هایی که ممکن 
است در اثر فقر مطرح شوند پیشگیری 
می شود، بار سنگینی را از دوش سیستم 

قضائی بر می دارند. 
وی در خاتمه اظهار داشت: بنده با 
تماشــای فضای کار و تلاش در خطوط 
تولید این شرکت و از این که چنین صنعت 
بزرگی در منطقه شهرســتان مبارکه و 
استان اصفهان قرار گرفته است ، احساس 
غرور و افتخار کــردم و به همه کارکنان 
شــرکت فولاد مبارکه عرض خداقوت و 

دستمریزاد دارم.
این گزارش حاکی است، مهندس 
حمیدرضا عظیمیــان مدیر عامل فولاد 
مبارکه نیز در این جلسه ضمن عرض خیر 
مقــدم و تشــکر از مجموعــه قضایی 
شهرســتان مبارکه و استان اصفهان به 
جهت جدیت در مقابله بــا جرائم و نیز 
تلاش برای کمک به مراکز تولیدی استان 
وهمچنین تلاش این محاکم برای کوتاه 
کردن دست برخی سودجویان قدردانی 

کرد.
 وی با اشاره به اهمیت و جایگاه فولاد 
مبارکه در تامین نیاز بســیاری از صنایع 
کشور از جمله صنعت خودروسازی، لوازم 
خانگی، صنایع لولــه و پروفیل و قطعه 
سازان افزود: خوشبختانه فولاد مبارکه به 
خوبی پاسخ سرمایه گذاری ها و اعتماد 
نظام را در سال های گذشته داده است و 
اکنون به شرکتی بدل شده است که نقش 
حیاتــی در به گــردش در آوردن چرخ 

صنعت و اقتصاد کشور دارد.
مدیر عامل فولاد مبارکه ضمن اشاره 
به اینکه فــولاد مبارکه بزرگترین تولید 
کننده آهن اسفنجی در جهان است، به 
نقش این شرکت در خودکفایی کشور در 
بسیاری از محصولات اشاره کرد و افزود: 
با همت کارکنان این شــرکت در طول 
سالیان گذشته گام های بلند و ارزشمندی 
در خودکفایی و بومی ســازی قطعات و 
تولید تجهیزات اساســی صنعت فولاد 

برداشته شده است. 
مهندس عظیمیان در ادامه به نقش 
اساسی تولید فولاد و سیمان به عنوان دو 
عامل تاثیر گذار در رشد و توسعه هر کشور 

در جهــان اشــاره و خاطرنشــان کرد: 
مشــارکت فولاد مبارکه در تولید فولاد 
مقاوم به گاز ترش و ایجاد خط لوله انتقال 
نفت از گوره به جاسک که از سوی مقام 
معظم رهبری به عنوان استراتژیک ترین 
طرح دولت نام برده شده بود در شرایطی 
محقق شــد که کشــورهای خارجی از 
تامین لوله های مورد نیاز این پروژه امتناع 
ورزیده بودند و این کار بر روی زمین مانده 

بود.
وی در ادامه به تعهد این شرکت در 
حوزه عمل به مسئولیت های اجتماعی 
اشــاره کرد و افــزود: اکنــون علاوه بر 
بیمارستان های استان اصفهان خدماتی 
در این زمینه به برخی بیمارستان های 
اســتان های همجوار ارائه شده است و 
مدیریت و کارکنان شــرکت خوشحال 
هستند که توانسته اند  در کاهش درد و 
رنج بیماران و دغدغه شــبکه ســلامت 

استان ایفای نقش نمایند.
مدیر عامل فــولاد مبارکه در ادامه 
خاطر نشان کرد: این شرکت در زمان بروز 
بلایای طبیعی مانند زلزله و ســیل نیز 

یاری رسان هموطنان بوده است. 
حمیدرضا عظیمیــان در پایان بر 
اهمیت همکاری های دســتگاه قضا با 
شرکت های مولد و اقتصادی مانند فولاد 
مبارکه تاکید و تصریح کرد: فولاد مبارکه 
سرمایه ملی است و ما نیز تلاش خواهیم 
کرد، از این سرمایه با تمامی وجود صیانت 
کنیم به همین دلیــل از مراجع قضایی 
کشــور به ویژه عزیزان قضایی استان و 
شهرستان هم که به خوبی این صنعت را 
حمایت کرده اند درخواست می نمائیم، 
فولاد مبارکه را در دســت یابی اهداف و 
فعالیت های اقتصادی ترسیم شده یاری 
نمایند تا از این ره آورد شاهد پیشگیری 
از بروز تخلفات و توسعه پایدار و روزافزون 

باشیم.
شایان ذکر است مدیر عامل فولاد 
مبارکه در این جلسه از اجرای طرح هایی 
برای رصد مکانیزه مــواد اولیه از مبدا تا 
درب های ورودی شرکت در آینده نزدیک 
خبــر داد و اجرای ایــن قبیل طرح ها را 
موجب نظارت دقیق تر بر فرایند و حفظ 
کمیت و کیفیت مواد اولیه ارسالی به این 

شرکت دانست.

دادستان عمومی و انقلاب شهرستان مبارکه:

نقش شرکت فولاد مبارکه در معیشت مردم 
و کاهش پرونده های قضایی انکار ناپذیر است

وزارت خارجه قتل 2 صیاد ایرانی توسط امارات را پیگیری جدی کند
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بانک ملی ایران، بانک هوشمند
دکتر محمدرضا حسین زاده   
مدیرعامل بانک ملــی ایران در 
یادداشــت نوشــت: »اقتصــاد 
هوشــمند« را می تــوان یک ابر 
پروژه دانست که برای پیاده سازی 
آن یک لشــکر نیرو لازم اســت؛ 
لشــکری متشــکل از نیروهای 
متخصــص در حــوزه اقتصاد، 

فناوری اطلاعات، بانک و...
آنچــه امــروز بــا عنوان 

»اقتصاد هوشمند« تعریف شــده را می توان حقیقتاً تحولی شگرف 
دانست که در همه عرصه های زندگی عموم مردم اثرگذار خواهد بود. 
با پیاده سازی نهایی این پروژه، بسیاری از امور روزمره اداری، بانکی و 
حتی خریدهای روزانه شکل تازه ای به خود می گیرند. شهروندی که 
در جامعه دارای »اقتصاد هوشمند« زندگی می کند نه تنها خود را در 
منطقه ای توسعه یافته می یابد، بلکه تلاش می کند خود بخشی از این 
پروسه توسعه محور باشد و به آن کمک کند.افزایش سطح سلامتی، 
کاهش آسیب های اجتماعی، حفظ محیط زیست، کاهش هزینه های 
اداری، از بین رفتن دیوانسالاری و افزایش چشمگیر سرعت فعالیت ها 

تنها بخشی از دستاوردهای این پروژه است.
در بعد کلان نیز کاهش فســاد با از بین رفتن روابط پشت پرده، 
شفاف سازی فرایندها و نیز تعریف شدن روندهای یکسان را می توان 
از نتایج »اقتصاد هوشمند« دانست. البته »اقتصاد هوشمند« یک بعدی 
نیســت و اجزای متعددی دارد که بخشی از آن به حوزه بانکی مربوط 
اســت. بانک ملی ایران تلاش دارد در این زمینه نیز پیشــتاز باشد و 

اطلاعات و آمار موجود همین را ثابت می کند.
امروز بسیاری از خدمات بانک ملی ایران به صورت الکترونیکی یا 
دیجیتالی انجام می شود و در برخی موارد مشتری تنها با چند کلیک 

می تواند فعالیت های اقتصادی و مالی خود را مدیریت کند.
سامانه های بام، بله، سککوک،ایوا ، »نشان اعتباری« و دستگاه 
های خودگردان هر کدام به تنهایی سوپر محصولاتی هستند که حجم 

قابل توجهی از تراکنش های بانکی را به خود اختصاص می دهند. 
»نشــان اعتباری« که فرایند احراز هویــت، امضای دیجیتال، 
درخواست و پرداخت تسهیلات را تنها از روی گوشی تلفن همراه انجام 
می دهد، یک گام بســیار بلند برای تحقق اهداف »اقتصاد هوشمند« 
است. بانک ملی ایران هر سال در ایام هفته دولت به مرور دستاوردهای 
خود می پردازد، اما هفته دولت امسال را می توان یک دوره ویژه خواند، 
چرا که پروژه ملی »ارائه کارت اعتباری با توثیق سهام عدالت« مبتنی 
بر روش های دیجیتال در همین ایام عملیاتی شــد. خوشحالم که در 
آستانه نود و سومین سالگرد تاسیس بانک ملیّ ایران، مشتریان عزیز 
ما این بانک را بانکی هوشمند و دیجیتال می بینند و سهم عمده ای از 
تراکنش های بانکی خود را به صورت غیرحضوری انجام می دهند.  این 
اما پایان راه نیســت و هدف ما »ایران 1400« است. بانک ملی ایران 
همچنــان برنامه های بزرگتری در راســتای پیاده ســازی »اقتصاد 

هوشمند« در پیش دارد که به مرور از آن ها رونمایی خواهد شد

خبر

شهادت حضرت امام زین العابدین )ع( تسلیت و تعزیت بادعکس نوشت

پروژه  خودروی جدید سایپا در قالب یک کراس 
اوور )CUV( طراحی شده و قرار است در سال جاری به 
مرحله تولید برسد. این خودرو به عنوان اولین کراس 
اوور تولید داخل شناخته می شود و نشان دهنده این 
است که ســایپا به دنبال کسب بازارهای جدید رفته 
است. پس از رونمایی از SP100 کراس شاهد بودیم که 
به سرعت تصاویر این محصول در فضای مجازی منتشر 
شــد و  نظرات مختلفی از سوی کاربران در دنیای وب 
ثبت شــد. نکته قابل توجه در مورد این اتفاق، دیدگاه 
مثبت اکثر فعالان و علاقــه مندان صنعت خودرو به 
SP100 سایپا بود.  تعداد قابل توجهی از نظرات کاربران 

شبکه های اجتماعی نشان می دهد که طراحی و ظاهر 
کراس اوور ملی سایپا به دل مخاطبان نشسته است و از 
نگاه عموم، اقدام این خودروساز در ساخت یک کراس 
اوور، نوید ارتقای صنعت خودرو را می دهد. با این وجود 
قصد داریم از زوایای دیگری به محصول جدید سایپا 
 SP100 بپردازیم و نگاهی جامع نسبت به کراس اوور

داشته باشیم.
SP1۰۰ دومین عضو پلتفرم

 SP100 کراس اوور ســایپا بر اساس مگاپلتفرم
ساخته شــده است. ســازه SP100 یک پلتفرم چند 
منظوره اســت که می تواند بــر روی آن محصولات 

مختلفی را توسعه داد. »شاهین« که سدان جدید سایپا 
 SP100 شناخته می شود، به عنوان اولین محصول سازه
وارد خط تولید این خودروساز شده و حال قرار است تا 
کراس اوور این پلتفرم در آینده نزدیک پا به جاده های 

کشور بگذارد.
 از نگاه متخصصان و کارشناسان صنعت خودرو، 
در حال حاضر این پلتفرم به عنوان به روزترین ســازه 
توسعه محصول در کشور شناخته می شود و هنوز سایر 
خودروسازان، امتیاز چنین پلتفرمی را در اختیار نگرفته 

اند.
 مرکز تحقیقات ســایپا با مهندسی معکوس و 

کســب دانش فنی در چند سال گذشته توانسته تا با 
ارتقای مگاپلتفرم های معروف، سازه SP100 را طراحی 

کند و مالکیت معنوی آن را به دست آورد. 
محصولی مدرن و ایمن

با توجه به قابلیت های پلتفرم SP100، شــاهد 
هستیم که کراس اوور این سازه بومی با استانداردهای 
روز همراه شده است. کراس اوور SP100 مانند شاهین، 
در نسخه پایه با استانداردهای ایمنی و مهندسی چون 
ECE همراه شده است. این در حالی است که بسیاری 

از محصولات هم رده کراس اوور SP100  در بازار جهانی 
چنین امتیاز و استانداردی را دریافت نکرده اند. به عنوان 

مثال تعداد قابل توجهی از کراس اوورهای چینی که 
در بــازار ایــران هم حضــور دارند، هنــوز مجوزها و 
استانداردهای ایمنی و مهندسی ECE را اخذ نکرده اند 
و در صــورت اعمال برخی تغییرات، می توانند یکی از 
مهم ترین اســتانداردهای صنعت خودروســازی را 
دریافت کنند. با این وجود شاهد هستیم که کراس اوور 
SP100 سایپا در نسخه پایه دارای چنین ویژگی است 
و قطعا در نسخه های کامل تر، سطح ایمنی و مهندسی 

بالاتری را به نمایش می گذارد.
این کراس اوور بومی در کنار داشتن استاندارد 
ECE، به استاندارد اروپایی حفاظت از عابر پیاده مجهز 

است و مهندسی بخش جلوی آن به صورتی انجام شده 
که در هنگام تصادف با انســان، کمترین صدمه را به او 
وارد می کند. همچنین در نســخه پایه این محصول 
سایپا دو کیســه هوا با فناوری SRS نصب شده است و 
نســخه های کامل تر این خودرو به ۶ کیســه هوای 
10نقطه ای مجهز خواهند بود. ترمزهای دیسکی جلو 
و عقب، ترمز ABS و EBD، ترمز اضطراری BAS، سامانه 
مدیریت پایداری و... از جمله ویژگی های اولین کراس 

اوور ملی ایران است.
ابعاد مناسب 

کراس اوور SP100 در جایگاه خودروهای کلاس 
C قرار می گیرد و همین رده بندی نشان می دهد که 
خودرویی مناسب برای سفرهای خانوادگی است و از 
سویی می توان برای مصارف شهری از آن استفاده کرد. 
یکــی دیگر از نکات مهم در مــورد این خودرو، فاصله 
محوری آن است. مهندسان سایپا با در نظرگیری نیاز 
خانواده های ایرانی، کراس اووری جادارتر از نمونه های 
خارجــی در رده C طراحی کرده اند و برای همین می 
بینیم که کراس اوور SP100 در برخی مقایســه ها تا 
10سانتی متر فاصله محوری بیشتری را ثبت می کند. 
همین مسئله باعث شده تا اولین کراس اوور بومی سایپا 
فضای کابین به مراتب بزرگتری را نسبت به خودروهایی 
مانند چانگان CS۳۵، جک S۳، پژو 200۸ و... داشــته 

باشد. 
در بحث فضای سر، حجم صندوق عقب و زاویه 
هــای ورود و خروج دوباره می بینیــم که کراس اوور 
SP100 برتری غیرقابل انکاری را نسبت به اکثر رقبای 

هم کلاسش دارد. 
امکانات به روز 

کراس اوور SP100 در بحث امکانات رفاهی هم 
به روز ظاهر شده و می تواند در تیپ های مختلف نیاز 

مشتریان را برطرف کند. در نسخه های مختلف کراس 
اوور SP100  ســایپا می تــوان امکانات متفاوتی را در 
اختیار داشــت. اما با این حــال، رینگ آلومینیومی، 
سانروف، استارت دکمه ای، فرمان کمکی برقی / فرمان 
هیدرولیک، شیشــه هــا و آینه های برقــی، تهویه 
اتوماتیک، نمایشــگر تعویض دنــده GSI، مدیریت 
خودروی BCM، کنترل شــروع حرکت در سربالایی، 
کنترل سرعت در سراشیبی، کامپیوتر سفر، سنسور باد 
و دمــای تایرها، دوربین و سنســور پارک عقب، تریم 
داخلی چرم، نمایشگر 7 اینچی لمسی، رهیاب ماهواره 
ای، کروز کنترل، کنترل سیستم صوتی از روی فرمان، 
چراغ روشــنایی روز و سنسور نور را از جمله امکاناتی 

دانست که برای محصول جدید سایپا در نظر گرفت.
  SP100 مهندسان سایپا در طراحی کراس اوور
امکان نصب امکانات بیشتری را هم در نظر گرفته اند و 
در آینده قرار اســت تا این خودرو بــا رادار نقطه کور، 
صندلی های برقی جلو، سنســور پــارک جلو، ترمز 

اضطراری هوشمند و... به تولید برسد.
قوای محرکه مختلف 

مدیرعامل گروه خودروسازی سایپا در مراسم 
رونمایی از کراس اوور SP100  اعلام کرد که این خودرو 
با ویژگی های فنی مختلف تولید خواهد شد و مشتریان 
می توانند با توجه به نیاز خود، نسخه مورد نظر را انتخاب 
کنند.  یکی از پیشــرانه های در نظر گرفته شده برای 
اعضای خانواده پلتفرم SP100، موتوری 1.۵ لیتری و 
توربو اســت که می تواند 110 اســب بخار قدرت را با 
گشــتاور 1۶۵ نیوتن متر تولید کنــد. اما آن طور که 
مشخص است، با حضور SP100 کراس پیشرانه های 
جدیدتری در سبد محصولات سایپا قرار می گیرد و این 
امکان وجود خواهد داشت تا سایپا موتورهایی با قدرت 
110 تا 1۵۵ اسب بخار را بر روی این کراس اوور بومی 

نصب کند. 
همچنین پروژه نمونه اتوماتیک SP100 کراس 
هم در دست انجام است و در آینده نزدیک علاقه مندان 
به این کراس اوور می توانند تا به جای استفاده از جعبه 
دنده ۵ســرعته در خودرو، از جعبه دنده ۶ســرعته 

اتوماتیک بهره مند شوند. 

اولین گام خودروسازان ایرانی در تولید کراس اوور امیدوار کننده بود

نگاهی  دقیق تر  به  نخسیتن کراس اوور  ایرانی
 رونمایی  از  سایپای  جدید

چندی پیش در آستانه عید غدیر، گروه خودروسازی سایپا محصول جدید خود 
را معرفی کرد؛ کراس اوور  SP100. سایپا به فرهنگستان ادب نامه نوشته و از آنها 
خواسته اسامی پیشنهادی خود را برای این محصول جدید اعلام کنند؛ بنابراین تا 

آن موقع نخستین کراس اوور ایرانی را باید با نام پلتفرمش یعنی SP100 شناخت. 
با نگاهی کلی تر می توان گفت رونمائی از کراس اوور SP100 در کنار کوییک.اس، 

ساینا.اس و یادآوری محصول جدید شاهین، رونمایی از سایپای جدید بود. 


